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روزنامه

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور خدمات شهری شهرداری قم 
از اهدا درخت و نهال همزمان با هفته  درختکاری به شهروندان 
خبر داد. سید محسن میرهادی با اشاره به در پیش بودن هفته 
درختکاری، اظهار کرد: هر سال اسفندماه آماده سازی فضای سبز 
می شود.  برنامه ریزی  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  همکاری  با 
مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور خدمات شهری شهرداری قم 
با بیان اینکه هر سال کاشت نهال در دستور کار قرار می گیرد و 
در سال جاری نیز این برنامه عملیاتی می شود، ابراز کرد: در هفته 
درختکاری، نهال هایی که شهروندان درخواست بدهند از سازمان 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به قدرت بالای سرایت 
ویروس جهش یافته گفت: تراکم مردم در استان زیاد است و با توجه 
به سرایت بالای ویروس نگران شیوع موج جدید کرونا در استان 
هستیم. آیین نامگذاری تقاطع غیرهمسطح مدافعان سلامت 
با حضور فرماندار قم، رئیس دانشگاه علوم پزشکی  استان قم 
قم، اعضای شورای اسلامی شهر قم، معاون شهردار قم، مدیرکل 
آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان، رئیس سازمان  حفظ 
نظام پزشکی استان، دبیر کنگره ملی شهدای استان قم، شهردار 
منطقه چهار شهر قم و جمعی از جامعه پزشکی و کادر درمانی 

یک مقام مسئول  درشهرداری قم  خبرداد:
اهدا نهال به شهروندان درهفته درختکاری

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :
نگران شیوع ویروس جهش یافته هستیم 
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صنعتی  راکد  و  تعطیل  واحدهای  راه اندازی  از  قم  استاندار 
استان قم با مشارکت بخش خصوصی خبر داد. بهرام سرمست 
دیروز در حاشیه بازدید از واحدهای تولیدی در شهرک صنعتی 

شکوهیه امروز در گفت وگو با خبرنگاران، با اشاره به اثرگذاری 
اظهار  صنعتی  واحدهای  جمله  از  مشاغل  روی  بر  تحریم ها 
داشت: بازدید از این واحدها سبب شد تا در جریان طرح توسعه 

رئیس دادگاه عمومی بخش کهک خبرداد:

تخریب ویلاهای غیرمجاز روستای خاوه

مدیرعامل سازمان انتقال خون ایران خبرداد:

رتبه دوم استان قم
 در اهدای خون

استاندار قم  خبرداد:

راه اندازی واحدهای صنعتی راکد
 با کمک بخش خصوصی 
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ادستان عمومی و انقلاب قم خبرداد:

دستگیری کلاهبردار میلیاردی خشکبار

  

 مدیرکل استاندارداستان قم گفت: برنامه استانداردسازی مصرف انرژی به منظور ارتقا 
بهره وری و مدیریت بهینه در واحدهای تولیدی قم اجرایی می شود. مجید آوری فرد بیان 
کرد: بخش صنعت از جمله حوزه های مهم اقتصادی قم است و رعایت استانداردهای 
مورد نظر پیرامون مصرف انرژی در واحدهای صنعتی استان می تواند عامل توسعه 
بیش ازپیش آن با استفاده از منابع و ظرفیت های موجود باشد. وی افزود: بر این اساس، 
بهره برداران صنایع انرژی بر و واحدهای صنعتی بزرگ مستقر دراستان که مصرف آب،  
برق و گاز در آن ها قابل توجه است در صورت رعایت استانداردهای مورد نظر و بهره گیری 

و تجارت قم گفت: روغن  و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن  بازرگانی  معاون 
مورد نیاز مصرف خانوار در این استان به خوبی تامین شده و در فروشگاه های استان 
در دسترس مردم است. امیرحسین پروان ، بیان کرد: پخش مویرگی روغن مورد نیاز 
مصرف خانوار در سطح فروشگاه های استان توسط شرکت های منتخب به صورت روزانه 
جریان دارد و به خصوص در زمینه تامین روغن مایع مشکلی نداریم. وی افزود: البته 
درزمینه تامین روغن حلب مورد نیاز اصناف مصرف کننده این محصول مشکلاتی وجود 
دارد که با هماهنگی سایردستگاه ها و تخصیص کامل سهم تعیین شده برای استان به 

مدیرکل استاندارداستان قم اعلام کرد:

استانداردسازی مصرف انرژی در واحدهای تولیدی 
معاون سازمان صمت استان قم خبرداد:

تامین روغن مورد نیاز مصرف خانوارهای قمی
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رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم :

ساخت و ساز در قم
 با رکود مواجه نیست
نظام مهندسی متولی ایجاد اشتغال برای مهندسان نیست

قم  استان  گفت:  کشور،  خون  انتقال  سازمان  عامل  مدیر 
رتبه دوم را در اهدای خون به خود اختصاص داده است. دکتر 
عشقی، مدیر عامل سازمان انتقال خون کشور در سفر به قم، 
گفت: میانگین شاخص اهدای خون به ازای هر هزار نفر،  ۲۵ 

نفر است اما مردم قم با روحیه جهادی خود در دوران کرونا 
با ۳۰ نفر در هزار نفر جایگاه دوم کشوری را دارند.  وی بیان 
داشت: پلاسما درمانی یکی از روش های مهمی درمانی دررابطه 
با کووید۱۹ است که قم در این رابطه اقدامات ارزنده ای انجام 

ولادت با سعادت امام علی)ع( وروزپدر راتبریک می گوییم
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محمد جواد ظریف: 

هیچ مساله مشکوکی در توافق ایران با 
آژانس اتمی نیست

وزیر امور خارجه گفت: اگر دوستان مجلس مصوبه شورای امنیت ملی را دیده 
بودند، آن رفتار غیر لازم در مجلس انجام نمی شد؛ اگر ضمیمه را بخوانند هیچ چیز 

مشکوکی نیست.
روز سه شنبه در حاشیه  امور خارجه کشورمان صبح  وزیر  محمد جواد ظریف 
المللی مطالبات حقوقی دفاع مقدس در خصوص اجرای مصوبه  همایش بین 
مجلس شورای اسلامی درباره متوقف کردن اجرای پروتکل الحاقی، اظهار داشت: 

از صبح امروز این قانون اجرا شده است.
وی ادامه داد: ما از ۲۷ بهمن به صورت رسمی به آژانس بین المللی انرژی اتمی 
اعلام کردیم که از صبح پنجم اسفند ماه قانون مجلس در این باره اجرا خواهد شد و 

به همین دلیل اجرای این قانون از صبح امروز آغاز شده است.
وزیر امور خارجه کشورمان درباره سفر آقای گروسی به کشورمان گفت: آقای 
گروسی به ایران آمد تا ترتیباتی را جهت اجرای قانون داشته باشیم؛ به توافقاتی 
در این رابطه رسیدیم و اصل این توافق بر این است که نوارهایی که از برنامه های 
هسته ای ما ضبط می شوند، که هیچگاه به صورت زنده به آژانس ارائه نمی شد بلکه 
به طور روزانه و هفتگی ارائه می شد، از این به بعد نگهداری می شود و در اختیار آژانس 

قرار نمی گیرد؛ البته اجرای پادمان ادامه پیدا می کند.
ظریف تاکید کرد: پادمان، تعهد جمهوری اسلامی ایران است و مصوبه اخیر 
مجلس هم اجازه همکاری بیش از پادمان را هم به ما نمی دهد و این به آن معناست 

که همکاری ما با آژانس ادامه پیدا می کند.
وی با بیان اینکه آنچه آقای صالحی با آژانس توافق کرد، یک موفقیت بود، گفت: 
اگر دوستان مجلس مصوبه شورای امنیت ملی را دیده بودند، آن رفتار غیر لازم در 

مجلس انجام نمی شد. اگر ضمیمه را بخوانند هیچ مساله مشکوکی نیست.
وزیر امور خارجه گفت: اجرای مصوبه مجلس به معنای قطع همکاری ایران با 
آژانس بین المللی انرژی اتمی نیست و قانون مجلس نیز چنین چیزی را نخواسته 
است. ظریف تصریح کرد: همکاری ایران با آژانس ادامه پیدا می کند اما این همکاری 
فراتر از پروتکل الحاقی نخواهد رفت و در این چارچوب همکاری خواهیم کرد. با 
کشورهای مختلف 1+4 یعنی روسیه، چین و سه کشور اروپایی و اتحادیه اروپا و با سایر 
کشورها از ماهها قبل گفتگو داشتیم البته بحث کاهش تعهدات ایران در چارچوب 
ماده ۳۶ برجام بیش از دو سال است که شروع شده و بحث خروج آمریکا از برجام 
و کاهش تعهدات ایران بحث همیشگی ایران در جلسات با طرف های برجام بوده 

است.
وی افزود:بحث مصوبه مجلس نیز که در همین چارچوب مصوب شده است به 
اطلاع همه رسیده و گفته ایم به محض اینکه آنها تعهدات خودشان را اجرا کنند، 
اروپایی ها و آمریکایی ها به تعهدات خود باز می گردند و ما نیز به تعهدات خود عمل 

می کنیم.
وزیر امور خارجه تاکید کرد: توافق چند روز پیش با آژانس بین المللی انرژی اتمی 
نیز آشکار است و ان شاءالله در تاریخ ثابت خواهد شد که این توافق یکی از نقاط قوت 

ماست.
ظریف در خصوص پیشنهاد طرف اروپا برای حضور آمریکا به عنوان میهمان در یک 
جلسه مشترک و بررسی برجام گفت: ما نشست رسمی با آمریکا نخواهیم داشت. 
این پیشنهاد که آمریکا در نشست غیر رسمی که عضو آن نباشد، دعوت بشود در 

حال بررسی است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

نگران شیوع ویروس جهش یافته هستیم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به قدرت بالای سرایت ویروس جهش یافته 
گفت: تراکم مردم در استان زیاد است و با توجه به سرایت بالای ویروس نگران شیوع 

موج جدید کرونا در استان هستیم.
آیین نامگذاری تقاطع غیرهمسطح مدافعان سلامت استان قم با حضور فرماندار 
قم، رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم، اعضای شورای اسلامی شهر قم، معاون 
شهردار قم، مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان، رئیس سازمان 
نظام پزشکی استان، دبیر کنگره ملی شهدای استان قم، شهردار منطقه چهار شهر 
قم و جمعی از جامعه پزشکی و کادر درمانی استان و خانواده شهدای سلامت استان 

قم برگزار شد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم در این مراسم با تبریک اعیاد ماه رجب اظهار 
داشت: در یکسال گذشته تلاش مدافعان سلامت فراتر از ایثار بوده است و از شرافت 

جامعه پزشکی، پرستاران و کادر سلامت به خوبی دفاع شد.
محمدرضا قدیر با بیان اینکه مدافعان سلامت به شهادت رسیده افراد تکرارنشدنی 
هستند، ابراز کرد: عملکرد کادر درمانی ایران در انتهای شیوع کرونا قابل قضاوت 
است ولی هم اکنون در تمامی مراجع و آمارهای رسمی عملکرد جمهوری اسلامی از 

بسیاری از کشورهای پیشرفته دنیا بالاتر است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم خاطرنشان کرد: پیش بینی ها از تعداد فوتی های 
روزانه بالاتر از 1000 نفر در دی و بهمن ها بود ولی با همراهی و همدلی مردم و 
مسئولان این آمار به زیر 100 نفر فوتی در یک روز رسیده است که نقش کادر درمانی 

در این موفقیت انکارناپذیر است.
وی با تأکید بر اینکه انگلیس به عنوان یکی از قوی ترین کشورهای موفق در سیستم 
درمانی این روزها با آمارهای بالای فوتی و بستری در جهان روبروست، تصریح کرد: 
کادر درمانی خالصانه در هفته های گذشته علیرغم نگرانی ها در حال مبارزه با ویروس 

کرونا در بیمارستان ها هستند. 
قدیر با ابراز نگرانی از شیوع ویروس جهش یافته انگلیسی در کشور و استان قم، 
عنوان کرد: آمارهای بستری علیرغم این نگرانی ها افزایش چندانی نداشته است، 
هرچند در روزهای گذشته بیشترین تست های کرونا با حدود ۷00 تست انجام شده 
است. وی با اشاره به افزایش بیماریابی در سطح استان یادآور شد: ماهیت این 
ویروس به نحوی بوده که می تواند در چند روز مانند انفجاری منجر به درگیری افراد 

زیادی از جامعه شود.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه هرلحظه امکان داشته که استان قم 
درگیر ویروس جهش یافته شود، اظهار داشت:وضعیت کشور عراق بسیار نامناسب 

است و زائران عراقی در استان مورد پایش سلامت قرار می گیرند.
وی با اشاره به قدرت بالای سرایت ویروس جهش یافته ابراز کرد: تراکم مردم در 
استان زیاد است و با توجه به سرایت بالای ویروس نگران شیوع موج جدید کرونا در 

استان هستیم.
سید مجتبی سبحانی رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی قم در این 
برنامه با تبریک اعیاد ماه مبارک رجب و با اشاره به خدمات ارزنده کادر درمانی قم 
اظهار داشت: بنا به پیشنهاد دفتر آیت الله اعرافی و با بررسی شورای اسلامی شهر، 

این تقاطع به نام مدافعان سلامت نامگذاری شده است.

استاندار قم  خبرداد:

راه اندازی واحدهای صنعتی راکد با کمک 
بخش خصوصی 

استاندار قم از راه اندازی واحدهای تعطیل و راکد صنعتی استان قم با مشارکت 
بخش خصوصی خبر داد.

بهرام سرمست دیروز در حاشیه بازدید از واحدهای تولیدی در شهرک صنعتی 
شکوهیه امروز در گفت وگو با خبرنگاران، با اشاره به اثرگذاری تحریم ها بر روی مشاغل 
از جمله واحدهای صنعتی اظهار داشت: بازدید از این واحدها سبب شد تا در جریان 
طرح توسعه آن ها قرار گرفته و با در نظر گرفتن مصوبه ستاد تسهیلات، در جهت رفع 

موانع تولید و مشکلات صنایع اقدام کنیم.
استاندار قم با تأکید بر ضرورت حمایت از واحدهای صنعتی در استان عنوان کرد: 
قرار بر این است که در هفته انجام بازدید، از یک واحد صنعتی دیگر در استان بازدید 
کرده و در جریان مشکلات آن قرار بگیریم.وی خاطرنشان کرد: خوشبختانه در 
جریان بازدید امروز  تعدادی از واحدهای راکد که از مدار تولید خارج شده بود با کمک 

بخش خصوصی به مدار تولید بازگشته و احیاء شده است.

چرا نمایندگان ازجزئیات توافق ایران و آژانس  خبرنداشتند؟

شتاب مجلس آسیب
 به منافع ملی

روزدوشنبه چهارم اسفند صحنه هایی در مجلس یازدهم دیده و  نطق هایی ایراد و 
نامه هایی جمع آوری شد که باز هم پرسش کلیدی رهبری را گوشزد می کند: »وقتی ما 
همه با هم برادریم، وقتی دشمن مشترک جلوی روی ما هست، وقتی توطئه را می بینیم، 

چه کار باید بکنیم؟«.
دولتی که عزتمندانه سه سال آزگار در مقابل بی سابقه ترین »جنگ اقتصادی« آمریکا 
و بزرگترین همه گیری قرن به تمشیت امور مردم پرداخته، چنان مورد عتاب برخی 

نمایندگان قرار گرفت که گویی دولتی متخاصم خطاب قرار گرفته است!
درباره جنجال هسته ای و حواشی مربوط به قانون مجلس و رفتار دولت روحانی، بیان 
نکاتی با نگاه به تذکر رهبری در جمع خبرگان و هشدار سال ۹1 ایشان، چند نکته قابل 

بیان است: 
مجلس  یکشنبه سیاه  اتفاقات  به  واکنش  در  سال ۹1  در  انقلاب  معظم  رهبر   .1
فرموده بودند: »بنده سه چهار سال قبل از این، در صحبت اول سال صریحاً به مردم 
و به مسئولین گفتم که نقشه دشمنان ملت ایران از حالا به بعد، بیش از همه، نقشه  

اقتصادی است«.
اکنون نیز دقیقا سه چهار سال است که دشمن با اهرم تحریم، رنج طاقت فرسایی را به 
مردم تحمیل کرده است. آنچه از رفتار دولت در توافق سه ماهه با آژانس قابل فهم است، 

چیزی نیست جز رعایت توامان قانون مجلس و تدبیر زندگی مردم.
فراموش نکنیم این دولت همان است که تحریم های شکل گرفته با اجماع جهانی 
را یکبار شکست و آمریکا را منزوی و بارها در سازمان ملل و دادگاه لاهه زمین گیر کرد. 
اگر قرار باشد »امید« مردم به »تدبیر« را ناامید کنیم، ملت به وادی نابسامانی از انفعال و 
سرخوردگی خواهد افتاد که نه در این چندماه باقیمانده و نه در دوران دولت سیزدهم، 

به راحتی از آن خارج نخواهیم شد.
۲. ۶ ماه باقیمانده تا تحویل دولت به رئیس جمهوری جدید، چنان حساس و حیاتی 
است که اگر آن را یکی از یزرگترین بزنگاه های نظام بنامیم، اغراق نکرده ایم. پیامدهای 
فراگیر کرونا، تغییر دولت در آمریکا، در پیش بودن انتخابات مهم ریاست جمهوری و از 
همه مهمتر خطر اجماع جهانی علیه کشور، نظیر آنچه در سال های ۹0 و ۹1 شکل 

گرفته بود، تنها بخشی از جنبه های سرنوشت ساز ماه های آینده است.
۳. از نگاه برخی صاحب نظران، مهمترین تفاوت تحریم های دوات ترامپ نسبت به 
دولت دموکرات سال 1۳۹1، اجماع جهانی و ضمیمه کردن بندهایی از منشور سازمان 
ملل است. اگر تدبیر و هنر دیپلماسی دولت دوازدهم نبود، تضمینی وجود نداشت که 

اکنون نیز همانند ۸ سال پیش جبهه ای منسجم از غربی ها علیه ما شکل نگیرد.
تا دیر نشده و دولت جدید آمریکا با سیاست ورزی دیپلماتیک، اروپا و حتی چین و 
روسیه را با خود همراه نکرده، لازم است مجلس به رویه دولت احترام بگذارد و یا حداقل 

تصمیم شورای عالی امنیت ملی را در نظر داشته باشد.    
4. سخنان روزدوشنبه رهبری که فرمودند »اختلاف نظر امروز بین مجلس و دولت باید 
حل شود. نباید این اختلافات را رها کنند یا تشدید کنند که نشانه »دوصدایی« باشد« 
و یا »دولت خود را موظف می داند که به قانون عمل کند. قانون هم قانون خوبی است. 
باید هم به دقت عمل بشود. دوطرف در این زمینه باهم همکاری کنند که این عمل 
بشود«، علاوه بر اینکه جنبه رعایت مصلحت داخلی و ملی دارد، ناظر به صحنه حساس 
بین الملل نیز هست و نشانه هوشیاری و دغدغه ایشان برای کلیت نظام جمهوری 

اسلامی است.
دولت های متغیر و مجالس گوناگون همگی برای حقیقت ثابت و دائمی مردم، کشور، 
انقلاب و نظام هستند، نه برعکس؛ اکنون بیش از هر زمانی لازم است به پیامدهای 
دوصدایی در مسایل سیاست خارجی کشور دقت کرد. در واقع پیامد دو صدایی سبب 
می شود دشمنان فکر کنند نظام سیاست واحدی ندارد و می توانند از این فرصت برای 
عدم لغو تحریم ها و پیشبرد اهداف خویش علیه ملت ایران بهره گیرند و فشار خود را برای 

رسیدن به مقاصد استکبارانه شان، دوچندان کنند.
۵. رهبر معظم انقلاب  همچنین فرمودند، اینگونه اختلاف نظرها »قابل حل است«؛ 
در شرایط حساسی که جامعه متاثر از مضایق معیشتی و پیامدهای دامنگیر ویروس 
کروناست، بیش از هر زمان دیگر ضرورت و اهمیت هم افزایی و تعامل مجلس با دولت و 

پرهیز از انشقاق قوا حس می شود.
یکی از موثرترین راهکارها در این مورد، افزایش جلسه ها میان مسئولان دو قوه و 
رایزنی های فشرده و دوستانه است. همه مسئولان باید با این جلسه ها پیام آرامش و 

اتحاد را به داخل و خارج از کشور مخابره کنند.
۶. دوشنبه شب دولت در بیانیه ای ضمن اعلام پیروی از تاکیدات رهبر معظم انقلاب، 
کامل مصوبه مجلس  اجرای  برای  کم هزینه ترین شیوه  و  »کارآمدترین  کرد  تصریح 
شورای اسلامی« را برگزیده و هدف آن »احقاق حقوق مردم ایران و مقابله هوشمندانه و 
مقتدرانه با اقدامات و سیاست های غیرقانونی ایالات متحده آمریکا و رفع هرچه سریع تر 
تحریم های ظالمانه و غیرانسانی علیه مردم ایران است و دولت تدبیر و امید در این مسیر 

از هیچ تهدید و مانعی نمی هراسد«.
این لحن و این بیانیه را لازم است مجلسی ها با دقت بخوانند و همه بزرگان اصولگرا نیز 

برای تبیین آن وارد عمل شده و نمایندگان را به تعمق بیشتر فرا خوانند.
۷. شاید بد نباشد نمایندگان مجلس حداقل در این مورد به یادداشت روزسه شنبه 
مدیر مسئول کیهان به عنوان رسانه ای همسو با خود توجه کنند که ضمن حمایت 
این  به  نیازی  نمایندگان،  از  پوزش  »با عرض  نوشته است:  آژانس  و  ایران  توافق  از 
حجم اعتراض نبود؛ این اقدام بدون نظر شورای عالی امنیت انجام نشده است؛ گله 
دوستانه ای از نمایندگان معترض در میان است و آن اینکه توافق مورد اشاره اگرچه 
امضای رئیس  سازمان انرژی اتمی را در پای خود دارد ولی باید می دانستند که مساله ای 
با این اهمیت نمی تواند بدون دخالت و نظر شورای عالی امنیت ملی تهیه شده باشد«.

۸. مساله هسته ای از جمله پرونده هایی است که در شورای عالی امنیت ملی مدیریت 
می شود. ریاست این شورا رئیس جمهوری است و همه مصوبه های آن به تائید رهبر 
معظم انقلاب نیز می رسد. چگونه وقتی نمایندگان مجلس قانون اقدام راهبردی را 
تصویب کردند، با افتخار گفتند این کار را با نظر شورا انجام داده اند اما اکنون که اجری 

آن آغاز شده است، به شورا می تازند!
۹. هدف اصلی اقدام راهبردی نه خروج ایران از پیمان های بین المللی همچون 
پروتکل الحاقی بلکه لغو تحریم ها از سوی آمریکا و متحدان غربی آن است. ایران با 
توافق دیروز با آژانس بین المللی انرژی اتمی، ضمن آنکه مصوبه مجلس را بطور کامل 
به اجرا گذاشت، فرصت لغو تحریم ها را نیز به طرف های برجامی داد. اگر آنها تا سه ماه 
دیگر، تحریم ها را در عمل لغو کنند، همانطور که رهبر معظم انقلاب چندین بار از جمله 
دیروز تاکید کردند، جمهوری اسلامی ایران نیز پروتکل الحاقی و همه تعهدهای برجامی 
خود را انجام خواهد داد و این سه ماه نیز وقفه و اختلالی در این زمینه ایجاد نخواهد 
کرد اما اگر تحریم ها را برنداشتند، عملا دسترسی به اطلاعات و داده های دوربین ها 
در بازه سه ماهه یاد شده را نخواهند داشت و بدون هیچ کم و کاستی مصوبه مجلس 

اجرا شده است.
ضمن آنکه براساس بیانیه صادر شده از سوی دولت، طبق قانون مجلس هیچ دسترسی 

فراپادمانی به آژانس اعطا نخواهد شد و هیچگونه بازرسی فراپادمانی نیز انجام نمی شود.
دولت همچنین تاکید کرد که براساس وظایف ملی و قانونی خود، اطمینان دارد که 
قانون مصوب مجلس شورای اسلامی تاکنون به طور کامل در عین رعایت ملاحظات 
فنی و منافع ملی به اجرا در آمده و در آینده نیز دولت در همین خط حرکت خواهد کرد.

10. در همین زمینه کیوان خسروی سخنگوی دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی 
نیز در واکنش به تحولات صورت گرفته، با تاکید بر اینکه قصد نظام برای اجرای بدون 
تنازل قانون »اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها و صیانت از حقوق ملت ایران« است، 
گفت: در خصوص اجرای بدون وقفه این قانون در مجموعه ارکان کشور اجماع وجود 
دارد و سازمان انرژی اتمی ضمن آنکه تاکنون مفاد قانون را اجرا کرده، زمینه قطع 
نظارت های فراپادمانی را )از سه شنبه ۵ اسفندماه( نیز فراهم کرده است. در واقع، طبق 
بیانیه مشترک ایران و آژانس که پیوست اجرایی آن در سفر گروسی به تهران مورد توافق 
قرار گرفت، برموضوع اجرای کامل قانون مصوب مجلس تصریح شده و ترتیبات انجام 

آن مخدوش نشده است.
11. اکنون این پرسش مطرح می شود که چرا وقتی نمایندگان مجلس از جزئیات 
توافق ایران و آژانس و »ضمیمه فنی« بیانیه مشترک خبر نداشتند، بدون اطلاع و آگاهی 
اعلام کردند مصوبه مجلس اجرا نشده و بیانیه ۲۲0 نفری صادر کردند یا از ارجاع پرونده 
تخلف دولت و رئیس جمهوری به قوه قضاییه خبر دادند؟ آیا بهتر نبود ابتدا از طریق 
مسئولان ذیربط از جمله شورای عالی امنیت ملی جزئیات را می پرسیدند و سپس 
تصمیم می گرفتند؟ این همه شتاب برای چیست؟ چه کسی پاسخگوی آسیب آن به 

منافع ملی ایران خواهد بود!؟

اخبار

 

رییس جمهوری با بیان این که هدف از تدوین 
سند جامع علم و فناوری در حوزه دفاعی، استفاده 
از ظرفیت های موجود در مراکز علمی و فناوری 
کشور است، گفت: ایران به مولفه قدرت دفاعی و 
نظامی نگاه توسعه طلبانه نداشته و نخواهد داشت. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز سه 
شنبه در جلسه شورای عالی انقلاب فرهنگی با 
اشاره به نقش مهم مراکز علمی و غیرنظامی و حتی 
خصوصی در تامین نیاز نیروهای مسلح در دوران 
دفاع مقدس، آن را یک تجربه ارزنده خواند و گفت: 
در دوران پس از دفاع مقدس از جمله شرایط تحریم 

نیز بخش دفاعی و نظامی کشور خدمات متقابل 
و تاثیرگذار به بخش غیرنظامی از جمله اقتصاد 

وصنعت کشور ارائه کرده است.
رییس جمهوری با تاکید بر اهمیت تدوین سند 
کامل  راهبرد  در  امنیتی  و  دفاعی  جامع علمی، 
نیاز  بر  مبتنی  نظامی  اقتدار  و  مسلح  نیروهای 
را  سند  این  تدوین  اصلی  هدف  کشور،  دفاعی 
علمی  مراکز  در  موجود  ظرفیت های  از  استفاده 
و فناوری و توان علمی نخبگان در جهت تقویت 
و  ارتباط  ایجاد  همچنین  و  کشور  دفاعی  قدرت 
همکاری منسجم و نظام مند بین مراکز علمی و 
دانشگاهی با بخش های نظامی و نیروهای مسلح 

عنوان کرد.
روحانی قدرت نظامی و دفاعی مبتنی و متکی 
بر اصول اسلامی و اخلاق انسانی را از ویژگی ها 
و تفاوت های اساسی دکترین دفاعی ایران با سایر 
که  شرایطی  در  کرد:  تصریح  و  برشمرد  کشورها 
برخی کشورها و قدرت ها با هدف سلطه بر جهان 
و توسعه طلبی به مولفه قدرت نظامی و تسلیحاتی 
رقابت های  وارد  انگیزه  با همین  و  نگاه می کنند 
یکدیگر  با  تسلیحاتی  مسابقه  و  جویی  برتری 
شده اند، جمهوری اسلامی ایران بر مبنای اعتقاد، 
ایمان و باورهای دینی خود، چنین هدفی را مدنظر 

نداشته و نخواهد داشت.
روحانی با اشاره به فتوا و دیدگاه های مقام معظم 
گفت:  دفاعی  توان  و  قدرت  درخصوص  رهبری 
سند جامع علمی، دفاعی و امنیتی باید به گونه ای 

تدوین شود تا در حرکت نیروهای مسلح در مسیر 
تقویت قدرت دفاعی اثرگذار باشد.

رییس شورای عالی انقلاب فرهنگی ترسیم نقشه 
راه برای استحکام حلقه ارتباط و همکاری دانشگاه 
و مراکز علمی و تحقیقاتی را ضروری خواند و گفت: 
کشورهای  در  موجود  تجربه های  از  استفاده  با 
توسعه یافته می توان بخش خصوصی بویژه مراکز 
نیروهای  با  همکاری  عرصه  وارد  را  بنیان  دانش 
مسلح کرد. در هشتصد و سی و هفتمین جلسه 
شورای عالی انقلاب فرهنگی سند علم و فناوری در 
حوزه دفاعی که برشی از سند نقشه جامع علمی 
کشور بوده و همکاری های متمرکز و سازمان یافته 
حوزه کشوری و لشکری و رابطه ستاد مشترک را با 
حوزه دانشگاهی، شرکت های دانش بنیان و بخش 

خصوصی، تنظیم می کند، بررسی و تدوین شد.
این سند در سطح چشم انداز، نظام ارزش ها و 
همچنین اهداف، سیاست ها و راهبردهای کلان 
در یک برنامه زمان بندی 1۵ ساله تدوین شده است 
و هدف اساسی آن همکاری نظام مند بین نیروهای 
و  دانش بنیان  شرکت های  دانشگاه ها،  و  مسلح 

بخش خصوصی است.
با رای اعضای شورای  در این جلسه همچنین 
عالی انقلاب فرهنگی، دوره ریاست آقایان " رضا 
داوری اردکانی"رییس فرهنگستان علوم، علیرضا 
مرندی رییس فرهنگستان علوم پزشکی و غلامعلی 
حداد عادل رییس فرهنگستان زبان و ادب فارسی 

به مدت ۳ سال دیگر تمدید شد.

رئیس قوه قضائیه در همایش بین المللی مطالبات حقوقی دفاع مقدس گفت: 
ابومهدی المهندس و حاج قاسم سلیمانی قهرمان مبارزه با تروریسم هستند.

آیت الله سید ابراهیم رئیسی، صبح سه شنبه در همایش بین المللی مطالبات 
حقوقی-بین المللی دفاع مقدس اظهار کرد: کار پژوهشی نسبت به دفاع مقدس 
یک ضرورت اجتناب ناپذیر است، قرائت هایی که ممکن است نسبت به این حرکت 

عظیم انجام شود ایجاب می کند دست اندرکاران این حادثه عظیم را قرائت کنند.
وی افزود: روایت ها ممکن است توسط راویان مختلفی انجام شود و روایت ها مسیر 

مهم و دقیق دفاع مقدس را یک مسیر مهم جلوه دهد.
رئیسی گفت: در کار مقتدرانه سپاه در مورد عین الاسد چه روایت هایی شد؟ یک 
روایت دشمن داشت و یک روایت نیروهای مسلح داشتند، اگر در طول تاریخ نگاه 
کنید حوادث و رویدادها روایت هایی مختلفی داشتند گاهی روایت ها تحریف شده 
است، مثلًا عاشورا روایت های مختلفی دارد، یک روایت، روایت یزیدیان است که 
می گوید عده ای خارجی شورش کردند، و روایت دیگر روایت حضرت زینب و امام 

سجاد است که تمام جزئیات را می گوید.
رئیس قوه قضائیه بیان کرد: این مرکز پژوهشی دفاع مقدس مسئولیت مهمی دارد 
اینکه دفاع مقدس را برای نسل های بعدی روایت کند اصل مهمی است، دشمن 
امروز برای گسترش جهل و عدم تعقل و عدم تحلیل از ناحیه افراد جامعه در اقصی 
نقاط عالم دنبال تحلیل مخدوش است، این روایت مخدوش برای این است که 

نمی خواهند جوامع بشری حقیقت جنگ تحمیلی را بداند.
وی ادامه داد: ۳0 هزار کیلومتر از سرزمین کشور ما مورد اشغال قرار گرفت و اینجا 
حق دفاع فردی و مشترک و دفاع از سرزمین خودش در تمام قوانین بین الملل به 

رسمیت شناخته شده است.
رئیسی خاطرنشان کرد: باید این شرایط درست ترسیم شود و معلوم شود صدام 
در این میدان یک آدم است اما کشورهای مختلفی به صدام از نظر اطلاعاتی، 

سیاسی، اقتصادی، تسلیحاتی و رسانه ای کمک بسیار کردند.
رئیس قوه قضائیه گفت: چرا سازمان ملل متحد در زمان خود نسبت به اعلام 
متجاوز در جنگ ایران و عراق اقدام نکرد؟ چرا سازمان ملل در زمان خودش متجاوز 
را ممانعت از تجاوز نکرد؟ وی گفت: چرا این نهادها اجازه ندادند که قطعنامه و 
بیانیه هایی که لازم است در زمان خودش برای جلوگیری از تجاوز منتشر نشود؟ 
چرا نه تنها به وظایف خود عمل نکردند بلکه به آنها کمک کردند. کشورهای عربی 
باید پاسخگو باشند چگونه برخی از آنها که مورد تجاوز صدامیان قرار گرفتند خود 
به وظایفشان عمل نکردند.رئیسی بیان کرد: جامعه باید حقوقدان و حقدان باشد، 

جامعه حقوقی دنیا باید امروز مطالبه کند و حق طلبی مردم ایران را طلب کند.
رئیس قوه قضائیه گفت: پیگیری مطالبات حقوقی یک اراده شرعی، عقلانی و 

انسانی است. اراده ای که بعد از ۲۲ بهمن آزاد شده است می خواهد مستقل باشد 
اما اراده دیگری اجازه نمی دهد و برای این است که می گوئیم ۸ سال جنگ تحمیلی 

جنگ بین اراده ها است، این ۸ سال برای این بود تا نظام اسلامی شکل نگیرد.
وی گفت: باید برای نسل ها روشن شوند میدان دفاع مقدس میدان رسوایی نظام 
سلطه است، هر نفسی که بچه های ایثارگر ما می کشند استیصال سلطه طلبان 
است. آلمان، فرانسه و انگلیس باید جواب دهند که چگونه مدعی جلوگیری از 
جنگ با سلاح شیمیایی هستند در حالی که خودشان به صدام سلاح شیمیایی 

می دادند.
رئیسی بیان کرد: راویان صادق دفاع مقدس باید صحنه هایی را که دیدند بگویند تا 

در این روایت ها تحریف ایجاد نشود.
رئیس قوه قضائیه بیان کرد: امروز جاهلیت مدرن به سه چیز مسلح است؛ یک 
مسلح است به سلاح علم و فناوری، دو امپراطوری رسانه ای گسترده ای دارد و سوم 

قدرت هایی هستند که جاهلیت مدرن را در جهان ایجاد می کنند.
وی ادامه داد: جاهلیت مدرن به این معنی نیست که افراد به کلاس درس نروند به 

این معنی است که افکار آنها را مسموم کنند.
رئیسی خاطرنشان کرد: جامعه تحریف نمی خواهد دانشجو و طلبه ما جایگاهی 
در حوزه دفاع مقدس پیدا کند و می خواهد تعریف خودش را از این ۸ سال داشته 

باشد اما باید ما شیطنت ها و ظلم آنها را بیان کنیم.
رئیس قوه قضائیه گفت: صدام در این جنگ مباشر است اما باید شرکای جرم 

معرفی شود و معلوم شود که چه افرادی به صدام کمک کردند.
وی گفت: اگر بخواهد کیفرخواستی تنظیم شود و در این کیفر خواست تمام 
جرایم آمریکا، فرانسه و دیگر کشورهای سلطه تنظیم شود یک کیفر خواست بلندی 

می شود.
رئیسی بیان کرد: ما به عنوان دستگاه قضائی همان طور که در برابر تمام پرونده ها 
مسئولیت داریم در مورد این پرونده بزرگ هم مسئولیت داریم، البته ممکن است به 

دلیل نظام سلطه آن محکمه عادلانه وجود نداشته باشد.
رئیس قوه قضائیه گفت: بسیار مهم است که حقوقدانان مستندات حقوقی این 
جنایات را ذکر و ترسیم کنند. سوال این است که حقوقدانان عالم در برابر ترور شهید 
سلیمانی که آمریکا و ترامپ رسماً اعلام می کند که ما دستور ترور این فرد را داده ایم 

چه می خواهند کنند؟
وی گفت: شما از هر فردی در منطقه سوال کنید که ابومهدی المهندس و حاج 
قاسم سلیمانی چه کسانی هستند، می گویند این افراد قهرمان مبارزه با تروریسم 
هستند و بعد شمایی که ادعا می کنید اهل ترور نیستید قهرمانان ملی مبارزه با 

تروریسم را ترور می کنید و اسم خودتان را هم انسان می گذارید؟

رئیس قوه قضائیه در همایش حقوقی دفاع مقدس:

ابومهدی المهندس و حاج قاسم سلیمانی قهرمان مبارزه با تروریسم هستند

روحانی در جلسه شورای عالی انقلاب فرهنگی ؛

ایران به مولفه قدرت دفاعی و نظامی نگاه توسعه طلبانه ندارد

فرمانده نیروی قدس سپاه گفت: ما با عزت و افتخار 
مسیر شهید سلیمانی را ادامه می دهیم و مقابل ظالمان 

عالم می ایستیم. 
بین المللی  همایش  در  قاآنی  اسماعیل  سردار 
مطالبات حقوقی _ بین المللی دفاع مقدس که در باغ 
موزه دفاع مقدس و انقلاب اسلامی برگزار شد، گفت : 
آمریکایی ها بر اساس عقلانیت باید دست از دشمنی 
با ملت ما بر می داشتند چون هر تهدیدی علیه ما به 

بهترین فرصت برای ما تبدیل شد.
وی ادامه داد: آنها جنگ را بر ما تحمیل کردند اما 
جنگ بهترین موقعیت برای رشد ملت ما شد و امام 
خمینی )ره( رهبر کبیر انقلاب  به عنوان فرمانده ما 

بهترین نیروها را در دوران جنگ آموزش داد .

فرمانده نیروی قدس سپاه انسان سازی را مهمترین 
دستاورد جنگ تحمیلی دانست و گفت: مقاومت در 
سراسر جهان انسان سازی می کند ما باید بدانیم از کجا 

آمده و به کجا می خواهیم برویم.
سردار قاآنی گفت: ما به برکت اسلام و ائمه اطهار 
کجا  به  و  می خواهیم  چه  که  ایم  فهمیده  خوبی  به 
می خواهیم برویم اما آمریکایی ها نمی دانند چه می 

خواهند و کجا می خواهند بروند.
وی با اشاره به رشادت های سپهبد شهید سلیمانی 
گفت: او شاگرد وارسته امام خمینی )ره( و مقام معظم 
رهبری بود و به خوبی با واژه دشمن شناسی و مظلوم 
شناسی صحبت می کرد، او با مظلومان مانند یک پدر 
بود و تنها را در آغوش می گرفت و در نقطه مقابل با 

قویترین زبان با دشمنان حرف می زد بالاترین سلاح 
شهید سلیمانی منطق و قدرت بیان بود نه سلاح، او با 

هر کس با زبان خودش حرف می زد.
شهید  که  این  بیان  با  سپاه  قدس  نیروی  فرمانده 
سلیمانی به صورت مستقیم با تروریست ها می جنگید 
مدعی  که  کسی  بفهمند  باید  ها  آمریکایی  گفت: 
مورد  چگونه  شهادت  از  بعد  بودند  بودنش  تروریسم 
استقبال مردم مظلوم قرار گرفت. مسیر شهید سلیمانی 
باقی است و مسیر او مکتب برای پرورش افراد آزاده 

خواه است.
فرمانده نیروی قدس سپاه گفت: ما با عزت و افتخار 
مقابل  و  دهیم  می  ادامه  را  سلیمانی  شهید  مسیر 

ظالمان عالم می ایستیم.

سردارقاآنی: 

ما با عزت و افتخار مسیر شهید سلیمانی را ادامه می دهیم

رییس ستادکل نیروهای مسلح با بیان اینکه سردار 
سلیمانی حامل پاسخ و پیام ایران به عربستان بود، 
گفت: برای ترور سردار سلیمانی از بمبی استفاده 

کردند که برای تجهیزات زرهی به کار می رفت. 
سردار سرلشکر پاسدار »محمد باقری« صبح روز 
سه شنبه  در همایش بین المللی مطالبات حقوقی 
بین المللی دفاع مقدس که در سالن خلیج فارس 
شد،  برگزار  مقدس  دفاع  و  اسلامی  انقلاب  موزه 
اظهارداشت یکی از مهم ترین خباثت های مجامع 
بین المللی در قبال ترور ناجوانمردانه شهید سلیمانی 
و شهید ابو مهدی المهندس در سال گذشته است؛ 
سردار سلیمانی که به عنوان یک مهمان خارجی و به 
دعوت نخست وزیر عراق با هواپیمای غیر نظامی در 
کشور عراق حضور یافته است را با هیئت همراهش 
با موشکی که تجهیزات زرهی را با آن مورد اصابت 
تا  بمب  این  رساندند؛  شهادت  به  دهند  می  قرار 
سی سانت در فولاد نفوذ می کند و دشمن با چنین 

جنایتی عزیزان ما را تکه تکه کرد؛ 
احترام  نقض  جنایتکارانه  اقدام  گفت:این  وی 

حقوق  با  و  است  عراق  کشور  ارضی  تمامیت  به 
با  مطابق  اقدام  این  دارد  مغایرت  دیپلماتیک 
کنوانسیون پیشگیری و مجازات جرایم ارتکابی علیه 
اشخاص حمایت شده بین المللی مصوب 1۹۷۳ 
قطعاً یک جنایت و تروریسم دولتی محسوب می 
شود. وی افزود: امریکا رسما اعلام کرده است که 
با کمک پایگاه هایش در قطر، عربستان، امارات، 
در  ها  پایگاه  این  که  اطلاعاتی  کمک  و  بحرین 
اختیارش قرار دادند این جنایت تروریستی را انجام 
داده و همچنین هواپیماهایی از پایگاه های نظامی 
کویت اردن و عراق جهت انجام این اقدام تروریستی 
بلند شدند همه این کشورها باید پاسخگو باشند؛ ما 
به تک تک این کشورها اسناد ارائه کردیم تا نتوانند 

سهمشان را در این جنایت کتمان کنند.
سرلشکر باقری گفت: آمریکا در مرحله اول اینگونه 
موضع گیری کرد که من دفاع پیش دستانه کردم چرا 
که سردار سلیمانی برنامه ریزی کرده بود تا حملات 
سنگینی را به قوای آمریکایی در عراق انجام دهد 
اما هنگامی که همه دنیا گفتند که باید سند ارائه 

کنید آنان نتوانستند برای این ادعای واهی سند ارائه 
دهند و بلافاصله یک هفته بعد حرف دیگری زدند 
و اعلام کردند که این جنایت در پاسخ به تهاجمات 
مداوم سردار سلیمانی و جمهوری اسلامی ایران به 
نیروهای آمریکایی بوده است که در این رابطه هم نیز 
نتوانستند سندی ارائه دهند و لذا این یک جنایت 
آشکار و تروریسم قطعی دولتی است که باید مورد 
مجازات  و  محاکمه  آن  عوامل  و  گیرد  قرار  مطالبه 

شوند.
وی گفت: بنده از قوه قضاییه عراق که این کار را 
با جدیت آغاز کرده تشکر می کنم و از قوه قضاییه 
با  هماهنگی  در  بود  که  ایران  اسلامی  جمهوری 
عراق این موضوع را تا حصول نتیجه پیگیری می کند 

قدردانی می نمایم.
امروز  گفت:  مسلح  نیروهای  کل  ستاد  رئیس 
ملت عراق در کنار ملت ایران سوریه و لبنان و دیگر 
دست  و  هستند  آزاد  مقاومت  محور  کشورهای 
تجاوزگری  و  جهانی  استکبار  با  یکدیگر  دست  در 

صهیونیست ها می جنگند و از خود دفاع می کنند.

سرلشکر باقری:
سردار سلیمانی حامل پاسخ و پیام ایران به عربستان بود

سید جواد طاری *
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سلامت 

طبیعی است که با بالاتر رفتن سن، تغییراتی را در بدنتان تجربه کنید و به همین 
دلیل علائم غیرمعمول معمولا نادیده گرفته می شوند؛ اما برخی از علائم را نباید 
نادیده گرفت. در واقع، بعضی از علائم فیزیکی می توانند نشان دهنده ی مشکلی 
جدی تر در سلامتی باشند که ایجاب می کنند تغییرات ناگهانی را به اطلاع پزشک 

برسانید.
بررسی های پزشکی برای تشخیص زودهنگام بیماری ها و عوارض، ضروری اند. 
این کار نه تنها به شما کمک می کند علت بیماری و درمان مناسب را پیدا کنید، 
بلکه کمکتان می کند از عوارض بلندمدت نیز پیشگیری نمایید. در این مطلب به 

علائمی اشاره می کنیم که افراد سالمند باید به آن ها اهمیت بدهند.
اختلال حواس ناگهانی یا از دست دادن حافظه

است  طبیعی  این  باشد.  سالخوردگی  از  نرمال  بخشی  می تواند  فراموشی 
فراموش کنید عینک خود را کجا گذاشته اید یا گاهی یادتان برود از چه کلمه ای 
باید استفاده کنید. اما اختلال حواس ناگهانی یا تغییراتی در حافظه، طبیعی 

نبوده و می توانند نشان دهند مشکلی وجود دارد.
بیانگر  می تواند  ناگهانی  حافظه  دادن  دست  از  یا  ناگهانی  حواس  اختلال 
دهیدراسیون، آنوکسی )نرسیدن اکسیژن کافی به بدن یا مغز(، تومور مغزی، 
واکنشی نسبت به دارو، عفونت مجاری ادراری، مشکلات تیروئید، و یا دیگر 
عفونت ها باشد. خوشبختانه خیلی از این عوارض قابل درمان می باشند؛ اما شما 
نباید هیچ یک از این علائم را نادیده بگیرید و باید هر چه سریع تر به پزشک مراجعه 

کنید.
ضایعات پوستی غیرعادی

نسبت به ضایعات پوستی غیرعادی یا خال ها باید هشیار باشید. اگر ضایعه 
پوستی، ترشح دار شود، درد ایجاد کند یا خوب نشود، ممکن است سرطانی باشد. 
دیگر علائم ضایعات سرطانی پوست شامل لبه های تیره و نامنظم، پهن با سطحی 
لایه دار، یک برآمدگی مروارید مانند یا مومی شکل، و یا ضایعه ی قهوه ای رنگی که 

شبیه اسکار یا جای جوش به نظر می رسد، می شود.
شما باید وضعیت پوست خود را مرتباً چک کنید و مراقب علائم زیر باشید:

. نامتقارن بودن ضایعه یعنی اینکه نیمه ای از آن با نیمه ی دیگرش تفاوت داشته 
باشد. . لبه های نامنظم یعنی لبه های ضایعه، بریده بریده اند، لکه دار یا تیره اند و 
یا زبر و ناهموارند. . به رنگ ضایعه پوستی دقت کنید و ببینید رنگ آن یکدست 

است یا نه.
. اندازه ضایعه پوستی اگر بیشتر از ۶ میلی متر باشد علامت هشدار است.

. تغییر در ضایعه پوستی یعنی یک ضایعه پوستی از نظر اندازه، شکل، سطح آن، 
رنگ آن و دیگر نشانه ها تغییر کند.

تنگی نفس
تنگی نفس می تواند این احساس را به شما بدهد که انگار پله های زیادی را بالا 
رفته اید یا ورزش کرده اید. تنگی نفس باعث می شود احساس کنید برای یک 
تنفس کامل باید کلی زحمت بکشید. هر چند تنگی نفس همیشه هم نشانه ی 
یک مشکل جدی نیست، اما به هر حال علامتی است که نباید نادیده گرفته شود.
تنگی نفس گاهی می تواند علامت اولیه ی انسداد نسبی یا کامل یک رگ باشد 
که می تواند منجر به یک حمله قلبی شود. در صورتی که دچار تنگی نفس مزمن 
یا غیرعادی هستید حتماً فوراً به پزشک مراجعه کنید. ضمناً اگر احساس منگی و 

فشار یا گرفتگی در قفسه سینه تان دارید، به اورژانس مراجعه کنید.
چشم درد ناگهانی

چشم درد ناگهانی، بخشی طبیعی از سالخوردگی نیست و این علامت را نیز 
باید جدی بگیرید. چشم درد می تواند ناشی از چند عامل باشد از جمله انسداد 
رگ های خونی و خونریزی داخلی. همچنین چشم درد می تواند در اثر گلوکوما یا 

آب سیاه حاد ایجاد شود که ناشی از فشار در چشم است.
ضمناً چشم درد می تواند از علائم اولیه شینگلز باشد که یک عفونت ویروسی 

است. اگر دچار چشم درد ناگهانی شدید حتماً فوراً به پزشک مراجعه نمایید.

درد ناگهانی در قفسه سینه
اگر دچار هرگونه دردی در قفسه سینه تان شدید باید فوراً به پزشک مراجعه کنید. 
درد در قفسه سینه می تواند علامت مشکلی نه چندان خطرناک مانند درد عضله 
باشد اما این احتمال هم وجود دارد که پای مشکل جدی تری در میان باشد که 

شامل کلاپس ریه، پنومونی یا یک حمله قلبی می شود.
لازم به ذکر است که علائم اولیه یک حمله قلبی همیشه هم آشکار نیست و به 
همین دلیل تشخیص آن بسیار مهم است. علائمی که شما باید نسبت به آن ها 
آگاه باشید شامل بی حسی یا فشار سنگین روی سینه یا درد ناگهانی قفسه سینه، 
گیجی و منگی، تنگی نفس، خستگی و غیره می شود. جانب احتیاط را رعایت 

کرده و در صورت داشتن هر دردی در قفسه سینه به پزشک مراجعه نمایید.
مشکل ناگهانی در تکلم یا تعادل

اگر به طور ناگهانی دچار مشکل در تکلم شدید یا تعادلتان را از دست دادید، فوراً 
به پزشک مراجعه کنید. این علائم را نباید نادیده بگیرید زیرا می توانند نشان دهنده 

سکته مغزی باشند.
دیگر علائم سکته مغزی شامل بیان ناقص کلمات، گیجی و منگی، سرگیجه 
زیاد، تغییر در بینایی و کرختی یا ضعف در پاها و دست ها و یا صورت می شود. 

دریافت اقدام پزشکی فوری می تواند از بروز عوارض بعدی پیشگیری کند.
یبوست

گاهی دچار یبوست شدن طبیعی است. ضمناً یبوست بعد از ۵0 سالگی 
معمول تر است. شما نباید یبوست را نادیده بگیرید زیرا گاهی می تواند علامت 

مشکلی مانند تومور، پولیپ یا دیگر انسدادها باشد که جلوی مدفوع را گرفته اند.
یبوست می تواند باعث شود به خودتان فشار بیاورید و دچار هموروئید شوید. 
ضمناً یبوست مکرر می تواند باعث انسداد روده شود. خوشبختانه یبوست درمان 

دارد. اما جانب احتیاط را نگه داشته و یبوست را جدی بگیرید.
خون در مدفوع

یبوست، تنها مشکل گوارشی نیست که باید به آن اهمیت دهید. شما باید نسبت 
به وجود خون در مدفوع خود نیز هشیار باشید. اگر متوجه خون در مدفوع خود 

شدید، آن را نادیده نگیرید و زودتر به پزشک مراجعه کنید.
خون در مدفوع می تواند به صورت قرمز یا سیاه دیده شود. رنگ سیاه به معنی 
خونریزی در سیستم گوارشی فوقانی است در حالی که رنگ قرمز در مدفوع 
نشان دهنده ی خونریزی در سیستم گوارشی تحتانی است. پزشک شما می تواند 
مشخص کند دچار چه عارضه ای شده اید: زخم معده، هموروئید، دیورتیکولیت، 

یا هرگونه عارضه گوارشی دیگر.
علائم افسردگی

علائم جسمی تنها چیزی نیستند که باید حواستان به آن ها باشد. شما باید 
نسبت به تغییرات روحی و هیجانی خود نیز آگاه باشید. علائم و نشانه های 
بودن،  بی ارزش  این علائم شامل احساس  نگیرید.  نادیده  را هرگز  افسردگی 
حساسیت پذیر و بی قراری، خستگی، از دست دادن اشتها، تمایل به گریه کردن 
و احساس بی تمایلی نسبت به فعالیت های معمول می شود. ضمناً افراد سالمند 
به دلیل احساس از کارافتادگی و تنهایی، بیشتر در معرض افسردگی هستند. اگر 
متوجه هرگونه علائم افسردگی شدید به پزشک مراجعه نمایید. علائم افسردگی در 

صورت عدم دریافت درمان مناسب می توانند بدتر شوند.
شکم درد شدید

این هم طبیعی است گاهی دچار شکم درد شوید اما شکم درد شدید را نباید 
نادیده بگیرید، خصوصاً اگر این درد ناگهانی شروع شده باشد.

اگر دردتان آن قدر ناراحت کننده است که نمی توانید آرام بنشینید و حرکت 
کردن باعث درد بیشتر می شود باید فوراً به پزشک مراجعه کنید. همچنین اگر 
شکم دردتان با تب، خون در مدفوع، تهوع و استفراغ، زرد شدن پوست، حساس 
شدن پوست شکم نسبت به لمس یا تورم کم همراه است باید زودتر خود را به 
پزشک برسانید. علت های شکم درد می تواند در طیف جزئی تا جدی قرار بگیرد. 
برخی از این علت ها شامل آپاندیسیت، سنگ کلیه، عفونت مجاری ادراری، حمله 
قلبی و غیره می شود. در صورتی که شک دارید، برای تعیین علت شکم دردتان 

حتماً به پزشک مراجعه کنید.

هر عارضه ای ناشی از بالا رفتن سن نیست؛

علائمی که سالمندان باید جدی بگیرند

که  می دهیم  انجام  کارایی  ما  همه  روز  طول  در 
اما  هستند؛  بی خطر  کاملًا  ظاهر  در  و  بوده  عادی 
تشدید  و  ایجاد  باعث  مرور  به  روزمره  کارهای  همین 

چین وچروک پوستی می شوند.
بدون شک با بالا رفتن سن سر و کله چین و چروک 
نیز پیدا می شود و نمی توان از روند طبیعی پیری پوست 
جلوگیری کرد؛ اما می توان با کاهش برخی از عادت ها 
از تسریع این روند پیشگیری کرد. در این مطلب با 11 
عادت بسیار معمولی که متأسفانه اثرات مهمی در بروز 
آشنا  بیشتر  دارند  ناخواسته  این چین های  و تشدید 

می شوید. با ما همراه باشید.
مدام چشم هایتان را می مالید

به  و  بوده  و ظریف  نازک  بسیار  پوست دور چشم ها 
سرعت دچار چین و چروک می شود. اگر پوست این 
ناحیه را زیاد دستکاری می کنید و می مالید بدانید که 
و  شده  چشم ها  دور  پوست  کشیدگی  باعث  کار  این 
کلاژن و الاستین را از بین می برد. بنابراین باعث بروز 
چین و چروک زودهنگام در این نواحی می شود. هر چه 
بیشتر این کار را انجام دهید تأثیر آن نیز بیشتر خواهد 
بود. معمولًا خانم ها برای آرایش چشم ها عادت دارند 
پلک خود را به سمت پایین بکشند. این کار تأثیر مخربی 

روی پوست دور چشم ها دارد.
عینک آفتابی نمی زنید

جمع  را  چشم ها  شدید  آفتاب  دلیل  به  که  زمانی 
می کنید یا حتی این کار را در حین نگاه کردن به صفحه 
تلفن همراه یا رایانه انجام می دهید بدانید که عضلات 
بین ابرو و دور چشم ها منقبض می شوند و اپیدرم این 
ناحیه چین می خورد. به عقیده متخصصان پوست و 
مو، این کار باعث می شود که ابتدا در همان موقع دور 
چشم ها چین بیافتد؛ اما با گذشت زمان و تکرار مدام 
این کار کلاژن این ناحیه از بین رفته و چین و چروک 
عمیق و ماندگاری پدید می آید. اگر سنتان کم است 
اطراف  کلاغی  پنجه  خطوط  متوجه  اکنون  هم  از  و 
چشم هایتان شده اید حتماً هر چه سریع تر به فکر باشید 
چون این چین و چروک ریز نشان می دهد که شما زیاد 
چشم هایتان را جمع و تنگ می کنید. ابتدا لازم است 
که با عینک آفتابی شروع کنید. حتماً عینکی مناسب و 
باکیفیت انتخاب کنید. اگر در حالت عادی بدون جمع 
کردن چشم هایتان تصاویر را شفاف نمی بینید بدین 
معنی است که باید به چشم پزشک مراجعه کنید. چون 
احتمال دارد چشم هایتان ضعیف شده باشد. در این 

صورت نیز با استفاده از عینک طبی مشکلتان برطرف 
می شود.

به طور مداوم از لنزهای تماسی استفاده می کنید
البته که عمل گذاشتن لنز به خودی خود باعث بروز 
چین و چروک نمی شود اما روشی که این کار را انجام 
می دهید می تواند به مرور باعث چروک افتادن اطراف 
چشم ها شود. زمانی که لنز می گذارید اغلب ابروها را 
بالا می کشید. همان کاری که خانم ها حین ریمل زدن 
انجام می دهند. این کار نیز مانند جمع کردن چشم ها 
است که به مرور و با تکرار آن باعث ایجاد چین و چروک 

در پیشانی می شود.
قند زیادی مصرف می کنید

با اینکه خوردن دسر یا انواع کیک ها و شیرینیجات 
همین  که  باشد  یادتان  اما  است  دلپذیر  بسیار 
در  پوست  روزگار  از  دمار  خوشمزه  خوردنی های 
می آورند. به عقیده متخصصان پوست و مو، زیاده روی 
در مصرف قند می تواند باعث تشکیل محصولات نهایی 
گلیکاسیون پیشرفته  )AGEs( شود. این ترکیبات مضر 
زمانی ساخته می شوند که در جریان خون پروتئین یا 
چربی با قند ترکیب می شود. این ترکیبات می توانند به 
کلاژن و الاستین آسیب زده و باعث بروز چین و چروک و 

افتادگی پوست شوند.
به روی شکم می خوابید

زمانی که دمر می خوابید صورتتان روی بالش فشرده 
می شود و این مسئله نیز باعث چین افتادن آن می شود. 
بعد از چند ساعت که در این وضعیت بمانید در همان 
ناحیه چین میافتد. علاوه براین خوابیدن روی شکم 
این  در  چون  کنند  پف  چشم ها  که  می شود  باعث 
وضعیت گردش خون دشوارتر انجام می شود. راه حل 
مناسب این است که به پشت بخوابید به طوری که 

سرتان به میزان کمی بالاتر از سطح بدنتان قرار بگیرد.
همیشه کمبود خواب دارید

بودن  شاداب تر  برای  کافی  و  خوب  خواب  داشتن 
حرف مفت نیست. ساعات خواب کافی باعث احیای 
سلول های پوست می شود. اگر شما کمبود خواب دارید 
شب زنده داری  و  می مانید  بیدار  دیروقت  تا  شب ها  و 
و  احیا  برای  کافی  زمان  پوستتان  بدانید  می کنید 
سم زدایی مؤثر نخواهد داشت و این مسئله نیز باعث 
انجام  به خوبی  پوستی  سلول های  بازسازی  می شود 

نشود و پوستتان کدر و تیره به نظر بیاید.
نتایج پژوهشی که در مجله Sleep به چاپ رسیده 

روی وضعیت  که کمبود خواب  نشان می دهد  است 
صورت مانند چشم ها، دهان و پوست تأثیر می گذارد به 
طوری که باعث می شود پلک ها افتاده، چشم ها قرمز و 
پف کرده به نظر بیاید و تیرگی و گودی اطراف چشم ها 

پررنگ تر و بیشتر شود.
زیاد در شبکه های اجتماعی چرخ می زنید

اگر عادت دارید ساعات طولانی سرتان در تلفن همراه 
یا تبلت باشد کمی بیشتر حواستان به وضعیت پوستتان 
باشد. چون این کار باعث بروز چین و چروک در گردنتان 
می شود. همان طور که جمع کردن چشم ها و بالا دادن 
صورت  در  چروک  و  چین  بروز  باعث  می تواند  ابروها 
شود، پایین انداختن مکرر سر نیز باعث ایجاد فشار 
مضاعفی در عضلات شده و به نوبه خود باعث بروز چین 
عمیق در این ناحیه می شود. علاوه براین، این کار شما 
را در معرض دیسک و گردن درد و کمردرد قرار می دهد.

نوشیدنی هایتان را با نی می نوشید
برخی از دندان پزشک ها توصیه می کنند که قهوه، 
از بروز لک روی  تا  با نی بنوشید  یا آبمیوه ها را  چای 
دندان ها جلوگیری شود؛ اما متخصصان پوست و مو 
این توصیه را قبول ندارند. چون برای استفاده از نی شما 
مجبور هستید تا لب ها را غنچه کنید و همین عمل اگر 
به طور مکرر انجام شود به پوست آسیب زده و باعث بروز 

چین و چروک دور لب ها می شود.
صورتتان را با دست هایتان می گیرید

اگر عادت دارید که به طور مکرر صورتتان را به دست ها 
تکیه دهید بدانید که این کار باعث بروز چین و چروک 

در پوست صورت می شود. زمانی که با دست ها صورت 
در  چین خوردگی  ایجاد  باعث  کار  این  می گیرید  را 
پوست می شود که در صورت ادامه و تکرار آن چین و 
چروک ایجاد شده عمیق تر می شود. در واقع فشاری که 
دست ها به صورت وارد می کنند باعث آسیب به کلاژن 

و الاستین می شود.
زیاد آدامس می جویید

برخی  کرونایی  روزهای  این  در  که  است  درست 
مدام آدامس می جوند که گلویشان خشک نشود؛ اما 
بهتر است بدانید که همین عمل ساده باعث فعالیت 
زمانی  می شود.  گونه ها  ناحیه  در  عضلات  مضاعف 
که عادت داشته باشید به طور دائم آدامس بجویید، 
کلاژن تخریب شده و پوست خاصیت ارتجاعی خود 
را از دست می دهد. این مسئله نیز عامل بروز چین و 
چروک روی گونه ها و اطراف دهان می شود. خبر خوب 
اینکه جوییدن آدامس آن هم هر از گاهی مشکلی ایجاد 
نمی کند اما اینکه مدام یک عدد آدامس در دهان داشته 

باشید برای پوستتان خوب نیست.
در معرض آلودگی هوا قرار دارید

به گفته سازمان بهداشت جهانی، آلودگی هوا عامل 
که  باشد  یادتان  است.  سال  در  مرگ  میلیون  چهار 
آلودگی هوا باعث می شود که پوست نیز کدر و مات 
شود. قرار داشتن روزانه در معرض دود از دود سیگار 
گرفته تا گازهای ناشی از اگزوز ماشین و غیره باعث 
آسیب به پوست شده و پیری زودهنگام پوست را به 

همراه دارد.

دچار پیری زودهنگام می شوید اگر...

11 عادت روزمره که باعث چین و چروک 
پوست می شود

1۰ عاملی که باعث ایجاد
 سنگ کلیه می شوند

در سالهای اخیر به علت افزایش نرخ ابتلا به چاقی و سایر عوامل پرخطر در 
زندگی، شانس ابتلای زنان به سنگ کلیه افزایش یافته و این در حالی است که 
این عارضه بیشتر مردان را درگیر خود می کرده است. سنگ کلیه زمانی ایجاد 
می شود که مواد معدنی مانند کلسیم، اگزالات و فسفات در مجاری کلیه متمرکز و 
به کریستال تبدیل می شوند. اگر می خواهید از تشکیل این سنگ ها پیشگیری 
کنید، باید از علل ابتلا به این سنگ ها آگاه باشید. در اینجا 10 علت شگفت انگیز 

که خطر ابتلا به این عارضه را تشدید می کنند، معرفی شده است:
ژنتیک: در برخی از افراد، بدن به دلایل ژنتیکی قادر به جذب اگزالات نیست و 
این افراد حتی اگر سبک زندگی سالمی هم داشته باشند، در معرض خطر ابتلا 

به سنگ کلیه هستند.
مصرف نوشابه: اگر فکر می کنید نوشیدن نوشابه ها به هضم موثر غذا کمک 
می کند، در اشتباهید. بر اساس تحقیقات فروکتوز موجود در این نوشیدنی ها 
باعث افزایش خطر ابتلا به سنگ کلیه می شود. مصرف روزانه یک قوطی نوشابه 

خطر ابتلا به سنگ کلیه را تا ۲۳ درصد افزایش می دهد.
خوردن بیش از حد گوشت: این روند باعث افزایش اسید اوریک بدن شده و 
خطر ابتلا به سنگ کلیه را بالا می برد. کسانی که گیاه خوار هستند یا بیشتر ماهی 

می خورند، ۳0 تا ۵0 درصد کمتر در معرض خطر این عارضه هستند.
مصرف بیش از حد مکمل های ویتامین سی: بر اساس مطالعات اخیر، 
مکمل های ویتامین سی عامل ابتلا به سنگ کلیه هستند. کسانی که بیش از 
۷ مکمل ویتامین سی در هفته دریافت می کنند، بیشتر در معرض ابتلا به این 
عارضه هستند. دلیلش هم این است که ویتامین سی در فرم اگزالات دفع می 
شود و می تواند در مجاری کلیوی به سنگ تبدیل گردد. البته هیچ ارتباطی بین 

غذاهای طبیعی سرشار از این ویتامین و ابتلا به سنگ کلیه وجود ندارد.
عدم دریافت کافی مرکبات: مرکبات حاوی سیترات هستند؛ ترکیباتی که خطر 
ابتلا به سنگ کلیه را کاهش می دهند. افزایش لیمو به آب آشامیدنی، راهی آسان 

برای پیشگیری از ابتلا به سنگ کلیه است.
تغییرات اقلیمی: افزایش دمای روزانه در شهرهای مختلف، خطر ابتلا به سنگ 

های کلیوی را افزایش می دهد.
مصرف کم کلسیم: تصور اکثر مردم این است که کاهش مصرف کلسیم باعث 
کاهش خطر ابتلا به سنگ های کلیوی می شود. این فرض اشتباه است چون 
بنا به نتایج تحقیقات، افرادی که رژیم های کم کلسیم دارند، بیشتر به سنگ کلیه 
مبتلا می شوند. خوردن بیش از حد سبزیجات تیره رنگ: این سبزیجات سرشار 
از اگزالات هستند و همانطور که گفته شد، این ماده خطر ابتلا به سنگ کلیه را 
افزایش می دهد. اگر سابقه ابتلا به سنگ کلیه را دارید، این سبزیجات را کمتر 

مصرف کنید.
کم آبی بدن: ننوشیدن کافی آب خطر ابتلا به سنگ کلیه را افزایش می دهد. 
اطمینان حاصل کنید که حداقل ۲ لیتر مایعات را در طول شبانه روز مصرف می کنید.
مصرف زیاد نمک: مصرف نمک به میزان زیاد باعث افزایش مقدار کلسیم دفع 
شده توسط کلیه می شد و خطر ابتلا به سنگ کلیه را تشدید می کند. اکثر نمک 

مصرفی ما در غذاهای فراوری شه پنهان است.

پنج نوشیدنی سبز برای رسیدن
 به وزن ایده آل

اینطور ثابت شده که آب میوه های سبز که مخلوطی از سبزیجات مختلف 
هستند، دارای خواص چربی سوزی بوده و به شما در رسیدن به اهداف تناسب 

اندام کمک می کنند.
خاصیت دیگر این نوشیدنی ها، سم زدایی از بدن و بهبود فرایند هضم است که 

دو عامل کلیدی در کاهش وزن محسوب می شوند.
روز خود را با گنجاندن این نوشیدنی های سرشار از فیبر و کم کالری آغاز کنید تا 

شاهد اثرات شگفت انگیز آنها در کنترل وزن باشید:
خیار، کرفس و آب سیب: یک نوشیدنی کم کالری و بسیار خوشمزه همراه با 
ویتامین ها، املاح معدنی و آنتی اکسیدان ها است که جذب چربی توسط روده 
را کاهش می دهد و متابولیسم را تحریک می کند. فقط کافیست یک دوم خیار، 
۳ ساقه کرفس، 1 سیب سبز و یک دوم فنجان آب را با هم میکس کنید و با معده 

خالی با بعد از ظهر، دو تا سه بار در هفته بخورید.
لیمو، جعفری و آب اسفناج: این نوشیدنی حاوی خواص دیورتیک، پاک 
کننده سموم بدن و ضد التهابی است و برای تمام رژیم های کاهش وزن می تواند 
مفید باشد. اضافه کردن لیمو به این نوشیدنی متابولیسم را بالا برده و سیستم 
ایمنی بدن را تقویت می کند. یک عدد لیمو را به همراه ۵ شاخه جعفری، ۶ برگ 
اسفناج، 1 ساقه کرفس، یک دوم خیار، یک قاشق چای خوری زنجبیل رنده شده 

و یک فنجان آب میکس کنید و این نوشیدنی را سه بار در هفته بنوشید.
کیوی، اسفناج و آب کاهو: ترکیبی از این میوه و سبزیجات مقادیر زیادی فیبر 
و آنتی اکسیدان به بدن شما می رساند که همگی برای جلوگیری از اضافه وزن 
ضروری هستند. این نوشیدنی خواص دیورتیک و پاک کننده دارد و می تواند 
سموم را از بدن خارج کند. کافیست ترکیب و میکس یک عدد کیوی، ۵ برگ 
اسفناج، ۳ برگ کاهو و یک لیوان آب را هفته ای سه بار بنوشید تا شاهد اثرات 
شگفت انگیز آن در کاهش وزن باشید. آناناس، خیار، آب اسفناج: سرشار از آنتی 
اکسیدان ها با خواص دیورتیک است و یک راه عالی برای از دست دادن سموم 
بدن محسوب می شود. مزایای این نوشیدنی عبارتند از مبارزه با التهاب، و افزایش 
متابولیسم بدن. ۲ تکه آناناس را به همراه یک دوم خیار، 4 برگ اسفناج و 1 فنجان 

آب مخلوط کنید و ۳0 دقیقه قبل از مصرف صبحانه با معده خالی بنوشید.
هویج، کاهو و آب کلم بروکلی: سرشار از ویتامین ها و املاح معدنی و دفع 
کننده سموم بدن است. یک دوم هویج، به همراه ۳ برگ کاهو، یک تکه کلم بروکلی 
و ۲ ساقه کرفس را به همراه یک فنجان آب پرتقال مخلوط کنید و همراه با صبحانه 
یا اواسط بعد از ظهر بنوشید. مصرف این نوشیدنی را دو هفته ادامه دهید و بعد از 

یک وقفه یک هفته ای، دو باره آن را تکرار کنید.

مدیرکل دفتر بهبود تغذیه وزارت بهداشت:

تغذیه دوران قرنطینه خانگی را جدی بگیرید
مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، نسبت به عوارض مصرف 

غذاهای آماده و فست فودها در دوران قرنطینه خانگی هشدار داد.
زهرا عبداللهی، گفت: افراد مبتلا به بیماری های غیر واگیر از جمله، بیمارهای 
قلبی عروقی، کبدی، پرفشاری خون، دیابت، آسم و مشکلات تنفسی، بیماران 
سرطانی و مبتلایان به اضافه وزن و چاقی، بیش از بقیه مستعد ابتلاء به کرونا 
هستند. وی با اشاره به خانه نشینی اجباری در روزهای کرونایی، افزود: قرنطینه 
خانگی یکی از عواملی است که مصرف تنقلات و فست فود ها را افزایش داده 
است. مواد غذایی پرنمک، شیرین و پر چرب، زمینه ساز اضافه وزن و چاقی و 
به تبع آن افزایش احتمال ابتلاء به کرونا، دیابت، پر فشاری خون، چربی خون 
بالا و مرگ ناشی از کووید 1۹ را افزایش می دهند. عبداللهی خاطرنشان کرد: 
در این دوران باید بیشتر مراقب سلامتی خود بوده و به مواد غذایی و تنقلاتی که 
خریداری و مصرف می کنیم، توجه بیشتری داشته باشیم تا این دوران همه گیری 
را با سلامتی پشت سر بگذاریم. وی تاکید کرد: در شرایط همه گیری کرونا، به 
منظور تقویت سیستم ایمنی و پیشگیری از ابتلاء به کووید 1۹ باید توجه ویژه ای 

به مواد غذایی مصرفی خودمان داشته باشیم.
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مدیرعامل سازمان انتقال خون ایران خبرداد:

رتبه دوم استان قم در اهدای خون
مدیر عامل سازمان انتقال خون کشور، گفت: استان قم رتبه دوم را در اهدای 

خون به خود اختصاص داده است.
دکتر عشقی، مدیر عامل سازمان انتقال خون کشور در سفر به قم، گفت: 
میانگین شاخص اهدای خون به ازای هر هزار نفر،  ۲۵ نفر است اما مردم قم 
با روحیه جهادی خود در دوران کرونا با ۳0 نفر در هزار نفر جایگاه دوم کشوری 

را دارند.
 وی بیان داشت: پلاسما درمانی یکی از روش های مهمی درمانی دررابطه با 
کووید1۹ است که قم در این رابطه اقدامات ارزنده ای انجام داده و از این نظر جزء 

اولین ها در سطح جهان است.
مدیرعامل سازمان انتقال خون ایران گفت: اهدا خون بانوان دراستان قم طی 

ماه های گذشته با روند افزایشی همراه شده است.
وی خاطرنشان کرد: کارآزمایی اولیه پلاسما برای درمان بیماری کرونا برای 
اولین بار ازاستان قم آغاز شد که این کار مبتکرانه در روند مدیریت و درمان بیماری 

کووید1۹ نقش بسزایی تاکنون داشته است.
وی یادآور شد: سازمان انتقال خون عضو فراموش شده نظام سلامت است و 
حتی در دوران کرونا نیز توجه زیادی به فعالیت های شبانه روزی این سازمان در 

صداوسیما نشد.
عشقی ابراز داشت: سازمان انتقال خون ایران جزء سالم ترین و با کیفیت ترین 
به  نسبت  درآمدی  نظر  از  ایران  مردم  اینکه  وجود  با  است  جهان  خون های 

کشورهای دیگر پایین تر است.
وی اظهار داشت: از ابتدای شیوع بیماری کرونا سه تن از اعضای این سازمان به 

دلیل فعالیت و ارائه خدمات پرثمر جان خود را از دست داده اند.
وی افزود: سازمان انتقال خون نهاد مظلوم و مغفولی است و امروز چشم امید 
به مجلس شورای اسلامی است تا مگر فکری به وضعیت بودجه و درآمدهای این 

سازمان داشته باشند.
انتقال خون در سلامت و  با وجود اهمیت مساله  عشقی خاطرنشان کرد: 
بهداشت جامعه اما هنوز حتی یک واحد درسی در سطح دانشگاه های کشور در 
رابطه با این سازمان وجود ندارد. ۸0 درصد از کارکنان سازمان انتقال خون ایران را 

افراد کاملا فنی تشکیل داده اند.
انتقال  کارکنان سازمان  تصریح کرد:  ایران  انتقال خون  مدیرعامل سازمان 
خون ایران از نظر مهارت و بعد حرفه ای گری بالاتر از کشورهای منطقه هستند 
و در سطح بین المللی حرف های زیادی برای گفتن دارد اما از نظر مالی و درآمد 

کارکنان این سازمان در شرایط کاملا نامناسبی قرار دارند.
به گفته وی، با وجود اینکه سازمان انتقال خون ایران در بین چند نهاد محدود 
به عنوان یک نهاد حیاتی شناخته شده است اما از نظر مالی و اقتصادی هیچ 

تناسبی با فعالیت های سازمان های حیاتی دیگر ندارد.
عشقی تصریح کرد: برای اولین بار درآمدهای اختصاصی سازمان انتقال خون 
ایران در سال ۹۹ نسبت به گذشته دو برابر شده است اما سازمان برنامه و بودجه 
اجازه افزایش حقوق کارکنان این سازمان را از محل درآمدهای اختصاصی را 
نمی دهند درحالی که درسایر ادارات حقوق کارکنان ۵0 درصد افزایش یافته با 
وجود اینکه درآمدهای اختصاصی آنها طبق پیش بینی های انجام شده محقق 

نشده است.
مدیرعامل سازمان انتقال خون ایران گفت: سال آینده بسیاری از گره های مالی 
و احکام کارکنان سازمان انتقال خون ایران باز خواهد شد و وضعیت به سمت 

مطلوبیت هدایت خواهد شد.
وی ابراز داشت: طی سال های اخیر تلاش شده میزان جابه جایی مدیران 
در سطح استانها به حداقل برسد و برخی تغییر و تحولات نیز در راستای بهبود 

وضعیت اداری و اجرایی انتقال خون بوده است.

معاون سازمان صمت استان قم خبرداد:

تامین روغن مورد نیاز مصرف 
خانوارهای قمی

معاون بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن و تجارت قم گفت: روغن 
مورد نیاز مصرف خانوار در این استان به خوبی تامین شده و در فروشگاه های 

استان در دسترس مردم است.
امیرحسین پروان ، بیان کرد: پخش مویرگی روغن مورد نیاز مصرف خانوار در 
سطح فروشگاه های استان توسط شرکت های منتخب به صورت روزانه جریان 

دارد و به خصوص در زمینه تامین روغن مایع مشکلی نداریم.
وی افزود: البته درزمینه تامین روغن حلب مورد نیاز اصناف مصرف کننده این 
محصول مشکلاتی وجود دارد که با هماهنگی سایردستگاه ها و تخصیص کامل 
سهم تعیین شده برای استان به دنبال رفع هرچه سریع تر مشکل و تامین کامل 

روغن مورد نیاز در این بخش هستیم.
وی درادامه به اقدام های انجام شده برای تدارک مایحتاج شب عید مردم اشاره 
کرد و گفت: درروزهای آینده منتهی به ایام پایان سال ۳00 تن پرتقال و 1۵0 تن 

سیب تنظیم بازار در سطح استان توزیع خواهد شد.
پروان گفت: دربحث تامین شکر مشکل خاصی نداریم و حدود یکهزار تن 
شکر برای بهمن و اسفند استان تخصیص داده شده که برای استفاده مردم بین 

فروشگاه های درقالب بسته بندی با قیمت مصوب توزیع شده است.
وی افزود: قند هم حدود ۲00 تن برای استان تخصیص داده شده که در اختیار 
کارخانه های قندریزی برای بسته بندی قرار گرفته است و در فروشگاه ها به منظور 

تامین نیاز مردم توزیع می شود.
وی ادامه داد: ۵00 تن برنج هندی نیز برای استان تخصیص داده شده است 

که در فروشگاه های منتخب توزیع شده و در اختیار مردم قرار دارد.
معاون سازمان صنعت ، معدن و تجارت قم با اشاره به این که تامین مرغ و تخم 
مرغ در اختیار جهاد کشاورزی است،  گفت: میزان نیاز استان به گوشت مرغ 
با توجه به افزایش مصرف دراین ایام روزانه حدود ۶0 تا ۷0 تن است که به طور 
میانگین روزانه بیش از 4۵ تن گوشت مرغ در استان توزیع می شود که در تلاش 
هستیم با افزایش تدارک این محصول توسط جهاد کشاورزی،  توزیع آن را در 

سطح استان بیشتر کنیم.
وی بیان کرد: برخی اوقات همشهریان  قبل از این که فروشگاه های توزیع 
کننده گوشت مرغ باز شود اقدام به مراجعه می کنند که این موضوع امکان به 
وجود آوردن صف را فراهم می آورد، در حالی که گوشت مرغ در فروشگاه ها موجود 

است. 

مدیرکل استاندارداستان قم اعلام کرد:

استانداردسازی مصرف انرژی در 
واحدهای تولیدی 

 مدیرکل استاندارداستان قم گفت: برنامه استانداردسازی مصرف انرژی به 
منظور ارتقا بهره وری و مدیریت بهینه در واحدهای تولیدی قم اجرایی می شود.

مجید آوری فرد بیان کرد: بخش صنعت از جمله حوزه های مهم اقتصادی 
قم است و رعایت استانداردهای مورد نظر پیرامون مصرف انرژی در واحدهای 
و  منابع  از  استفاده  با  آن  بیش ازپیش  توسعه  عامل  می تواند  استان  صنعتی 

ظرفیت های موجود باشد.
وی افزود: بر این اساس، بهره برداران صنایع انرژی بر و واحدهای صنعتی بزرگ 
مستقر دراستان که مصرف آب،  برق و گاز در آن ها قابل توجه است در صورت 
رعایت استانداردهای مورد نظر و بهره گیری از تجهیزاتی که در جریان تولید به 
انرژی کمتری نیاز دارد،  تشویق و در غیر این صورت با استفاده از ابزارهای قانونی 

موجود به سمت استفاده صحیح از منابع انرژی هدایت خواهند شد.
استان  تولیدی  واحدهای  در  انرژی  استانداردسازی مصرف  داد:  ادامه  وی 
بسیار مهم است و به طور حتم بهره برداران با مشاهده تاثیر این راهبرد در کاهش 
هزینه های جاری خود که منجر به پایین آن قیمت تمام شده و افزایش رقابت 

پذیری محصولات در بازار می شود، از آن استقبال خواهند کرد. 

معاون آموزش و پژوهش هلال احمر استان قم خبرداد:

آموزش رایگان امداد و نجات به
 ۲۰ هزار نفر دراستان قم

جمعیت  پژوهش  و  آموزش  معاون 
از  نقطه  هر  در  گفت:  احمرقم  هلال 
تا  از روستاهای دور دست  استان اعم 
مرکزشهر درخواست ارائه آموزش امداد 
و نجات داشته باشند به صورت رایگان 
آموزش داده میشود، همچنین آموزش 
بازآموزی  های  دوره  در  باید  دیدگان 
نیز شرکت کنند؛ زیرا در صورت به روز 

نشدن آموزش ها، کاربردی ندارد.
سید حسن حسینی با اشاره به اینکه 
و  امداد  اهمیت  خاطر  به  سال ۹۵  از 
نجات، آموزش امدادو نجات به معاونت 
تغییر پیدا کرد و علاوه بر آموزش های 
امدادو نجات، وظیفه آموزش دوره های ضمن خدمت و آموزش های مدیران و کارکنان 
دولت نیز اضافه شد، عنوان کرد: معاونت آموزش و پژوهش و فناوری جمعیت هلال 
احمر با هدف افزایش سطح علمی کارکنان، جوانان، امدادگران و اقشار مختلف مردم 

ایجاد شد.
وی با بیان اینکه دوره های آموزشی به سه دسته دوره های عمومی وهمگانی، دوره 
های تخصصی امدادو نجات)مقدماتی، پایه و پیشرفته( و ضمن خدمت کارکنان 
دولت تقسیم میشود، اظهار کرد: درهنگام وقوع حادثه، اولین گروه افرادی که اقدام 
به نجات مصدومان می کنند امداد گران حرفه ای نیستند بلکه افراد حاضر در محل 
حادثه هستند؛ لذا اگراین این افراد دانش و مهارت های لازم را کسب نموده باشند، 
می توانند ضمن نجات خود آسیب دیدگان حادثه را از تلفات و صدمات بیشتر حفظ 

کنند.
حسینی ادامه داد: بر همین اساس جمعیت هلال احمر عمده فعالیت خود را به 
موضوع آموزش های اولیه همگانی متمرکز کرده است و با شعارو هدف "هر خانواده 
ایرانی  یک امداگر" در این حوزه  فعالیت میکند؛ البته این سرانه در استان قم به 

میانگین دو امدادگر در هر خانواده رسیده است.
وی با اشاره به اینکه سه خانه هلال صنفی، شهری و روستایی وجود دارد، تصریح 
کرد: خانه هلال مراکزی هستند که در سطح محلات شهرها و روستاها با هدف 
ارائه آموزش های امدادی، جذب و سازماندهی اعضاء جهت ارائه خدمات داوطلبی 
به نیازمندان در شرایط عادی و بحرانی در سطح محلات شهری و روستاها تشکیل 

می شوند.
 معاون آموزش و پژوهش جمعیت هلال احمر استان قم با بیان اینکه از جمله 
آموزش های خانه های هلال روستایی آموزش مخاطرات است، تصریح کرد: در چهار 
رده سنی ۸ تا 1۲ سال، 1۲ تا 1۸ سال، 1۸ تا ۳۵ سال، ۳۸ به بالا)به مدت ۸ الی 1۲ 
ساعت( آموزش مقابله در برابر مخاطرات)خود امدادی و دگر امدادی( ارایه می شود.

وی با بیان اینکه در آموزش های تخصصی آموزش ها به دوبخش امدادتخصصی 
و نجات تخصصی تقسیم می شوند، افزود: برای افرادی که به کارهای بشر دوستانه 
امداد  آموزش های  ندارند  با مصدومین  به کار  اما علاقه ای  علاقه مند هستند؛ 
تخصصی مانند بهداشت آب و غذا درحوادث، حمایت های روانی و اجتماعی، 
اسکان اضطراری و مدیریت اردوگاه و...داده می شود و در بخش نجات تخصصی نیز 
آموزش هایی مانند جست وجو ونجات در ارتفاعات، آوار، کوهستان و...در دو بخش 

پایه و تخصصی داده می شود.
وی در رابطه با آموزش های نیازمحلی عنوان کرد: این آموزش ها برای مکان ها و 
یا افرادی با ویژگی های خاص است و آموزش هایی مانند آموزش های خفگی در 
آب برای امدادگران استخرها، سوختگی با مواد اسیدی برای کارخانجات، احیای 
کودکان برای مربیان مهد کودک ها، صاعقه زدگی، گرمازدگی و...برای عشایر، 
آموزش های مراقبت و پیشگیری از کرونا برای افرادی که قصد کمک رسانی در 

بیمارستان ها دارند و... داده می شود.
حسینی بابیان اینکه به علت کثرت قشر طلاب در قم دبیرخانه این امر به قم واگذار 
شده است و تصمیم گیری های اتخاذ شده درقم برای آموزش طلاب به سایر استان 
ها نیز ابلاغ  میشود، عنوان کرد: همچنین به علت تجمعات انبوه مختلف درقم و 
تجربه امدادگران قمی در این زمینه، دبیرخانه تجمعات انبوه نیز به قم واگذار شده 

است.
وی با اشاره به اینکه سالانه بیش از ۲0هزار نفر از آموزش های هلال احمر استفاده 
می کنند، تاکید کرد: در هر نقطه از استان اعم از روستاهای دور دست تا مرکزشهر 
درخواست ارائه آموزش امداد و نجات داشته باشند به صورت رایگان آموزش داده 
میشود، همچنین آموزش دیدگان باید در دوره های بازآموزی نیز شرکت کنند؛ زیرا در 
صورت به روز نشدن آموزش ها، کاربردی ندارد و در گواهینامه های صادره نیز ذکر 

می شود که اعتبار این آموزش ها دوساله است.
معاون آموزش و پژوهش جمعیت هلال احمر استان قم در رابطه با اقدامات انجام 
آموزش  بیان کرد: در همه کارخانجات  برای کاهش سوانح در کارخانه ها  شده 
های اولیه امدادی به مسئول ایمنی بهداشت)اچ اس ای( مستقر در کارخانه برای 
جلوگیری و کاهش آسیب های محتمل در محیط کار داده می شود همچنین در 
شهرک های صنعتی خانه ی هلال صنفی مستقر هستند که سایرافراد نیز میتوانند با 

مراجعه به آن ها آموزش های لازم را دریافت کنند.
حسینی با اشاره به اینکه با کمک اصناف بسیاری از صنف ها آموزش های امدادی 
مورد نیاز شغل خود را دریافت کرده اند، افزود: برای مدارس علیمه خارجی در قم، به 
زبان های مختلف دوره های امدادو نجات برگزار و گواهینامه هایی به زبان انگلیسی با 

امضای بالاترین مقام هلال احمر کشور داده می شود.
وی یادآور شد: به مدت دوسال در طرح خادم )خانواده آماده در مخاطرات( در 
مناطق آسیب پذیر مانند پردیسان آموزش های امداد اولیه در چند دقیقه به صورت 
خانه به خانه به افراد داده می شد و این کار هرماه تکرار می شد و افراد به همین صورت 
1۲ ساعت آموزش در سال دریافت کردند و اکنون این طرح به صورت آموزش های 

جمعی در مجتمع ها ادامه دارد.
وی با اشاره به اینکه در فجایع بزرگ مانند زلزله بم مردم برای کمک برای هم 
ونوعان مشتاق میشوند؛ اما مهارت های لازم را ندارد و بهتر است که افراد قبل از 
وقوع وقایع آموزش ها لازم را فرابگیرند، بیان کرد: درهفته هلال احمر وهفته مقابله 
با بلایای طبیعی به صورت گسترده آموزش های امدادی داریم؛ اما آموزش های 
امداد و نجات را نمی توان الزام کرد بلکه فراگیری این امر باید در جامعه فرهنگ 

سازی شود.
 

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم  خبرداد

آغاز به کار ستاد پیشگیری و برخورد با 
جرائم و تخلفات انتخاباتی 

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم از آغاز فعالیت ستاد 
پیشگیری و برخورد با جرائم و تخلفات انتخاباتی در قم خبر داد.

از  یکی  انتخابات  کرد:  اظهار  یزدی  عبدالمجید  والمسلمین  الاسلام  حجت 
مهمترین عرصه های حضور مردم در صحنه تصمیم گیری در نظام مردم سالاردینی 
به شمار می رود و بر اساس فرموده مقام معظم رهبری )مد ظله العالی( و با توجه به 
سیاست های ابلاغی قوه قضاییه در امر نظارت بر روند برگزاری انتخابات باید قانون و 

موازین به عنوان ملاک و معیار قرار گیرد.
با اشاره به شروع به کار این ستاد تصریح کرد: بر اساس ابلاغ رئیس کل  وی 
دادگستری و رئیس پیشگیری و برخورد با جرائم و تخلفات انتخاباتی استان، سعید 
کاویانی به سمت دبیر این ستاد منصوب شده و دبیرخانه ستاد نیز در حال رصد و 

پایش اطلاعات و تحولات مربوط به انتخابات در سطح استان است.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم در ادامه اظهار کرد: از آنجا  
که مطابق منویات رهبر معظم انقلاب، حفظ سلامت انتخابات برای برگزار کنندگان 
آن در درجه اول اهمیت قرار دارد، بر این مبنا تمام دستگاه های مرتبط استانی 

موظفند به سهم خود برای برگزاری این امر مهم تلاش کنند.
وی یادآور شد: با توجه به اینکه احساس تکلیف نسبت به انتخابات امری جمعی 
و  و اجتماعی  و مجموعه های گوناگون سیاسی  از مسئولان، همشهریان  است، 
فعالان حوزه انتخابات دعوت می شود تا با اعلام نظرات، پیشنهادات و گزارشات خود 
با شماره تلفکس ۳۶۷0۷0۶۳ و ۳۶۷0۷0۷۶ ، این ستاد را در برگزاری انتخاباتی 

پرشور، سالم و مطابق قانون یاری کنند.

با نهادینه ساختن ارزش های الهی  امام علی)ع( نخستین پیشوای شیعیان 
و توحیدی به احیای فرهنگ اسلامی پرداختند. سیره های نظری و عملی این 
امام همام)ع( سرشار از رویکردهای سازنده ای به شمار می رود که بررسی و درک 
این آموزه ها می تواند، مسیر رسیدن به کمال انسانی و مطلوب را پیش روی انسان 

روشن کند.
عدالت ، محوری ترین ، استوارترین و بنیادی ترین مسأله سیاست و حکومت علوی 
است. در این میان شخصیت بی همتای امام عـلی)ع(، آن چنان با عدالت درآمیخته 
است که عدالت را تداعی می کند. سیره و روش حضرت علی)ع( از سرسپردگی 
کامل او در برابر فرمان پروردگار نشأت می گرفت و بر پایه اسلام ناب محمدی شکل 
گرفته بود تا فریاد حق طلبی اش را از میان کفر و نفاق به گوش پیروان خویش 
برسانند و اینگونه نهال نورسیده اسلام را جانی تازه بخشیدند. 1۳ رجب سالروز 
ولادت با سعادت پیشوای متقیان، علی بن ابی طالب)ع( است. والامقامی که 
پروردگار، خانه مقدس خویش را مأمنی امن برای لحظه میلادش قرار داد و اینگونه 
فاطمه بنت اسد از پرهیزگارترین بانوان و همسر گرامی حضرت ابوطالب)ع( به 

فرمان خدا، قدم در آن گذاشت تا عرشیان او را برای تولد مولود کعبه یاری رسانند.
عدالت اجتماعی در گفتار امیرمومنان )ع(

امام علی )ع( حکومت را برای تحقق عدالت پذیرفتند و آن را جز در این مسیر 
نمی خواستند. آن حضرت نقش عدالت را چـنین بیان  کرده  است: »جامعه ای  که 
عدالت در آن برپا نیست، فاقد حیات انسانی و زندگانی معنوی  اسـت  و دیـانتی  که 
در آن اهتمام به برقراری عـدالت نـیست، مایه گمراهی است و حکومتی که عدالت، 
هدف آن نیست  و  در راه برقراری عدالتی همه جانبه و فراگیر گام نمی زند در مسیر 
هلاکت است؛ زیرا اصلاح  دین  و دنیای  مردمان به وسـیله عـدالت، ممکن است.« 
ایشان مهم ترین رکن عدالت  اجتماعی را در رعایت انصاف بـا بندگان خدا، ظلم 
نکردن به مردم ،  توجه به  نیازمندان ، برابری فرصت ها، اجرای قانون برای همه  و 
تجاوز نکردن به حقوق دیگران می دانستند. همان گونه که قوام و پایداری یک 
نظام اجتماعی بستگی به اجرای قانون و عدالت دارد، رضایت ملت نیز بستگی به 
احترام حقوق همه شهروندان و رعایت عدالت اجتماعی دارد. امام علی)ع( در این 
زمینه فرمودند: »خداوند برای من نه به موجب این که ولی امر شما هستم، حقی 
بر شما قرار داده است و برای شما نیز بر من به همان اندازه حقی است که از من بر 
شما؛ همانا حق برای گفتن وسیع ترین میدان ها و برای عمل تنگ ترین میدان ها 
است...« در جای دیگر به مردم خود توصیه می کنند: »با من آن گونه که با جباران و 
ستمگران سخن می گویید، سخن نگویید... و هیچ گاه از سخن حق یا نظر عادلانه 
خودداری نکنید«. به فرماندارانش نیز توصیه می کردند: »به عدل و انصاف رفتار 
کنید به مردم درباره خودتان حق بدهید، با حوصله باشید، در برآوردن نیازهای مردم 
بی حوصله نشوید که شما خزانه داران رعیت و نمایندگان ملت و سفیران حکومت 

هستید«. 
شخصیت حضرت علی)ع( در نگاه بزرگان علم و ادب مسلمان همواره مظهری از 
انسان الگو و نماد واقعی عدالت در مکتب اسلام به شمار آمده است. اندیشمندان 
غیر مسلمانان نیز او را بسیار ستوده و ارج نهاده اند، چنان که جرج  جرداق مسیحی 
از ایشان به عنوان »صدای عدالت انسانی« یاد کرده است. در سیره حکومتی امام 
علی )ع(، سه مؤلفه دین داری، عدالت و مردم داری بسیار برجسته و از راهبردهای 
کانونی مدیریت ایشان است. وی در پی استقرار حکومتی مبتنی بر دین و عدالت 
اجتماعی بودند که در آن مردم با امنیت و برخورداری از حقوق انسانی از زندگانی 
توأم با کرامت و عزت برخوردار بوده و منزلت انسانی آنها محترم شمرده شود. سیره 
نظری و عملی آن حضرت)ع( در ابعاد سیاسی، اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی، 
و  ارزنده  رهیافت های  از  آکنده  غیره  و  زندگی  آیین  عبادی،  اخلاقی،  تربیتی، 
سازنده ای است که شناخت، استخراج و دسته بندی این رهیافت ها می تواند، مدلی 
از برنامه کارآمد و بایسته برای اداره زندگی در دنیای آشفته و متلاطم امروزی در 
اختیار بشریت قرار دهد به ویژه جوامع اسلامی بسیار به این الگوی مدیریتی و سیره 

ناب علوی نیازمندند.
از جلوه های والای حکومت امام علی )ع( حقوق مداری ایشان است. امام علی 
)ع( حقوق مداری را مبنای حکومت داری قرار دادند. امیرمومنان )ع( نخستین 
سخن حکومتی خود را با بحث حقوق، رعایت و پایبندی حقوق آغاز کردند. آن 
حضرت)ع( تمام روابط، مناسبات و رفتارهای سیاسی و مدیریتی را تابع حقوق و 
حدودی مشخص می دانستند و تلاش می کردند، زمامداران، کارگزاران و مردمان را 
با این حقوق و حدود آشنا سازند و پیرو آن کنند؛ هر چند که در این جهت راه بسیار 
دشوار را طی کردند اما هرگز از حقوق مداری در حکومتداری عدول نکردند. آن 
حضرت)ع( در این  باره خطاب به مردمان فرمودند: »اما بعد، همانا خداوند بر شما 
برای من حقی قرار داده، چون سرپرستی شما را به عهده ام نهاده و شما را نیز حق 
است بر من، همانند حقّ من که شما راست بر گردن. پس حق فراخ تر چیزهاست که 
وصف آن گویند و مجال آن تنگ، اگر خواهند از یکدیگر انصاف جویند.« حکومت 
امام علی )ع( از نظر حقوق مداری در تاریخ بشری در اوج قرار دارد. امام علی )ع( 
این را به خوبی  می دانستند و از مشکلات این گونه حکومتداری، آن هم در زمانه ای 
که فرهنگ حقوق مداری که اسلام برای بشر به ارمغان آورده بودند و در حکومت 
پیامبر اکرم)ص( جلوه کرده بود به دست فراموشی سپرده شده بود و زمامداران و 
مردمان هر ۲ بر همان روابط و مناسبات و رفتارهای رایجِ فارغ از حقوق مداری زندگی 
و حکومت و سلوک می کردند، به نیکی آگاه بود. جورج جرداق مسیحی در این باره 
می نویسد: »او در حکومت خود عالی ترین نمونه زمامداری بود که در آن قسمت از 
تاریخ بشر، حقوق انسان را حفظ و نگهداری می کرد و با تمام قوا و با همه وسایلی که 

در اختیار داشت در اجرای این هدف کار می کرد.«
امام علی)ع( در پرتو عقل کامل و نکته سنج خود به خوبی  دریافته بودند که وجود 
امتیازات مادی طبقاتی در میان مردم، مسیری است که سیر در آن، عاقبت زشت 
و ناگواری مانند جمود فکری، خبث باطن و رذایل اخلاقی دارد و به ظلم و ستم، 
زورگویی و خیانت در حکومت و روابط مردم با یکدیگر منجر می شود؛ همچنین 
باعث فساد و اعمالی ناپسند در میان این گروه غاصب، منحرف و هوادار مقام و 
ثروت بی کوشش می شود، چنان که در میان گروه دیگری که ثمره کوشش آن عاید 
گروه دیگری می شود به ناخوشی و مرض، دلسردی نسبت به زندگی، سوءظن و 
بدبینی به انسان و دشمنی و حسادت می  انجامد و بدون شک نتیجه نهایی این 
عوامل و انگیزه های موجود ۲ گروه، چیزی جز شکست و ویرانی اجتماع نخواهد 
بود.ایشان در پی آن بودند که با تحقق حقوق مداری، جامعه را در جهت عدالت 
همه جانبه متحول سازند؛ این خواست و تلاش این امام همام)ع( با مناسبات 
نفوذ  صاحب  و  قدرتمند  گروه های  تمایزطلبانه  و  امتیازجویانه  دیرینه  روابط  و 
و تمامیت خواه در تزاحم جدی بود و این گروه ها با تمام توان و امکانات خود در 
برابر حکومتِ حقوق مدار علی )ع( ایستادند. اما مقابله آنان با حکومت امام)ع( 

برای وادار کردن آن حضرت)ع( در عدول از حقوق مداری، به هیچ وجه ایشان را به 
عقبگرد از حقوق مداری نکشاند و امام )ع( حکومت خود را بر مبنای حقوق مداری 
سامان دادند و بر همین اساس پیش بردند و زیباترین صحنه های حقوق مداری را 
در حکومت جلوه بخشیدند. در اندیشه سیاسی امام علی )ع( حق آموختنی است 
و تا زمانی که مردمان حرمت نیابند و حقوق مداری را نیاموزند و بر مبنای آن تربیت 
نشوند، نظام اجتماعی، سیاسی و حکومتی به درستی حقوق مدار نمی شود و 
مطالبه حقوق و ادای حقوق به طور همه جانبه معنی نمی یابد. از این رو امام )ع( 
بیش از هر چیز بر این تاکید داشتند که  زمامداران و کارگزاران را با حقوق مداری 
آشنا سازند تا همه تابع حقوق و حدود شوند و مناسبات و روابط انسانی، آن سان 
که باید شکوفا شود. پیشوای حقوق مداران درباره اهمیت حقوق انسان ها و رعایت 
و پاسداری آن فرموده اند: »خدای سبحان حقوق بندگانش را بر حقوق خود مقدم 
داشته است. پس هر که حقوق بندگان را ادا کند، این امر به ادای حقوق خداوند 
منجر خواهد شد.« امام علی )ع( به جامعه اسلامی  می آموزند که حرمت مسلمان 
با هر مذهب و گرایشی که باشد بر همه حرمت ها مقدم است و حقوق مسلمانان 
در بنیان توحید و یکتاپرستی نهادینه شده است و جز با رعایت همه جانبه و دقیق 

حقوق مردمان و حقوق مداری نمی توان دم از توحید و یکتاپرستی زد.
سیره حضرت علی)ع( الگویی در اندیشه شیعه

گفتار و رفتار ۲ بُعد بسیار مهم از شخصیت حضرت علی)ع( محسوب می شوند 
که توجه به آنها مهمترین عوامل کامیابی و سعادت بشر به شمار می روند. گفتار 
نخستین پیشوای شیعیان دارای شاخصه های متعددی است که رعایت این عناصر 
می تواند، مسلمانان را به سیره آن امام همام)ع( نزدیک کند. شفافیت کلام و پرهیز 
از ایهام، صداقت بیان، توجه به احساسات و عواطف دیگران در عین قاطعیت و 
رعایت ادب در گفتار و رفتار از جمله ویژگی های شخصیتی آن بزرگوار است. ایشان 
در طول عمر با برکت خود با افراد مختلف و جریان های گوناگونی برخورد داشتند 
و در رویارویی با مخالفان و موافقان عواملی را رعایت می کردند که برای انسان های 
دیگر دشوار و گاه غیر ممکن قلمداد می شود. مولفه ها و عناصری مانند رعایت 
انصاف و عدل در تعامل با مخاطبان و برخورد پندآموز از شاخصه های پراهمیت 
سیره رفتاری امام)ع( است. جامعه آن زمان متشکل از سه گروه ناکثین، فاسقین و 
مارقین بود که آنها مخالفت نظری و عملی خود را در دوره حکومت حضرت علی)ع( 
نشان می دادند و همواره به مخالفت می پرداختند. برخورد امام)ع( با هر سه جریان 
مصلح گونه و اندرز محور بود و حتی برای پیشگیری از رشد و تقویت چنین جریان 
ها و نهضت های انحرافی در موارد متعدد در خطبه های خود و برخی کلمه های 
قصار تلاش های زیادی داشته اند. در هر جریانی نخست به عنوان یک پدر دلسوز 
و امیدوار به هدایت و اصلاح فرزند، وارد عمل شده و سعی در جذب و اقناع عقلی و 
قلبی مخالفان داشتند و در نهایت در صورت موفق نشدن یا آنان را به حال خود رها 
می کردند یا در صورت تمرد و ایجاد آشوب برای حکومت اسلامی و امنیت عمومی، 

برخوردهای قاطع و محکم انجام می دادند.
در فراز »هل یستوی الذین یعلمون و الذین لایعلمون« از آیه ۹ سوره زمر می 
خوانیم: دانایان با نادانان برابر نیستند بلکه تفاوت دارند. افرادی که تمام سفارش 
های پیامبر اکرم)ص( نسبت به اهل بیت)ع( را خود خوانده، شنیده و دیده اند، چه 
در عصر رسالت و چه در زمان های بعدی از آگاهی برخوردارند و با وجود صراحت 
و نص آشکار حدیث ها و روایت های معصومان، امکانی برای انکار ولایت تکوینی و 
تشریعی امیرالمومنان)ع( باقی نمی گذارند اما آنان که این احادیث را خود نشنیده 
اند از جمله پیروان دیگر دین های ابراهیمی آگاهی نداشتن آنها طبیعی است و 
برپایه اعتقاد و رفتاری که در دین خود دارند، مورد پرسش و پاسخ قرار می گیرند. 
شناخت امامان یکی از تکالیف بزرگ و مهم اسلامی است. بر پایه این وظیفه  شرعی 
و مسوولیت خطیر دینی هر مسلمانی وظیفه دارد که پس از خدای متعال و پیامبر 

خویش، امام)ع( و رهبر دینی خود را به خوبی بشناسد.
مطالعه و پژوهش برای شناسایی شخصیت امام )ع( به منظور دستیابی به جامعه 
علوی ضروری و لازم است. برای شناخت امیرالمومنان)ع( علاوه بر مطالعه تاریخ و 
تحلیل آن، می توان به سخنان آن حضرت درباره خودشان و سخنان دیگر بزرگان که 
در ارتباط با آن بزرگوار شناخت دارند، رجوع کرد به عنوان مثال در این خصوص اهل 
بیت)ع( که در مکتب ولایت ایشان پرورش یافته اند از سندهای معتبر هستند و این 
بهترین راه شناخت شخصیت آن والامقام است. از آنجا که ایشان از مقام عصمت 
برخوردار بودند، شناخت وی برای غیر معصوم کاری مشکل و چه بسا غیر ممکن 
به شمار می رود به همین دلیل شاید مناسب ترین روش شناخت مولای متقیان 
مراجعه به سخنان معصومان)ع( باشد. مسلمانان در مسیر سیر و سلوک همیشه از 
اهل بیت )ع( مدد می گیرند و با توجه به روایت های موجود می توان از نخستین 
پیشوای شیعیان به عنوان چراغ هدایت در تمامی مسیر زندگی بهره برد. از منظر 
علی ابن ابیطالب)ع( نقش مشارکت مردم در استقرار حاکمیت سیاسی و تداوم 
آن به گونه ای است که با حضور آنان، وی این امر را مورد پذیرش قرار می دهند 
و با نبود آنان از خلافت دوری می کنند. ایشان مشارکت سیاسی همه جانبه مردم 
را دلیل به وجود آمدن احترام به حقوق یکدیگر، استقرار قانون الهی، پدید آمدن 
عدالت، ناامیدی دشمنان و امید به زندگی در صلح و فضای آرام دانسته اند. نگاه 
امیرالمؤمنان)ع( به حکومت یک دیدگاه الهی و نشات گرفته از ایدئولوژی ایشان 
است. عدالت محوری و عدالت گستری عامل مهمی بود که آن امام همام)ع( در 
تمامی برنامه ریزی های جامعه و نهاد حکومت از آن استفاده می کردند. سیاست 
های حکومت از دیدگاه حضرت علی)ع( بر پایه حفظ کرامت، عزت، جایگاه و شأن 
والای انسان است و نخستین و مهم ترین اصلی را که باید در این نوع حکومت مورد 
توجه قرار بگیرد، آن می دانستند که مردم بدون هیچ گونه ترس و نگرانی از قدرت 
حکومت، حقوق خود را مطالبه و حاکمان باید از اندیشه و توانمندی های انسان ها 
در تمامی امور استفاده کنند، همچنین حق هر گونه سخن گفتن و نقد را به مردم 

بدهند و نسبت به رفتار خود در برابر جامعه و خدا پاسخگو باشند.
منابع

 1. ابنابيالحديد )4 0 4 1 ق(.  شرح نهجالبلاغه، قم: منشورات مكتبه  آيتاالله 
مرعشي نجفي. 

ران،  ايـ زرگ اسـلام و  بـ تـاريخ  دين علـي )4 4 ۳ 1 (. كامـل،  اثیر، عزالـ  ۲. ابن 
ترجمـه  عبـاس خلیلی

 ۳. ساداتناصری، بهتحصیح مهیار خلیلی، تهران: انتشارات علمي. 
 4. ابناعثم كوفي )0 ۸ ۳ 1 (. الفتوح، ترجمه محمدبناحمد مستوفي هروی،  

بهتحصیح غلامرضـا طباطبـايي مجـد،  تهران:  شركت انتشارات علمي و فرهنگي.  
۵. شیخ محمد الحسون، قم: بوستان كتاب.  

  ۶. اخوان كاظمي، بهرام )1 ۸ ۳ 1 الف(. »آرمانهای حكومت از ديدگاه امام علي 
)ع( »حكومت علوی، هدفهـا و مسئولیت ها« قم: دبیرخانه مجلس خبرگان.   

به مناسبت 13 رجب سالروز ولادت با سعادت پیشوای اول شیعیان ؛

سیره امام علی)ع(رهیافتی برای عدالت گستری در جامعه
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وزیر نیرو اعلام کرد:

آبرسانی به بیش از ۹ میلیون روستایی در 
دولت تدبیر و امید

وزیر نیرو گفت: طرح های آبرسانی در دولت تدبیر و امید تاکنون ۹ میلیون و ۲00 
هزار نفر از هموطنان روستایی را بهره مند کرده است.

»رضا اردکانیان« روز سه شنبه در مراسم افتتاح طرح های آبرسانی به ۲۵۶ روستا 
در ۹ استان کشور از طریق ویدئو کنفرانس افزود: طرح های آبرسانی 1۲ هزار و ۵00 

روستایی کشور را در برگرفته است.
وی به طرح هایی که امروز افتتاح شد اشاره کرد و خاطرنشان ساخت: با این طرح 
ها یک هزار و ۲۵0 روستای کشور در پرتوی اجرای پویش هر هفته #الف ب-ایران با 

جمعیتی بالغ بر ۸۲۵ هزار نفر از نعمت آب پایدار و سالم برخوردار شده اند.
وزیر نیرو گفت: برای رساندن آب پایدار به روستاهایی که امروز بهره مند شدند 

حدود یک هزار و 4۷ کیلومتر خط انتقال احداث شد.
اردکانیان ادامه داد: پویش هر هفته #الف ب-ایران، افتتاح ۲۵0 طرح را وعده 
داده بود که با طرح های امروز ۲4۶ طرح بزرگ و مهم آب و برق و فاضلاب افتتاح 
شده است. وی افزود: این طرح ها با ۶۵ هزار و ۵00 میلیارد تومان سرمایه گذاری، 

اجرا شده و این روند تا پایان سال ادامه خواهد یافت.
وزیر نیرو جمعیت روستایی را جمعیتی مولد دانست که ضروری است از همه 

امکانات مانند آب و برق و گاز ودیگر خدمات بهره مند باشند.
اردکانیان گفت: حفظ جمعیت روستایی در روستاها یکی از الزام های حکمرانی 

در جهان است و تامین آب در این میان از نقش و اهمیت بالاتری برخوردار است.
وی افزود: تاپیش از انقلاب اسلامی به این مهم توجه چندانی نمی شد و پس از 
انقلاب مورد توجه قرار گرفت. وزیر نیرو ادامه داد: با وجود توجه به طرح های آبرسانی 
روستایی تا پیش از دولت یازدهم کمتر از یک میلیون نفر به شبکه آب پایدار دسترسی 
داشتند. اردکانیان گفت: با وجود اینکه در بیش از ۳۳ هزار روستا با جمعیت ۲0 
میلیون نفر امکان آبرسانی وجود داشت اما فقط بخش کمی به شبکه آب پایدار 
دسترسی داشتند. وی ادامه داد: اما در دولت تدبیر و امید، شمار روستاییان برخوردار 
از آب سالم و پایدار از کمتر از یک میلیون به حدود ۹میلیون و 400 هزار نفر رسید. 
وزیر نیرو گفت:  هر سال بیش از یک میلیون روستایی از نعمت آب برخوردار شده اند.

در گفت وگو بایک کارشناس حوزه کار مطرح شد

می توانیم حقوق کارگران را ۷ میلیون 
تومان افزایش دهیم؟

یک کارشناس حوزه کار معتقد است تعیین هزینه سبد معیشت کارگران زمانی موثر 
و کارگشا است که بتواند در افزایش سطح معیشت کارگران و حقوق و دستمزد آنها 

اثرگذاری لازم را داشته باشد.
حمید حاج اسماعیلی در ارزیابی تعیین رقم سبد معیشت کارگران در کمیته 
سبد  بحث  که  سالی  چند  طی  خوشبختانه  گفت:  و  کرد  عقیده  ابارز  دستمزد 
معیشت مورد تاکید قرار گرفته، کمیته دستمزد شورای عالی کار به منظور تعیین 
هزینه معیشت کارگران فعالیت خود را آغاز کرده و این اقدام می تواند گام مثبتی 
برای اصلاح مکانیسم تعیین مزد در کشور باشد ولی در مدتی که بحث تعیین هزینه 
معیشت خانوارهای کارگری مطرح شده چقدر نتیجه مثبت گرفته ایم؟ آیا این کار 
اثرگذاری لازم برای تعیین دستمزد کارگران را داشته و توانسته سطح معیشت کارگران 

را افزایش بدهد؟
وی ادامه داد: انتظار از نمایندگان کارگری این است که بتوانند استراتژی موثری در 
شورای عالی کار در پیش بگیرند که دولت را مجاب کند افزایش دستمزدها را متناسب 
با شرایط اقتصادی و سطح زندگی خانوارهای کارگری درنظر بگیرد. اینکه هر سال 
سبد معیشت را پس از جلسات متعدد تعیین کنیم ولی در تعیین مزد کارگران اثرگذار 

نباشد مفید و راهگشا نیست.
به گفته این کارشناس حوزه کار، شاید رقم ۶ میلیون و ۸۹۵ هزار تومانی که به 
عنوان هزینه معیشت کارگران تعیین شده مورد تایید نهادهایی مثل مرکز آمار با بانک 
مرکزی باشد و با قیمتهای کالاهای اساسی هم همخوانی داشته باشد ولی آیا می 

توانیم حقوق کارگران را برای سال آینده ۷ میلیون تومان افزایش بدهیم؟

نماینده کارگران در شورای عالی کار گفت: تعیین سبد معیشت ۶ میلیون و 
۸۵0 هزار تومانی جدا از هزینه مسکن است و تنها شامل خوراکیها می شود.

»ناصر چمنی« با بیان اینکه رقم اعلامی سبد معیشتی 1.۵ برابر حقوق ۲ 
میلیون و ۸00 هزار تومانی امسال کارگران است، افزود: چنانچه هزینه مسکن 
را هم به این سبد اضافه کنیم رقم سبد معیشت نزدیک ۸ میلیون تومان می شود 

که بازهم با خط فقر 10 میلیون تومانی فاصله داریم.
وی تاکید کرد: با توجه به شرایط حاکم بر جامعه تعیین دستمزد 1400 آسان 
نیست و لازم است که دولت و دست اندرکاران این امر تمام توان خود را برای 

کمک به جامعه کارگری و مستمری بگیران تامین اجتماعی که مقرری آنها نیز 
برمبنای حداقل دستمزد محاسبه می شود به کار گیرند.

ناصر چمنی با اشاره به ماده 41 قانون کار درباره تعیین دستمزد گفت: در 
این قانون تاکید شده که دستمزد براساس دو مولفه تورم و معیشت محاسبه 
شود اما نکته ای که مورد غفلت قرار گرفته این است که ما نرخ تورم بهمن ماه را 
برای تعیین مزد سال آینده درنظر می گیریم در حالیکه نرخ تورم همواره افزایش 
می یابد و جمعیت 4۸ میلیونی کارگری و کارفرمایی باید این شرایط دشوار را 

تحمل کنند.

وی تصریح کرد: در کمیته دستمزد موضوع سه جانبه گرایی مطرح است و از 
دولت می خواهیم که نقش بی طرفانه خود را اعمال کند.

 در تعیین دستمزد احساسی برخورد نکنیم
نماینده کارفرمایان در شورای عالی کار در گفت و گو با ایرنا اظهارداشت: 
امسال تصمیم گرفتیم نظر شخصی خود را تعیین سبد معیشت کارگران کنار 
بگذاریم و پیشنهاد دولت و مرکز آمار را قبول کنیم و در جلسه روز گذشته کمیته 

دستمزد این اتفاق افتاد.
»علی اصغر آهنی ها« گفت: سبد معیشت از دو بخش هزینه اجتماعی و 
دستمزدی تشکیل شده که بخش اجتماعی شامل درمان و آموزش و موارد دیگر 
می شود که وظیفه دولت است و باید به آن عمل کند و نماینده کارفرمایان تاکید 

دارند این دو بخش از هم تفکیک شوند.
تامین اجتماعی و  تامین سبد معیشت برعهده دولت، سازمان  افزود:  وی 
کارفرما است و ما هرساله وظیفه خود را انجام می دهیم و باید دو بخش نامبرده 

نیز به وظایف خود عمل کنند.
نماینده کارفرمایان با بیان اینکه وضعیت اشتغال پیچیده است گفت: ۵0 
درصد اشتغال کشور در بخش خدمات است که در شرایط موجود شیوع بیماری 

کرونا وضع خوبی ندارند.
وی افزود: بعد از حوزه خدمات، بیشترین اشتغال کشور مربوط به صنعت 
است و ۳۲ درصد اشتغال را شامل می شود که از این میزان نیز ۹0 درصد آنها 
در حوزه مشاغل خرد و کوچک است که آنها نیز با مشکلات بسیاری مواجه 
هستند. آهنی ها با بیان اینکه ۲0 درصد شرکت های بزرگ با ۷0 درصد راندمان 
تولید می کنند، گفت: در قانون کار یک سبد معیشت درنظر گرفته شده و همه 
مشاغل به شکل یکسان مورد توجه قرار می گیرد و اینکه مشاغل خدماتی و 
تولیدی را یکسان ببینیم درست نیست و این امر موجب می شود که هر ساله 
قسمتی از سرمایه از بین برود  و افراد تمایلی برای انجام فعالیت های تولیدی 

نداشته باشند.
وی با اشاره به مشکلات کارگران در تامین مایحتاج خود تصریح کرد: قبول 
داریم که کارگران با مشکلات بسیاری دست و پنجه نرم میکنند و این فشارها 
برای کارفرمایان نیز است اما باید توجه داشته باشیم که تصمیم های دلسوزانه با 

سیاست های کلان در بخش اشتغال همخوانی ندارد.

نماینده کارگران در شورای عالی کار :

تعیین مزد ۱4۰۰ آسان نیست

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید 

نموده اند.
رای اصلاحی

مربوط  کلاسه 1۳۹۸1144۳000100۲۲۳۵  پرونده  به  مربوط  شماره 1۳۹۹۶0۳۳0001000۶۲0  رای   -1
به جواد راستی فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 4۷4/۸۷ مترمربع پلاک شماره 4۵ و 
11۳۹۵/44 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۶۹ 
صفحات ۲۹0 و ۲۹۳ از پلاک 11۳۹۵/44 اصلی نسبت به ۳۵۳/1۷ مترمربع و دفتر ۳۶۹ صفحه ۲۹۹ و ۳0۲ از 

پلاک 11۳۹۵/4۵ اصلی نسبت به 1۲1/۷0 مترمربع صحیح است)م الف۸101(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

----------------------------------------------------------------
آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل 

تأیید نموده اند
1-رأی شماره 1۳۹۹۶0۳۳000۲01۸۹۲۳ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳000۲001۹0۳مربوط به اباذر 
اسمعیلی فرزند نوراله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۳۳/1۶مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۵۹۳اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

صفحه ۲۶۸ دفتر 1۲۲)م الف۹1۸۳(
۲- رأی شماره 1۳۹۹۶0۳۳000۲00۹۵4۳ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۷1144۳000۲000۵۶۳ مربوط به 
اصغر اسماعیلی فرزند اکبر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۵4مترمربع 
پلاک شماره ۲۵۹۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

اصغر سعادت وند ثبت دفتر ۳۷۵ صفحه ۳۶۲)م الف۹1۸4(
۳- رأی شماره 1۳۹۹۶0۳۳000۲01۷۹0۵ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۸1144۳000۲00۲۲۲۳ مربوط به 
ذوقعلی خوشرو فرزند یوسفعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۳ مترمربع 
پلاک شماره ۲/4۷ فرعی از 1۹۳۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند 

قطعی شماره 1۳۷401 مورخ ۹0/1/1۸ دفتر 1۲ قم)م الف۹1۹1(
مربوط   1۳۹۸1144۳000۲00۲۶۲۵ کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۹۶0۳۳000۲01۶۹۲۳ شماره  4-رأی 
به سیدطالب موسوی فرزند سیدجابر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
1۷۶/4۵مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۶۷۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی 

طی سند قطعی صفحه ۲۶۷ دفتر ۳40)م الف۹1۹۲(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی 
دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود 
را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اخبارصنعت (

تاریخ انتشار نوبت اول:۹۹/۱۲/۰6 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۹۹/۱۲/۲۳
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

------------------------------------------------------------------------------
آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 

تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید 
نموده اند.

1- رای شماره 1۳۹۹۶0۳۳000101۲۶۲۳ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳0001000۵۵۲ مربوط به 
علی زینلی فرزند غلامعلی در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۶۸/۷1مترمربع 
پلاک شماره 104۲۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از غلامعلی عباسی احدی از وراث مصطفی عباسی)م الف ۹1۸۵(
۲- رای شماره 1۳۹۹۶0۳۳000101۲۶۲4 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳0001000۵۵۳ مربوط به 
راحله حسن پور فرزند محمدعلی در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۶۸/۷1 
مترمربع پلاک شماره 104۲۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری 

مع الواسطه از غلامعلی عباسی احدی از وراث مصطفی عباسی)م الف ۹1۸۶(
مربوط   1۳۹۹1144۳00010000۹4 کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۹۶0۳۳0001011۷۷1 شماره  ۳-رای 
به حسین حیرت فرزند ابوالحسن در یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
1۷۶/۸۸ مترمربع پلاک شماره ۸۵ فرعی از 11۳۹۵اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۵۸ صفحه ۲۷۸ به موجب سند قطعی 444۸ مورخ 1۳۸۲/1۲/۲۶ دفترخانه ۲0 

قم )م الف ۹1۸۹(
مربوط   1۳۹۹1144۳00010000۹۳ کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۹۶0۳۳0001011۷۷0 شماره  رای   -4
به حسین آزموده فرزند مهدی در یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
1۷۶/۸۸مترمربع پلاک شماره ۸۵ فرعی از 11۳۹۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۵۸ صفحه ۲۷۸ به موجب سند قطعی 444۸ مورخ 1۳۸۲/1۲/۲۶ دفترخانه ۲0 

قم)م الف ۹1۸۷(
۵-رای شماره 1۳۹۹۶0۳۳0001011۷۷۲ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳00010000۹۵ مربوط به نقی 
اسداله زاده فرزند اصغر در یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 1۷۶/۸۸ 
مترمربع پلاک شماره ۸۵ فرعی از 11۳۹۵اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر ۳۵۸ صفحه ۲۷۸ به موجب سند قطعی 444۸ مورخ 1۳۸۲/1۲/۲۶ دفترخانه ۲0 قم)م 

الف ۹1۸۸(
۶-رای شماره 1۳۹۹۶0۳۳0001011۷۶۹ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳00010000۹۲ مربوط به 
ابراهیم شکراللهی فرزند علی میرزا در یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
1۷۶/۸۸  مترمربع پلاک شماره ۸۵ فرعی از 11۳۹۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۵۸ صفحه ۲۷۸ به موجب سند قطعی 444۸ مورخ 1۳۸۲/1۲/۲۶ دفترخانه ۲0 

قم)م الف ۹1۹0(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان واخبار صنعت (
تاریخ انتشار نوبت اول:۹۹/۱۲/۰6
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۹۹/۱۲/۲۳
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

----------------------------------------------------------------
آگهی افراز

خواهان افراز: آقای احسان صابری پاک
نشانی: قم خ 1۵ خرداد خیابان فراشاهی مجتمع هلیا بلوک c واحد ۸۵

خواندگان افراز: 1-آذر زاهدی ۲-سید علی اکبر جبرئیلی ۳-سید محمود جبرئیلی 4-سید علی مبرقع ۵-محمد 
مبرقع ۶-فریبا ابوالباع ۷-سید حسن مبرقع ۸- سیدمحمدرضا صدرزاده ۹-فاطمه جبرئیلی 10-طاهره مبرقع 
11-حوری مبرقع 1۲-بتول کاظمی 1۳-سید محمد جبرئیلی 14-مریم جبرئیلی 1۵-سید ابوالقاسم جبرائیلی 
1۶-همدم بشارتی 1۷-معصومه خداداد چرم فروش 1۸-فاطمه صدرزاده 1۹-فرزانه صدرزاده ۲0-اشرف جبرائیلی 

۲1-زهرا مبرقع
نشانی: 1و ۲و ۳و 4و ۵و ۶و ۸و 10و 11و 1۲و 1۳و1۵و 1۶و 1۷ و ۲0و ۲1همگی مجهول المکان و از طریق آگهی 

ابلاغ می گردد.

شماره ۷ قم خیابان 1۵ خرداد کوچه ۳ پلاک ۳۷
شماره ۹ قم شهرک قدس خیابان شهید مرادی کوچه ۳۲ پ 4۲ واحد 4

شماره 14 قم شهرک قدس خیابان شهید مرادی کوچه ۳۲ پ 4۲ واحد 4
شماره 1۸ و 1۹ قم خیابان آذر خیابان حسین آباد کوچه آقا سید حسن مغازه مجاور پلاک 1۹

خواسته: افراز پلاک شماره 1۶۳0/۶ – اصلی بخش 1 قم
نتیجه اقدامات:

با توجه به درخواست شماره 1/۲04۷۳-۹۹/10/۲1 مبنی بر افراز سهم خود از شرکا و با توجه به نظریه کارشناس 
ثبت ظهر ذیل نامه وارده 1/۲۳44۳-۹۹/11/۲۹ و گزارش مورخه ۹۹/10/۲۷ دفتر املاک و اعلام نظر شهرداری 

منطقه مربوطه به شرح زیر اعلام می گردد.
نظریه )تصمیم( اداری

چون شهرداری منطقه ۷ قم طی نامه شماره ۹۹/۳0۷/۲/۶4۸۵۳-۹۹/11/۲۵ با افراز پلاک فوق قم به لحاظ 
زیر حد نصاب بودن مخالفت نموده است بنابراین به رد درخواست افراز خواهان و خواهانها اعلام نظر میگردد طبق 
این رای برابر ماده ۲ قانون افراز مصوب سال ۵۷ از تاریخ ابلاغ به مدت 10 روز از طرف هر یک از شرکاء در دادگاه 

شهرستان محل وقوع ملک قابل اعتراض می باشد. 
رونوشت: این تصمیم با توجه به مفهوم مخالف ماده ۶ آئین نامه قانون افراز به متقاضی ابلاغ گردد. )م الف 1۳۶۹0(

داوود فهیمی-سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
----------------------------------------------------------------

آگهی مزایده اتومبیل
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی سواری پراید se1۳1 به شماره انتظامی ۳۲۷ ص ۶4 ایران 1۶ مربوط به پرونده 

کلاسه 1۳۹۹0400۲1۲۹0000۳4
بموجب پرونده اجرائی کلاسه ۹۹00۲40 له: خانم اعظم پیرجمالی نیستانی و علیه: آقای حسن آزاد فلاح خودروی 
سواری پراید se1۳1 به شماره انتظامی ۳۲۷ ص ۶4 ایران 1۶ با مشخصات ذیل متعلق به نامبرده واقع در پارکینگ 
بهران به نشانی جاده قدیم قم کاشان جنب پلیس راه ناجا از طریق مزایده در محل اداره اجرای اسناد رسمی قم به 

فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو: نوع خودرو: پراید se1۳1 مدل 1۳۹۷ رنگ: سفید-سوخت: بنزین

۳4۳۲۶۳۲J411100NAS :1۳ شماره شاسیM/۶0۸۶۹0۹ شماره موتور
بیمه شخص ثالث: تا مورخه 1400/۲/۹ نزد بیمه ما )ملت(.

ارزیابی خودرو مورد مزایده توسط کارشناس دادگستری طبق گزارش مورخه 1۳۹۹/10/1۵: خودرو از ناحیه بدنه 
دارای خط و خش جزئی بوده چراغها- اینه ها و شیشه ها صندلی ها خودرو سالم بود وضعیت موتور و گیربکس خودرو 
سالم بود وضعیت لاستیک های خودرو مستعمل می باشد کیلومتر کارکرد خودرو ۹0۹۳1 می باشد قاب اینه سمت 
راست شکسته بود. کارشناس رسمی دادگستری ارزش خودرو را به مبلغ ۸00/000/000 ریال )هشتصد میلیون 

ریال( ارزیابی نموده است.
اجرای  اداره  در  مورخه 1۳۹۹/1۲/۲۵  روز دوشنبه  الی 1۲ ظهر  از ساعت ۹ صبح  مزایده خودروی مذکور 
اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی – نبش کوچه ۷ طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک 
شروع  ریال(  میلیون  )هشتصد  ریال  پایه ۸00/000/000  مبلغ  از  مذکور  خودرو  مزایده  شود.  می  انجام  قم 
مبلغ  از  درصد  ده  پرداخت  به  منوط  مزایده  در  شرکت  شد.  خواهد  فروخته  پیشنهادی  قیمت  بالاترین  به  و 
واریز  شناسه  با   IR ۹۸01000040۷۶01۳۲0۷۸۹۵۶۹۳ شبا شماره  به  ثبت  سپرده  حساب  به  کارشناسی 
۹۶۵10۸۵۷۶10000000۲1۷1۳۲۳۵1۲00۶ می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده 
الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به 
حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش 
را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و 
در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی 
به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ 
مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت وجود مبلغ 
مازاد بر طلب بستانکار، وفق ماده 1۲۵ آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی قابل پرداخت به خریدار خواهد بود و 
همچنین چنانچه بستانکار برنده مزایده باشد وفق ماده 1۲۵ آئین نامه اجرا اقدام می گردد در صورت توافق بر 
واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده 
مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود 

و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. 
تاریخ انتشار الکترونیک: ۱۳۹۹/۱۲/6
قوه قضائیه-سازمان ثبت اسناد و املاک کشور-اداره اجرای اسناد رسمی قم

یک تحلیلگر بازار سرمایه با بیان اینکه معامله بر روی ۹۵درصد سهام بازار سرمایه 
قفل شده و امکان خرید و فروش وجود ندارد، گفت: دامنه نوسان نامتقارن شرایط 

بازار را بدتر کرده است.
محمد خبری زاده گفت: در حال حاضر یک اتفاق مهم در بازار سرمایه رخ داده 
که بر مبنای آن، بازار در ۹۵ درصد سهم های بزرگ که معمولًا صندوق ها و سبدهای 
معاملاتی هستند، قفل بوده و صف فروش در مورد آن وجود دارد؛ به نحوی که تنها در 
۵ درصد سهم ها یعنی در سهامی همچون ملی مس، فولاد یا چند سهم دیگر، افراد 
می توانند سهام خود را به فروش برسانند؛ اما در کنار آن، ابطال معاملات به شدت 
صورت می گیرد و عرضه کنندگان یونیت ها می خواهند عرضه های خود را ابطال کنند؛ 
چراکه آلارم های خوب سیاسی از بازار دریافت نمی کنند و بنابراین از فروش پشیمان 
می شوند؛ بنابراین شرکتهای حقوقی صرفاً در مورد چند نماد باز بازار امکان معامله 

دارند.
این تحلیلگر بازار سرمایه افزود: با برنامه ریزی های صورت گرفته، فشار نمی تواند 
صرفاً روی ۹۵ درصد بازار باشد که اجازه فروش ندارند؛ چراکه همچون یک اتوبان سه 
بانده است که دو باند آن بسته می شود و در یک باند باز، ترافیک وجود دارد و همه افراد 
می خواهند هر چه سریع تر از این باند رد شده و از ترافیک خلاصی یابند، اکثر افراد نیز 

تلاش دارند تا از این بازار خارج شوند.

وی تصریح کرد: دامنه متقارن پایین، منفی ۲ است که عدد زیادی نیست؛ بنابراین 
برای افرادی که قصد فروش سهام خود را دارند، اینکه آن را در دامنه صفر به فروش 
برسانند یا منفی دو، خیلی تفاوتی ندارد؛ چراکه او صرفاً به دنبال نقد کردن سهام خود 
است و قیمت برای او مهم نیست؛ بنابراین در کف منفی دو هم سهامداران اقدام به 

فروش می کنند.
به گفته خبری زاده، نکته حائز اهمیت آن است که اعمال سیاست دامنه متقارن 
افرادی که به عنوان متولی و  بازاری که پول وجود ندارد، کاری اشتباه است؛  در 
تصمیم گیرنده بالای سر بازار هستند، باید به خوبی بدانند وقتی که پولی در بازار 
نیست، چنین تصمیمی اشتباه است و البته قابل پیش بینی هم بود که بعد از شوک 
بازار در صف فروش قرار می گیرد؛ بنابراین شاید دولت و مسئولان، قصد  مثبت، 
خریدن دارند؛ در غیر این صورت، در بازار، هر روز صف فروش تشکیل می شود؛ در 

حالیکه شاخص کاهش محسوس ندارد؛ چراکه حجم مبنا پر نمی شود.
این تحلیلگر بازار سرمایه خاطرنشان کرد: صدور دستورالعمل دامنه نامتقارن سبب 
شده تا در بازار سرمایه مشکلاتی بروز کند؛ به خصوص اینکه در بازار قبل از این تصمیم 

هم، پول نبود؛ ولی این تصمیم اوضاع را بدتر کرده است.
خبری زاده گفت: ارزش معاملات خرد ظرف دو روز گذشته ۲,۵00 میلیارد تومان 

بوده است.
وی ادامه داد: طی روزهای گذشته اخباری منتشر شده مبنی بر اینکه برخی افراد 
با تزریق مابقی منابع صندوق توسعه ملی به بازار سرمایه مخالف هستند؛ این در حالی 
است که قرار بود معادل 1۲ هزار میلیارد تومان پول به بازار سرمایه تزریق شود، اما 

تاکنون تنها هزار میلیارد تومان پول تزریق شده است.

یک تحلیلگر بازار سرمایه :

دامنه نوسان نامتقارن شرایط بازار را بدتر کرده است 
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نیم فصل اول رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران در حالی تمام شد که چندین نفر 
نتوانستند عملکرد قابل توجهی داشته باشند و به تیم های خود ضربه زدند.

به گزارش ایرنا، نیم فصل اول رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران به اتمام رسید و 
نتایج جالب توجهی هم به دست آمد. با این وجود برخی از چهره های شناخته 
شده بودند که نتوانستند آنطور که انتظار می رفت خودنمایی کنند و عملکرد خوبی 

داشته باشند. در این گزارش به این نفرات خواهیم پرداخت:
علیرضا منصوریان: بعد از تجربه ناکام در ذوب آهن، نوبت به حضور در تراکتور 
رسید. منصوریان با امیدهای فراوان به تبریز آمد اما خیلی زود و پس از پنج هفته، 
از کار برکنار شد تا رویای او در تبریز خیلی زود نقش بر آب شود. منصوریان بعد از 
استقلال و ذوب این بار در تبریز شکست خورد و مشخص نیست دوباره چه زمانی 

فرصت نصیبش شود تا خودش را اثبات کند.
سید حسین حسینی: ۲ فصل قبل نگاه ها را خیره کرد؛ در لیگ نوزدهم 
فیکس شد و در لیگ بیستم خیلی زود و پس از ۲ هفته، جایش را به محمدرشید 
مظاهری داد و تنها یک بار دیگر به میدان رفت که آن هم با یک اشتباه مهلک همراه 
شد. حسینی تا بازوبند کاپیتانی استقلال پیش رفت و به تیم ملی هم دعوت شد 
اما خواشی پیرامونش از کیفیت فنی اش کاست و او دوباره در لیگ بیستم شماره 

یک استقلال را از دست داد.
نرفت  پیش  خوبی  به  برایش  اوضاع  که  دروازه بانی  دیگر  حقیقی:  علیرضا 
علیرضا حقیقی بود. او بعد از اینکه بازگشت خوبی به لیگ برتر داشت و با نساجی 
بازی های خوبی را به نمایش گذاشت؛ راهی سیرجان شد. حقیقی دوست داشت 
به تیم محبوبش پرسپولیس برگردد اما حامد لک به او ترجیح داده شد. حقیقی در 
هفته های اول هم عملکرد قابل قبولی داشت اما به یک باره اشتباهات سریالی  
این دروازه بان شروع شد و بعد از چند هفته قلعه نویی او را به نیمکت تبعید کرد. در 
ادامه این گلر باتجربه از تیم سیرجانی کنار گذاشته شد تا لیگ بیستم کابوس وار 

ادامه پیدا کند.
آرمان رمضانی: بازیکنی که هیچ وقت نتوانست در لیگ برای پرسپولیس نمایش 
خوبی داشته باشد و گلی به ثمر برساند. آرمان رمضانی در حالی به پرسپولیس آمد 
که انتظار می رفت در نبود عیسی آل کثیر بتواند در خط حمله سرخپوشان خوش 
بدرخشد اما حالا یحیی گل محمدی حاضر است تیمش مهاجم نداشته باشد اما 
از این بازیکن بلند بالا استفاده نکند. آرمان هم یکی دیگر از ناکامان لیگ بیستم تا 

به اینجای کار بوده است.
شیخ دیاباته: در اردوی استقلال هم شرایط برای شیخ دیاباته خوب نیست. این 

بازیکن بعد از درخشش در فصل قبل با امیدهای زیادی در خط حمله استقلال 
نگه داشته شد اما مصدومیت های مداوم و ناآمادگی اش باعث شد تا تنها در برابر 
تراکتور یک شیخ دیاباته ی قابل قبول باشد. این بازیکن باتجربه حالا می خواهد در 

نیمه دوم فصل به تیمش کمک کند.
رحمان رضایی: بعد از مدتها این فرصت به رحمان رضایی رسید تا در لیگ برتر 

سرمربیگری کند. او هدایت تیمی را به عهده گرفت که روزی در آن بازی می کرد. 
اما از همان هفته های نخست کشمکش بین رحمان رضایی و باشگاه ذوب آهن 
شدید شد و در کنار آن اشتباهات داوری هم مزید بر علت شد تا این تیم تا هفته 
چهاردهم به بردی دست پیدا نکند. سرانجام رحمان رضایی از کار برکنار شد و 

اولین تجربه اش در لیگ برتر از روی نیمکت به موفقیتی منجر نشد.
مهدی کیانی: بازیکن محبوب امیر قلعه نویی در تیم محرم نویدکیا جایی ندارد. 
مهدی کیانی ابتدای فصل هم قصد جدایی داشت ولی این اجازه به او داده نشد. 
با این این بازیکن باتجربه در سپاهانِ لیگ بیستم یک نیمکت نشین بود و باید گفت 
به پایان ماجرایش با این تیم رسیده است. می بایست کم کم منتظر جدایی مهدی 

از جمع طلایی پوشان باشیم.
فرشید باقری: این بازیکن هم روزهای عجیبی را پشت سر گذاشت. باقری 
در هفته دوم مقابل فولاد روی گل اول حریف مقصر بود و همانجا مشکلاتش با 
هواداران استقلال استارت خورد. باقری در ادامه ساز جدایی زد و توسط کادر فنی 
در اختیار باشگاه قرار داده شد. چند هفته بازی نکرد و سپس بازگشتش به تمرینات 
هم منجر به حضورش در زمین مسابقه نشد. حالا هم آینده فرشید باقری نامعلوم 

است.
دست  عصای  تا  آمد  کرواسی  از  که  بازیکنی  خانی:  مهدی  مهدی  محمد 
پرسپولیس شود اما تمام حضورهایش در درون زمین بدون نتیجه به بن بست خورد. 
محمدمهدی مهدی خانی در ترکیب پرسپولیس جایی ندارد و باید دید تا چه زمانی 
این شرایط را تحمل خواهد کرد. بازیکنی که روزی در شهرخودرو پدیده بود و حالا 

اثری از آن بازیکن موثر نیست.
که  نیست  گونه ای  به  رده بندی  در جدول  استقلال  محمود فکری: جایگاه 
بخواهیم نام محمود فکری را در بین ناکام ها بگذاریم ولی نحوه رفتار این سرمربی، 
مصاحبه هایش و همچنین انتقاد شدید هواداران استقلال از او باعث شده تا فکری 

در آستانه برکناری از تیم محبوبش قرار بگیرد.
وحید بیاتلو: جوان ترین سرمربی لیگ برتر خیلی زود و زودتر از بقیه سرمربیانی 
که جدا شدند، برکنار شد تا حضورش در لیگ برتر خوش یمن نباشد. وحید 
بیاتلو هنوز باید اندوخته هایش را زیاد کند تا بتواند در بالاترین سطح لیگ برتر 

سرمربیگری کند. او فعلا از لحاظ رفتاری نیاز به رشد دارد.
در کنار این 10 نفر، نفرات دیگری هم بودند که می توانستند به این لیست اضافه 
شوند اما در این گزارش به همین 10 نفر بسنده شد. باید دید در پایان لیگ بیستم 

چه کسانی به این لیست اضافه می شوند و چه کسانی از آن خارج خواهند شد.

 ۱۱ ناکام بزرگ نیم فصل اول لیگ برتر؛

پاشازاده:  از شیخ و فکری تا آرمان و علیرضا

تغییرات در استقلال باید با نظر فکری باشد

پیشکسوت استقلال گفت:  برخی ها اعتقاد دارند کادر فنی این تیم باید تغییرات داشته 
باشد، من به عنوان یک پیشکسوت می گویم اگر تغییراتی هم می خواهد صورت بگیرد 

باید با نظر »محمود فکری« باشد.
»مهدی پاشازاده« اظهار داشت: استقلال در این فصل فراز و نشیب های زیادی داشته 
است، در برخی  دیدارها عملکرد خیلی خوبی داشت و در برخی دیدارها انتظارات را 

برآورده نکرد.  
وی افزود: اینکه استقلال با مشکلات مالی روبروست مربوط به امروز و دیروز نیست، 
این از گذشته های دور در استقلال وجود داشت و همه افرادی که در این تیم عضویت 
دارند باید شرایط را درک کنند. زمانی که ما در استقلال عضویت داشتیم این شرایط وجود 

داشت.
پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: برخی ها اعتقاد دارند کادر فنی استقلال باید 
تغییرات داشته باشد، من به عنوان یک پیشکسوت می گویم اگر تغییراتی هم در استقلال 

می خواهد صورت بگیرد باید با نظر محمود فکری باشد.
پاشازاده تصریح کرد: محمود فکری برای استقلال زحمات زیادی کشیده است و باید از 

او در این مقطع حساس حمایت شود تا بتواند آرامش را برقرار کند.
وی تاکید کرد: هواداران استقلال باید از تیم حمایت کنند و بدانند تنها راه موفقیت 

استقلال حمایت، حمایت و حمایت از این تیم است.
بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: استقلال در صورت غلبه بر مس رفسنجان در 

هفته شانزدهم به شرایط ایده آل بر می گردد و امیدوارم این اتفاق رخ دهد.

رییس فدراسیون هندبال:

 سرمربی تیم ملی هندبال ایرانی نیست
رییس فدراسیون هندبال، گفت: قرار است سرمربی تیم ملی را تا پایان سال جاری 

انتخاب کنیم. سرمربی تیم ملی خارجی است.
»علیرضا پاکدل« همچنین در خصوص پایان لیگ برتر هندبال، اظهار داشت: لیگ 
امسال در شرایط بسیار خاص برگزار شد. با توجه به اینکه اوایل سال جاری با شرایط 
را نداشتیم.  تیم ملی  اردوهای  و  کرونایی روبرو بودیم، مجوز برگزاری تمرین، لیگ 
فدراسیون تلاش خود را به کار گرفت تا مجوز پروتکل های بهداشتی را بعد از کلی رفت و 

آمد و تلاش از وزارت بهداشت دریافت کند که نهایتا این کار انجام گرفت.
وی افزود: لیگ در این فصل در دو گروه ۶ تیمی و با توجه به شیوه نامه های بهداشتی 
به صورت رفت و برگشت برگزار شد. این مسابقات در ۶ مرحله پیش رفت و یکصد بازی 
برگزار شد که در نهایت تیم هندبال شهید شاملی بر سکوی قهرمانی ایستاد و مس کرمان 

و سپاهان دوم و سوم شدند.  
رییس فدراسیون هندبال اضافه کرد: نقطه قوت لیگ، پخش مستقیم ۲۶ دیدار از صدا 
و سیما بود. این موضوع مورد توجه اهالی هندبال قرار گرفت و باعث شد تا این رشته 
بیشتر دیده شود. پخش زنده بازی ها باعث شد تا حامیان مالی بعد از مدت ها به سمت 

تیم های هندبالی بیایند که این موضوع بسیار مهمی است.
پاکدل ادامه داد: جا دارد از باشگاه ها تشکر کنم چرا که یک مقدار شرایط سخت بود و 
دلیل وجود کرونا، بازی ها به صورت فشرده برگزار شد و به تیم ها فشار می آمد. از کمیته 
برگزاری مسابقات، کمیته داوران، هیات هندبال استان تهران، عوامل اجرایی لیگ برتر و 

تمام کسانی که در این راه کمک کردند، تشکر و قدردانی می کنم.
او در خصوص حاشیه های به وجود آمده در مورد تیم هندبال مس کرمان و سرانجام این 
ماجراها، گفت: برای فدراسیون همه باشگاه ها محترم هستند و در واقع با کسی مشکلی 
نداریم اما اگر تخلفی شکل بگیرد به طور قطع با آن برخورد خواهیم کرد. باشگاه مس 
کرمان بعد از اتفاقات پیش آمده به فدراسیون آمده و طی صحبت هایی که شد، خیلی از 
مطالب برای آن ها روشن شد. این باشگاه برای ما بسیار محترم است. آن ها نماینده ایران 

در جام باشگاه های آسیا هستند و به هرشکلی که بتوانیم از آن ها حمایت خواهیم کرد.

یحیی گل محمدی:

 بازیکنانم سزاوار بهترین ها هستند
 سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس با بیان اینکه شرایط جذب »شهریار مغانلو« دشوار 
است، گفت: شاید یکی یا دو بازیکن به تیم ما اضافه شوند و در مجموع فعالیت زیادی 

در نقل و انتقالات نداریم.
یحیی گل محمدی دوشنبه شب در گفت وگویی در مورد قهرمانی تیمش در نیم فصل 
نخست لیگ بیستم، اظهار داشت: مسابقات را با دشواری زیادی آغاز کردیم. شروع 
خوبی در لیگ داشتیم اما بعد از اینکه قرار بود به فینال آسیا برویم، ۲ بازی ما لغو شد و 
این موضوع کار ما را در ادامه مسابقات حتی برای فینال آسیا هم دشوار کرد. ما در آسیا 

به نایب قهرمانی رسیدیم.
وی افزود: با مشکلات زیادی به قطر رفتیم اما تاثیر فینال و شکست در این بازی روی 
بازیکنان ما مانده بود. بازی های سختی هم در ادامه لیگ در داخل و خارج از خانه 
داشتیم. پس از فینال آسیا،  چند بازی ما مساوی شد. اتفاقاتی که رخ داد در نتایج تیم ما 

تاثیرگذار بود. پس از آن مقابل آلومینیوم هم شکست خوردیم.
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس اضافه کرد: بعد از بازی با آلومینیوم به بازیکنان گفتم 
که از این بازی درس بگیریم. همین اتفاق هم افتاد و بازیکنان تمرینات خوبی داشتند و 
با تمرینات بیشتر به دور از حاشیه برای موفق تیم تلاش می کردند. بازیکن می خواستند 

جبران کنند و همین اتفاق هم افتاد.
گل محمدی در ادامه صحبت هایش با اشاره به تغییرات در هیات مدیره پرسپولیس 
تصریح کرد: حضور جعفر سمیعی و مجید صدری موجب شد تا آرامش خوبی در 
مجموعه به وجود بیاید و هیات مدیره یکدست شد. این موضوع موجب شد تا در 
مسابقات یکی پس از دیگری به برتری برسیم و در نهایت هم قهرمان نیم فصل شویم. با 
توجه به حواشی زیادی که بود، از نظر من نتایج خوبی گرفتیم. همه ما می خواستیم به 

صدرجدول برسم و این اتفاق هم رخ داد.
وی با اشاره به جایگاه فعلی تیمش در لیگ تصریح کرد: این فقط یک شروع خوب 
است و امیدوارم این روند را حفظ کنیم. در نیمه دوم فصل، مسابقات سخت تر می شود اما 
با جو خوبی که در تیم حاکم است و شرایط مالی، امیدوارم همین روند را ادامه دهیم و به 

هدفمان که قهرمانی است برسیم.

معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت ورزش و جوانان :

پاداش مدال آوران سال ۹۸ اسفندماه 
پرداخت می شود

معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت ورزش و جوانان اعلام کرد که طی روزهای آینده 
پاداش کل فدراسیون های ورزشی و ورزشکاران مدال آور در سال ۹۸ پرداخت می شود.

به  و جوانان  اعتبارات وزارت ورزش  از محل  پرداخت  فرامرزیان درباره آخرین  ژاله 
فدراسیون ها اظهار داشت: آخرین مرحله پرداختی به فدراسیون های ورزشی بهمن ماه 
بود که طی همین ماه یک مرحله دیگر تخصیص می یابد و از پایان هفته جاری و طی 
10 روز پاداش کل فدراسیون های ورزشی و ورزشکاران مدال آور سال ۹۸ را  هم پرداخت 

می کنیم.
پیش تر اعلام شده است که برای پرداخت این پاداش ٢٢ میلیارد و ٨٠٠ میلیون تومان 

اعتبار مالی لازم است.
فرامرزیان درباره وضعیت بودجه پیشنهادی وزارت ورزش در لایحه بودجه 1400 هم 
گفت: وضعیت بودجه ورزش در مرحله رفت و برگشت با رویکردی که دولت و مجلس 
دارند مبالغ قابل توجهی افزایش یافته است. امیدوارم لایحه بودجه رای بیاورد و سال 
آینده بتوانیم با استفاده از ارقام پیش بینی شده در تکمیل طرح های عمرانی و توسعه زیر 

ساخت های ورزشی تلاش بیشتر و اقدامات موثرتری داشته باشیم.

 نامزد ریاست فدراسیون فوتبال، گفت: برای چالش های بزرگ فوتبال ایران آمدم و امیدوارم این آمدنم همراه با 
تعامل دولت و مجلس باشد.

»مصطفی آجورلو« دوشنبه شب با حضور در برنامه تلویزیونی مناظره انتخاباتی ریاست فدراسیون فوتبال، اظهار 
داشت: برای چالش های بزرگ فوتبال ایران آمدم و امیدوارم این آمدنم همراه با تعامل دولت و مجلس باشد.

وی افزود: شعار من، فوتبال مستقل و قدرتمند است. بنده در بخش خصوصی پایه ریزی های خوبی داشتم که در 
حال حاضر مشخص است. ظرفیت فوتبال ایران بسیار خوب و ثروتمند است و نباید از بدهی ها بترسیم. من دو طرح 

جامه و خلاصه دارم که آن ها را بیان می کنم.
آجورلو در خصوص مسایل اقتصادی فوتبال ایران، عنوان کرد: فوتبال امروز در دنیا آماتور نیست و ما باید به مدار 
فوتبال حرفه ای جهان وارد شویم. اقتصاد اصلی ترین موضوع در فوتبال است . آیا درآمد سالانه هزار میلیارد 

رویاست؟ نه. ما نباید از بدهی بترسیم چرا که می توانیم با ظرفیت هایی که داریم آن ها را پرداخت کنیم.
وی افزود: در باشگاه پاس با اینکه دولتی بود توانستم اسپانسرهای خوبی هم داشته باشم. در تراکتور 4۵ میلیارد 
در سال اول و سال بعد هم 100 میلیارد درآمدزایی داشتیم. باید فوتبال را در چرخه اقتصاد تعریف کنیم. ما روی 

گنجی نشسته ایم که منابع بسیار زیادی دارد. 
نامزد ریاست فدراسیون فوتبال تصریح کرد: ما هم در محتوا نقطه نظر داریم هم در تبلیغات اما مهم تر این است 
که نباید فکر کنیم پول فقط در خود فوتبال است. پول پیش هوادار و مردم است و ما می توانیم از آن استفاده کنیم. 
فوتبال برای امروز ما بسترهایی دارد که لازم نیست حتما آن ها را کشف کنیم. اروپا از این امکانات استفاده می کند و 

ما نیز باید از آن بهره ببریم. امروز زمان دعوا نیست و همه باید با کمک یکدیگر به فوتبال کمک کنیم. 
وی در مورد برنامه های خود در مورد تیم ملی فوتبال ایران، تصریح کرد: باید در این خصوص ستاد ویژه تشکیل 
دهیم. برای حمایت از تیم ملی باید زمینه صعود به جام جهانی را فراهم کنیم. ما باید همواره باید در جام جهانی 

حضور داشته باشیم زیرا جام جهانی زمینه بسیاری از موفقیت ها را فراهم می کند.
آجورلو اضافه کرد: باید پیشرفت تیم ملی در جام جهانی را ترسیم کنیم و نیاز داریم که برای این کار آرامش داشته 
باشیم. چگونه باید به این راه برسیم؟ اعضای باید هدف ما که صعود به جام جهانی است را در نظر بگیرند. طبیعتا اگر 
بخواهیم امروزمان را نگاه کنیم خوب نیست. ما باید زیرساخت را درست کنیم تا در آینده نیز موفق باشیم. در فوتسال 

و فوتبال ساحلی نیز تکرار قهرمانی و موفقیت های مختلف را در نظر داریم و به دنبال آن هستیم.
وی افزود: در فوتبال زنان نیز باید به استقلال زنان به عنوان یک موضوع نگاه کنیم. فوتبال می تواند از زنان تاثیر 
بگیرد. باید کار را به آنها بسپاریم. باید از آن ها عذرخواهی کنیم که در موردشان کوتاهی کردیم. ناجوانمردانه است 

که به مردان توجه کنیم اما به زنان نه.

نامزد ریاست فدراسیون فوتبال، گفت: امیدوارم بتوانیم اعتماد از دست رفته را به فوتبال بازگردانیم. معتقدم تحکیم جایگاه 
فوتبال باید بدست متولی این رشته پرطرفدار انجام شود.

»کیومرث هاشمی« دوشنبه شب در مناظره انتخاباتی ریاست فدراسیون فوتبال، اظهار داشت: اعتقاد دارم که فوتبال ایران به 
نظام بخشی درآمدهای فوتبالی نیاز دارد. ما نیاز به توازن در این موضوع داریم. متاسفانه به دلایل مختلف این توازن وجود ندارد که 
ناشی از قرار دادهای مختلف است که ما خسارت های زیادی از آن دیدیم. درآمد ها باید هزینه فوتبال شود اما این اتفاق رخ نداده 

است.این موضوع نیاز به ایجاد نظام بخشی شفاف و کارآمد اقتصادی دارد.
هاشمی افزود: این موضوع فوری است و مردم آن را احساس می کنند. پول های زیادی با این قرار دادها از فوتبال خارج شده که 
این درست نیست. فوتبال دنیا مسیر توسعه حرفه ای خود را طی کرده و ما لازم نیست راه جدیدی را ابداع کنیم. راه درآمدزایی 
فوتبال مشخص است. بین ۵0 تا ۶0 درصد بحث درآمدزایی، پخش تلویزیونی است. مابقی هم بحث فروش کالاهای ورزشی و 

اسپانسرینگ است.
او ادامه داد: برخی اوقات باید این مشکلات در بستر قانون حل شود. مثال آن قانون ۷0۳0 است که آن را تصویب کردند اما آن 
نفعش به فوتبال نمی رسد. امروزه ظرفیت های خوبی در باشگاه ها به وجود آمده است. اعتقاد دارم که تحول در بحث اقتصادی 
نیازمند چند مورد است. یک اینکه بحث رویه های شفاف است. با این موضوع بنگاه های اقتصادی ترغیب می شوند سرمایه 

گذاری کنند اما عملا این اتفاق نیافتاده است. 
منابع انسانی متخصص و به روز که باید به خوبی از آن استفاده کنیم. باید از تجربه آن ها استفاده کنیم. حمایت های قانونی 
نیز یکی دیگر از موضوعات مهم است که موجب موفقیت در دوره های بلند مدت است. برنامه های بلند مدت نیز یکی دیگر از 

موضوعات مهم است و باید به آن توجه کرد. 
وی در خصوص نظام باشگاه داری در فوتبال، گفت: توسعه باشگاه در فوتبال روز دنیا به عنوان موتور پیشرفت فوتبال از آن یاد 
می شود بنابراین باید موانع پیشرفت فوتبال حرفه ای را از بین ببیریم. فدراسیون باید با هماهمگی دولت و مجلس این موضوع 
را پیگیری کند. نامزد ریاست فدراسیون فوتبال تصریح کرد: یک کار مطالعاتی انجام شده و ۲۷ مانع پیش روی فوتبال حرفه ای 
شناسایی شده است. دو مورد اول بسیار مهم است. یک، نابسامانی نظام باشگاه داری در فوتبال کشور و دومی، فقدان اراده و 
اجماع استراتژیک کلان در ورزش است. اراده ای در خصوص خصوصی سازی باشگاه ها وجود ندارد البته در حال حاضر اتفاقاتی 

از سوی دولت و مجلس به وجود آمده است.
وی ادامه داد: فوتبال آنقدر بزرگ است که یک نظام باشگاه داری باید تبدیل به قانون شود. بحث خصوصی سازی یک چالش 
بزرگ است. برخی اوقات می گویند انصاف مالی رعایت نمی شود. خصوصی سازی زمانی اتفاق می افتد که قابلیت کسب درآمد 
در آن به وجود بیاید. باشگاه زمانی می تواند خصوصی شود که بتواند کسب درآمد کند. باید در این مورد بحث تجاری سازی بوجود 

بیاید که این موضوع شدنی است و مجلس آمادگی این موضوع را دارد.

 مصطفی آجورلو: 

برای چالش های بزرگ فوتبال به میدان آمدم
نامزد ریاست فدراسیون فوتبال: 

باید اعتماد از دست رفته را به فوتبال بازگردانیم

و  مهره چینی  گفت:  بدنی  تربیت  سازمان  اسبق  رییس   
یارکشی در فدراسیون فوتبال خوب نیست. این کار در همه 
مجامع انتخاباتی انجام می شود و نمی توان جلوی آن را گرفت.
پرده  پشت  از  داشت:  اظهار  طبا  هاشمی  سیدمصطفی 
قرارداد مارک ویلموتس اطلاع ندارم اما به نظرم این قرارداد 
هم در روش بستن و هم نحوه برخورد کردن یک خیانت بوده 
است. براساس شنیده ها زمانی که مهدی تاج برای عقد به 
بلژیک قرارداد رفت، دفتر حقوقی وی یک متن قرارداد به او 
داده است. در آن چیزی که نوشته شده اصلا به متن قرارداد 

توجه نشده است.
قرارداد ویلموتس خیانت بزرگی است و آن را سالم 

نمی دانم
وی افزود: فدراسیون فوتبال با یک مربی قرارداد بست که 
هرگز ایران را ندیده بود و فوتبال کشور ما را نمی شناخت. در 
زمانی که رییس سازمان تربیت بدنی بودم، از سه یا چهار مربی 
خارجی دعوت کردیم تا به ایران بیایند و امکانات و شرایط را 
دیدند و قبول نکردند. چطور ممکن است یک مربی بدون اینکه 

با یک مملکت آشنا باشد، قرارداد ببندد؟
رییس اسبق سازمان تربیت بدنی عنوان کرد: نکته مهم تر 
این است که قراردادهای ما باید در خاک ایران بسته شود. هر 
قراردادی که در خارج از ایران بسته شود، به منزله تبعیت از 
قوانین آن کشور خارجی است. قوانینی که نمی دانیم چیست. 
این مورد هم اشکال بزرگی است. اشکال بعدی این است که ۲ 
میلیون دلار را در چمدان گذاشتند و به استانبول بردند و به آنان 
تحویل دادند. انگار کاغذپاره ای را تحول دادند و به هیچ وجه 

این قرارداد را سالم نمی دانم.
رییس فدراسیون فوتبال باید شیوه های مدیریتی را 

بداند
وی اضافه کرد: برای هر شغلی آشنایی به نسبت جامع با آن 
شغل لازم است. محسن صفایی فراهانی قبل از اینکه رییس 
فدراسیون فوتبال شود آشنایی کامل با این رشته داشت و در 
جریان وضعیت فوتبال کشور بود. فردی می تواند فدراسیون 
فوتبال را اداره کند که با این ورزش آشنایی داشته باشد. از 
این  از  و یکی  بداند  را  باید شیوه های مدیریتی  طرف دیگر 

شیوه ها استفاده از نیروهای مختلف است.
هاشمی طبا یادآور شد: در کارهایی که در ورزش انجام دادم 
فشار زیادی به خودم وارد نکردم اما از توان نیروهای مختلف 
بهره بردم. یعنی آنان کار کردند و من هم با این افراد رفاقت کردم 
و کار هم به خوبی انجام شد. باید از نیروهای مختلف استفاده 
و کار هدایت شود. امیدوارم فردی که رییس فدراسیون فوتبال 
می شود، هیات رییسه خوبی داشته و اهل مشورت باشد و در 

تصمیم گیری ها ضوابط و قوانین و منافع کشور را رعایت کند.
نمی توان جلوی مهره چینی مجمع انتخاباتی 

فدراسیون فوتبال را گرفت
در  لابی کردن  و  یارکشی  مهره چینی،  کرد:  تصریح  وی 
فدراسیون فوتبال کار خوبی نیست. این کار در همه مجامع 
انتخاباتی وجود دارد و نمی توان جلوی آن را گرفت. اگر برخی 
نامزد پست ریاست  و  از عناصری که در فدراسیون هستند 
طریق  از  کنند،  خرج  پول  می خواهند  و  شدند  فدراسیون 
قضیه  این  اطلاعاتی  صورت  به  باید  شوند  وارد  غیرقانونی 
کشف و با آنان برخورد شود. اینکه فردی نامزد شود و با افرادی 

صحبت کند و ویژگی های خود را بگوید موردی ندارد اما اگر 
بخواهد وعده دهد که اگر انتخاب شوم فلان امتیاز را به شما 
می دهم این موارد غیراخلاقی است. هرچند جلوی لابی کردن 

و یارکشی کردن را به آن معنا نمی توان گرفت.

سیدمصطفی هاشمی طبا:

 نمی توان جلوی مهره چینی در انتخابات فوتبال را گرفت

سرمربی تیم فوتبال پیکان گفت: اگر استفاده از تاکتیک اوت دستی بد است، چرا تیم 
های مدعی دنبال جذب نادر محمدی هستند.

مهدی تارتار درباره اینکه آیا از عملکرد پیکان در پایان نیم فصل لیگ برتر رضایت دارد یا 

خیر؟ اظهار داشت: با توجه به سابقه پیکان در چند سال گذشته سال، نتایج بدی نگرفتیم 
اما خودم راضی نیستم. انتظار من از تیم و کادر بیشتر است و می خواهم که امتیازات 
بیشتری را کسب کنیم. من فکر می کردم که پس از پایان نیم فصل جایگاه بهتری را بدست 
بیاوریم. وی ادامه داد: البته ما بدشانس هم بوده ایم. در همین نیم فصل سه پنالتی را از 
دست دادیم که اگر آنها گل می شد وضعیت ما خیلی بهتر بود. به نوعی ما بد هم آوردیم ما 
اگر اشتباهات فردی مان را کمتر کنیم می توانیم در نیم فصل بعدی امتیازات بیشتری را 
کسب کنیم. سرمربی تیم فوتبال پیکان درباره انتقاد برخی مربیان و کارشناسان از تاکتیک 
پرتاب اوت دستی این تیم گفت: هر تاکتیکی در فوتبال قابل احترام است و ما هم اگر از 
تاکتیک اوت دستی استفاده می کنیم به کسی ارتباطی ندارد. اگر اوت دستی بد است چرا 

چند تیم مدعی دنبال این هستند تا نادر محمدی را از پیکان جذب کنند.
تارتار در خصوص اینکه باشگاه پیکان برای جذب آریا برزگر مهاجم جوان پرسپولیس 
درخواست داشته؟ تاکید کرد: مکاتباتی در این خصوص انجام شده است. برزگر بازیکن 

جوانی است که در پرسپولیس کمتر می تواند بازی کند به خاطر همین برای جذب قرضی 
او کارهای انجام شده است. وی در پاسخ به این سوال که پیکان برای تقویت خود به چند 
بازیکن جدید دارد نیاز دارد عنوان کرد: ما ۶ یا ۷ بازیکن جدید می خواهیم که دو بازیکن را 
گرفتیم. ما باید در پست های مختلف تیم را تقویت کنیم. سرمربی تیم فوتبال پیکان درباره 
اینکه چرا شاهین طاهرخانی مدافع استقلال به این تیم آمده نتوانسته زیاد برای پیکانی ها 
ما  جوان  بازیکنان  موقع  همان  اما  شد  مصدوم  زمانی  طاهرخانی  گفت:  کند؟  بازی 
توانستند جای او را بگیرند. نادر محمدی، قادری و شیخ سلیمانی در آن پست خیلی خوب 
کار کردند و کاری کردند تا طاهرخانی کمتر بازی کند. قطعاً کمتر بازی کردن طاهرخانی 
به خاطر مسائل فنی است نه چیز دیگری. تارتار در واکنش به اینکه گفته می شود از چند 
تیم لیگ برتری پیشنهاد مربیگری دارد، عنوان کرد: صحبت هایی در این خصوص شده 
و من هم چیز های شنیدم اما همه چیز در اختیار باشگاه پیکان است. من با این باشگاه 

قرارداد دارم و فقط باشگاه می تواند در این خصوص تصمیم گیری کند.

تارتار: ۷ بازیکن جدید میخواهیم؛
اگر اوت دستی بد است چرا تیم های دیگر دنبال »محمدی« هستند؟
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یک عضو مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم با اشاره به الزامات مشارکت حداکثری در انتخابات ریاست 
جمهوری سال آینده، گفت: شورای نگهبان باید امکان حضور نماینده همه جناح های سیاسی در انتخابات ریاست 
جمهوری را فراهم کند.  »محمد تقی فاضل میبدی« در پاسخ به این سوال که الزامات مشارکت حداکثری مردم در 
انتخابات ریاست جمهوری سال آینده چیست، گفت: من بر این باور هستم که تجربیات تلخی در کشور در مقاطع 
مختلف از عدم توجه به نظر مردم داریم. بنابراین در مقطع کنونی نباید نسبت به نظر و رای مردم بی توجه باشیم. این 
رویکرد در برخی مقاطع باعث شده افرادی مسوولیت بگیرند که صلاحیت های لازم را نداشتند. بنابراین حضور مردم 
باعث خواهد شد که افراد شایسته بر مصدر امور قرار گیرند.  وی افزود: شورای محترم نگهبان باید زمینه را فراهم کند 
تا هر کسی که واجد شرایط است بتواند در انتخابات داوطلب شده و خود را در معرض رای مردم قرار دهد. عرصه را 
تنگ کردن و کاندیداها را محدود به جناح و تفکری خاصی کردن باعث خواهد شد که با مشارکت حداقلی و کم مردم 
مواجه شویم. بنابراین مساله اول عملکرد شورای نگهبان است.این نهاد باید در عرصه سیاسی اجازه دهد افراد صاحب 
صلاحیت در انتخابات حضور پیدا کرده و مردم با گزینه های متکثر که از الزامات دموکراسی است روبرو شوند و بتوانند 

گزینه مورد نظر خود را انتخاب کنند. تنگ نظری در این زمینه باعث قهر مردم از صندوق رای می شود.

همه سیاست ها باید در جهت حل مشکلات اقتصادی اتخاذ شود
این فعال سیاسی اصلاح طلب ادامه داد: نکته دوم اثر گذار در زمینه مشارکت مردم  بحث مشکلات اقتصادی کشور 
است. متاسفانه ما در این سه، چهار سال اخیر شاهد مشکلات اقتصادی شدید در کشور هستیم و با تشکیل مجلس 
یازدهم هم اوضاع نه تنها بهتر نشده که بدتر هم شده است. بنابراین مشکلات اقتصادی مردم حل نشده است و این 
امر باعث کاهش مشارکت می شود.در ماه های باقی مانده تا انتخابات، همه نهادها باید تلاش کنند با رفع تحریم ها و کار 

بیشتر از حجم مشکلات اقتصادی کشور کم شود.
محدودیت اختیارات قوه مجریه باعث دلسری مردم شده است

وی سپس به مساله سیاست خارجی اشاره کرد و گفت: در زمینه سیاست خارجی هم اولا باید نهادی رسمی در این 
زمینه همه اختیارات را داشته باشند تا بتوانند در مقابل اقدامات و رویکردهای سیاست خارجی کشور پاسخگو باشند. 
نکته دوم هم اینکه سیاست خارجی در جهت توسعه اقتصادی و رفع تنش ها تنظیم شود. وقتی این اتفاق بیفتد مردم 

نسبت به آینده امیداور شده و در انتخابات مشارکت خواهند کرد.
فاضل میبدی ادامه داد: متاسفانه اختیارات قوه مجریه کشور در خیلی حوزه ها دچار محدودیت های زیادی شده 

است. یکی از این حوزه ها سیاست خارجی است که باعث شده کشور نتواند مسیر درستی را طی کند و دولت هم عنوان 
می کند که همه جهت گیری و تصمیمات در اختیار من نیست. من معتقد هستم که برای حفظ رضایت مندی و مشارکت 
مردم باعث تغییراتی در رویکردهای سیاست خارجی داشته باشیم و اختیارات قوه مجریه را در این زمینه محدود نکنیم.

مشارکت حداقلی به معنای حذف شایستگان است
این عضو مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم در مورد تلاش برخی جریانات برای مشارکت حداقلی مردم در 
انتخابات ریاست جمهوری  بیان داشت: اسم نظام ما جمهوری اسلامی است. جمهوری یعنی شرکت و مشارکت مردم 
در مسایل سیاسی که جلوگاه این امر هم صندوق رای است. ما اگر خواسته باشیم کاری کنیم که مردم زیر پنجاه درصد 
در انتخابات شرکت کنند نظام را از یکی از معانی خود تهی کردیم. وی ادامه داد: در جامعه همه جناح های سیاسی و 
سلیقه های سیاسی باید تشویق به حضور در انتخابات شوند اما باید شورای نگهبان عملکرد خود را تغییر دهد چرا که با 
زور نمی شود مردم را پای صندوق رای آورد بلکه مردم باید احساس کنند رای آن ها موثر است. در هر انتخاباتی که مردم 
حاضر نشدند و افراد مورد علاقه آن ها هم تایید صلاحیت نشدند ما شاهد بودیم و هستیم که چه افرادی در مناصب 

قرار گرفتند.

عضو مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم:

مشارکت حداکثری تنها با حضور همه جناح ها امکان پذیر است

نگاهی به متن توافق ایران و آژانس:

توافق تهران - آژانس؛ توپ برجام
 در زمین غرب

اتمی  انرژی  بین المللی  آژانس  »رافائل گروسی« مدیر کل  در جریان سفر 
به ایران، توافقی سه ماهه حاصل شد؛ توافقی که اجرای پروتکل الحاقی و 
نظارت های فراپادمانی در آن جایی ندارد و اینک توپ در زمین این نهاد راستی 

 آزما و طرف غربی است تا راهی برای رفع تحریم و نجات برجام بیابند. 
سفر یک روزه مدیر کل آژانس بین المللی انرژی اتمی به تهران و گفت وگوی 
وی با مسوولان کشور از جمله »علی اکبر صالحی« رییس سازمان انرژی اتمی 
یکشنبه سوم اسفندماه به پایان رسید؛ سفری که برخلاف انتظارات با یک توافق 
سه ماهه همراه بود. در این توافق سطح دسترسی های بازرسان آژانس کاهشی 
چشمگیر یافت، همچنین اجرای پروتکل الحاقی متوقف و تنها سطح نظارت 

ضروری برای راستی آزمایی حفظ شد.
تنها چند روز قبل از پایان ضرب الاجل مجلس به طرف غربی برای لغو تحریم 
ها ذیل قانون »اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها و صیانت از حقوق ملت ایران«، 
تهران و آژانس توافقی امضا و بیانیه ای در این باره منتشر کردند. بر پایه این بیانیه، 
اجرای پروتکل الحاقی و دسترسی های برجامی به طور کامل متوقف و صرفا 
تعهدات پادمانی ایران اجرا می شود. بر این اساس، طبق قانون مجلس هیچ 
دسترسی فراپادمانی به آژانس اعطا نخواهد شد و هیچگونه بازرسی فراپادمانی 

نیز انجام نمی شود.
بر اساس این توافق، آژانس به فعالیت های »ضروری« خود برای راستی آزمایی 
و نظارت بر مراکز هسته ای ایران ادامه خواهد داد. مقصود از تداوم راستی آزمایی 
و نظارت ضروری که در بند ۲ بیانیه آمده، این است که »ایران به مدت سه ماه 
اطلاعات برخی فعالیت ها و تجهیزات نظارتی را که در پیوست مشخص شده 
ضبط کرده و نزد خود نگه خواهد داشت. در این مدت، آژانس به این اطلاعات 
هیچ دسترسی نخواهد داشت و اطلاعات منحصرا نزد ایران باقی می ماند. 
چنانچه ظرف سه ماه تحریم ها به طور کامل لغو شد، ایران این اطلاعات را در 
اختیار آژانس می گذارد، در غیر اینصورت اطلاعات برای همیشه پاک خواهد 

شد.«
نکته مهمی که در این توافق وجود دارد، ضرورت محرمانه ماندن اطلاعات 
مندرج در پیوست توافق است. سازمان انرژی اتمی کشورمان اعلام کرد به دلیل 
ملاحظات حفاظتی درباره تاسیسات هسته ای، پیوست توافق با آژانس محرمانه 
می ماند و منتشر نمی شود. بدین ترتیب مشخص نخواهد بود که ایران اطلاعات 
کدام تاسیسات را منحصرا نزد خود نگه خواهد داشت و آژانس فعالیت های 

نظارتی خود را در کدام بخش ادامه خواهد داد.
ماموریت خطیر آژانس در حفظ اطلاعات محرمانه

اگر چه قرار است به دلیل ملاحظات حفاظتی درباره تاسیسات هسته ای ایران، 
پیوست توافق تهران با آژانس محرمانه بماند اما متاسفانه عملکرد غیرقابل قبول 
آژانس در این زمینه بسترساز آن شده تا مقامات کشورمان نسبت به درز اطلاعات 

محرمانه تذکراتی جدی دهند.
در آستانه سفر مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی به تهران، صالحی از درز 
اطلاعات محرمانه آژانس در رسانه ها انتقاد و تاکید کرد که انتشار برخی اطلاعات 
محرمانه کشورها در رسانه ها با اهداف و اغراض سیاسی صورت می گیرد. روی 
سخن رییس سازمان انرژی اتمی به خبری بود که یک روز قبل از ورود گروسی به 

ایران، خبرگزاری »رویترز« منتشر کرد.
خبرگزاری مذکور در گزارشی به نقل از منابع دیپلماتیک ادعا کرد که بازرسان 
آژانس بین المللی انرژی اتمی ذرات اورانیوم را در دو سایتی که مسوولان ایرانی 
ماه  ها برای بازدید از آنها سنگ  اندازی می کرده یافته اند که گفته می شود مربوط 
به فعالیت های هسته ای دو دهه پیش است. »رویترز« نتیجه گرفت که یافتن این 
ذرات اورانیوم احتمالا تلاش های ایالات متحده را برای احیای دیپلماسی در 

خصوص برنامه هسته ای ایران پیچیده تر می کند.
صالحی ضمن انتقاد از عملکرد آژانس در حفظ اطلاعات محرمانه، تاکید کرد 
که موضوعاتی از این قبیل به صورت معمول بین آژانس و کشورهای عضو در 
جریان است و تا زمانی که فرآیند بررسی ها درباره آن موضوع ها نهایی نشده 

است، نباید به رسانه  ها کشیده شود.
تنها صالحی نیست که به درز اطلاعات از آژانس به رسانه ها انتقاد کرده و 
هشدار می دهد، »میخاییل اولیانوف« نماینده روسیه در آژانس بین المللی انرژی 
اتمی نیز بارها رفتار آژانس را در این زمینه به چالش کشیده است. اولیانوف دی 
ماه امسال در واکنش به درز گزارش محرمانه این سازمان درباره تمایل ایران برای 
تولید اورانیوم با غنای ۲0 درصد در تاسیسات فردو، به طعنه گفت: کسی که 
این گزارش ها را فاش می کند فردی است که اکنون در تعطیلات )کریسمس( 

به سر می برد.
نماینده روسیه در آژانس بین المللی انرژی اتمی پیش تر هم نسبت به افشای 
گزارش های محرمانه آژانس درباره ایران اعتراض کرده و آن را شرم آور خوانده 
است. اولیانوف خردادماه، افشای گزارش محرمانه آژانس درباره فعالیت های 
هسته ای ایران در رسانه ها را به باد انتقاد گرفت و آن را اهانت آمیز خواند و در توییتی 
عنوان کرد که گزارش آژانس درباره اجرای توافقات پادمانی در ایران، پنج دقیقه 

بعد از توزیع آن در میان اعضای شورای حکام در رسانه های غربی منتشر شد.
»کاظم غریب آبادی« سفیر ایران در سازمان های بین المللی مستقر در وین نیز 
میانه آذرماه با بیان اینکه اعتراضات و پیگیری های حقوقی ایران از آژانس در 
زمینه حفاظت از  اطلاعات محرمانه، سابقه ای بیش از دو دهه دارد، به انتشار 
گزارش محرمانه اخیر آژانس در یکی از رسانه های غربی اشاره و تصریح کرد 

»بزودی پیگیری های حقوقی ایران در این زمینه به طور جدی دنبال می شود.«
بنابراین با نگاهی به سوابق و عملکرد غیرقابل دفاع آژانس، انتظار می رود 
سازمان تحت مدیریت گروسی قاطعانه از درز اطلاعات محرمانه به رسانه ها 
درباره پیوست توافق خودداری کنند. وقتی گروسی به عنوان مدیر کل آژانس 
بین المللی انرژی اتمی بعد از امضای توافق ابراز امیدواری کرد که در سه ماه 
آینده، توافق گسترده تری با ایران حاصل شود، ناگزیر باید به تعهدات و وظایف 

قانونی خود در این نهاد راستی آزما پایبند بماند.

سخنگوی دولت گفت: سیاست دولت بر اساس قوانین و رهنمودهای مقام معظم 
رهبری بوده و قطعا تحت تاثیر فضای احساساتی قرار نخواهیم گرفت و آنچه در این 
روزها مشاهده می شود خللی در اراده دولت در آنچه فکر می کند به نفع و مصلحت 

مردم و زندگی و معیشت آنها است، وارد نخواهد کرد. 
 علی ربیعی روز سه شنبه در نشست خبری با تبریک فرا رسیدن 1۳ رجب ولادت 
حضرت علی)ع( و روز مرد و پدر، گفت: این روز را به همه پدرانی که در دوران سخت 
کرونا بیش از گذشته در خانه تنها ماندند و همه پدرانی که با تلاش و زحمت و رنج 
زندگی خود را اداره می کنند و همه آنانی که در این سرزمین تلاش و کار کردند و مردانه 

ایستادند چه زنان و مردان در این روزها تبریک می گوییم.
 سخنگوی دولت با اشاره به نزدیک بودن ایام نوروز گفت: در این ایام از یک سو به 
ثمر نشستن پیروزی مردم با به سر آمدن عصر فشار حداکثری با اعتراف به مقامات 
بلندپایه آمریکایی مبنی بر شکست فشار حداکثری بودیم و هیچ فشاری نمی تواند 
ملت ایران را تسلیم کند و از سوی دیگر شاهد بازتاب روشن همان شکست در گفتار و 
رفتار کاخ سفید هستیم.در این میان پس گرفتن نامه سازمان ملل از اقدامات ترامپ 

نکات عبرت آموز فراوانی دارد.
ربیعی با بیان اینکه پیشتر شاهد انزوای آمریکا در سازمان ملل و شورای امنیت 
بودیم، گفت: مهم این است که مقامات آمریکا به صراحت می گویند آن شکست تنها 
محصول یک شکست بزرگتر یعنی نتیجه بی نتیجه شدن فشار حداکثری بوده است 
و این یعنی کاخ سفید پیروزی این ملت بر ترامپ را به رسمیت شناخته است و به این 

ترتیب آمریکا در معرض آزمون دشوار زمان قرار گرفته است.
وی خاطرنشان کرد: آزمون این است آیا آمریکا و خاک کاخ سفید به رای سازمان 
ملل تن خواهد داد و آنچه که میراث شوم ترامپ نامیده می شود را لغو خواهد کرد. این 

باید در مقام عمل به نمایش گذاشته شود.
آمریکا باید فورا به قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت عمل کند

 دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری گفت: خروج از قطعنامه ۲۲۳1 از 
میراث شوم اصلی ترامپ است که ما بارها می گفتیم و امروز از مقامات آمریکا تکرار 

شد.آمریکا باید فورا به قطعنامه ۲۲۳1 شورای امنیت عمل کند.
ربیعی خاطرنشان کرد: آنچه ما در سه سال گذشته پیش بینی می کردیم امروز از 
زبان مقام های دولت آمریکا تکرار می شود: این واقعیت که فشار و تحریم علیه مردم 

ایران شکست خورده است. در ادامه این اقرار به شکست، دولت آمریکا در نامه ای 
بازگرداندن  برای  آمریکا  قبل  دولت  مانده  ناکام  ادعای  امنیت  شورای  رییس  به 
قطعنامه های تحریمی لغو شده را پس گرفت و به محدودیت غیرقابل قبول در تردد 

دیپلمات های ایرانی در مقر سازمان ملل متحد در نیویورک خاتمه داد.
وی اضافه کرد: هرچند از این اقدامات دیرهنگام استقبال و آن را به معنای قرار دادن 
آمریکا در مسیر سازنده ارزیابی می کنیم اما این اقدامات را به شدت ناکافی می دانیم.
سخنگوی دولت تصریح کرد: اقرار به شکست فشار حداکثری به مردم ایران که 
تاکنون ملازم با نقض گسترده حقوق بشر از جمله اخلال در دسترسی مردم ما به 
منابع مالی خود در بیرون از مرزها وحتی دسترسی عادلانه به تجهیزات درمانی و 

بهداشتی در عصر پاندمی کرونا بود، تنها باید شروعی بر جبران گذشته باشد.
 دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری گفت: انتظار داریم که دولت امریکا 
به آنچه در زبان می گوید در عمل نیز متعهد باشد و این اتفاق نخواهد افتاد مگر آنکه 
در اولین گام دولت آمریکا مانند یک عضو مسئولیت پذیر از سازمان ملل متحد به 

قطعنامه ۲۲۳1 فوراً و کامل عمل کند.
ربیعی با بیان اینکه دولت همیشه به دنبال تعامل بود و از ابتدا وظیفه خود می 
دانست که تلاش خود را بر این مبنا استوار کند، گفت: دولت به دنبال این بود 
سختی هایی را که سال ها به عنوان تحریم و جنگ اقتصادی بر معیشت و زندگی و 
اقتصاد مردم سایه افکنده و تحمیل شده است را رفع کند و امروز بیش از هر زمان 
جنگ  گذاشتن  ناکام  و  تحریم  راندن  عقب  هدف  به  اخیر  سال های  در  دیگری 

اقتصادی نزدیک شده ایم.
وی با بیان اینکه دولت با توجه و شکیبایی ملی بر همان هدف نخست اصرار دارد و تا 
اطمینان از برچیده شدن فشار و تحریم بر زندگی روزمره مردم از پای نخواهد نشست، 
گفت: دولت به عنوان مجری قانون و بر اساس آیین نامه اجرایی قانون اقدام راهبردی 
را به طور کامل اجرا می کند و بر اساس منافع ملی خود را متعهد به اجرای آن می داند.

دولت قانون اقدام راهبردی مجلس را به طور کامل  اجرا می کند
 دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری ادامه داد: بر اساس مسیر اجرایی 
این قانون و در مذاکرات صورت گرفته بین سازمان انرژی اتمی و مدیرکل آژانس 
و  الحاقی تلاش شد سطح همکاری ها  پروتکل  اتمی در عین توقف  بین المللی 
اقدامات متقابل و مناسبات ایران و آژانس، اعتماد جامعه بین المللی به فعالیت های 
هسته ای ایران آسیب وارد نشود و همانطور که بارها گفته ایم اگر سایر اعضای برجام 
به قطعنامه ۲۲۳1 بازگردند ما آمادگی داریم به تعهدات خود بازگردیم. وی ادامه داد: 
در این راستا اجرای پروتکل الحاقی را متوقف کردیم که در صورت بازگشت آمریکا و 
سایر طرف ها به تعهدات برجامی، ایران نیز به تعهدات خود باز خواهد گشت. ربیعی 
خاطرنشان کرد: دولت بر اساس وظایف خود متکی بر مصالح کشور و منافع نظام 
اطمینان می دهد که قانون اقدام راهبردی مجلس شورای اسلامی به طور کامل به 
اجرا درخواهد آمد.در عین حال این مرحله از کاهش تعهدات برجامی همانند سایر 
موارد برگشت پذیر بوده و به محض راستی آزمایی سایر طرف های توافق به تعهد خود 

بازخواهیم گشت.
سخنگوی دولت یادآور شد: امیدواریم دولت آمریکا به آنچه که در زبان می گوید 
نیز در عمل متحد باشد و این اتفاق نخواهد افتاد مگر آنکه در اولین گام دولت آمریکا 
مانند یک عضو مسئولیت پذیر سازمان ملل متحد به قطعنامه ۲۲۳1 کامل عمل کند. 
برای از سرگیری دیپلماسی با اعضای برجام همراه با جدیت و حسن نیت آماده بودیم 
تا اطمینان حاصل کنیم که این توافق با همه جزییات بدون هیج کم و کاستی با دقت 

به اجرا درخواهد آمد.
 طرف های برجام آخرین شکیبایی ایران را دال بر حسن نیت ایران ببینند

وی افزود: در یکی از آخرین اتفاق ها و همزمان با سررسیدن موعد اجرای قانون 
مصوب مجلس، در راستای توقف اجرای پروتکل الحاقی سازمان انرژی اتمی توافق 
موثر و اطمینان بخشی با گروسی دبیر کل آژانس بین المللی انرژی هسته ای صورت 
داد که اجرای قانون و مصوبات شورای امنیت ملی مد نظر قرار گرفت و به نحوی 
که مانع از آسیب رسیدن اعتماد متقابل به همکاری های مثبت میان ایران و آژانس 

خواهد شد.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری گفت: امیدواریم جامعه بین الملل و 
بویژه طرف های برجام آخرین نمونه از شکیبایی جمهوری اسلامی ایران را دال بر 
حسن نیت ایران و فرصت دادن و به نتیجه رسیدن تلاش های سیاسی در حفظ 
کارآمدی  و  اعتبار  احیای  برای  آخرین فرصت ها  از  و  ببیند  پیشین  دستاوردهای 

توافق های بین المللی و قطعنامه های شورای امنیت سازمان ملل استفاده کنند.
حل مسائل کلان کشور به دور از هیجان راحت تر و امکان پذیرتر است

وی با تشریح توضیحاتی پیرامون مواضع و ابهامات مطرح شده در مجلس محترم 
شورای اسلامی و بیانیه دولت گفت: اولویت دولت تدبیر و امید در این سال ها همواره 
دفاع از حقوق مردم  و ملت ایران برای برخورداری از زندگی عزتمندانه و شرافتمندانه 

بوده و از این میثاق خود با مردم هیچ گاه عدول نکرده و نخواهد کرد.
سخنگوی دولت افزود: دولت همواره خود را متعهد به قانون اساسی و قوانین جاری 
کشور دانسته و برای اجرای این قوانین، مصالح ملی و صیانت از زندگی شرافتمندانه 

مردم را مبنای عمل خود قرار داده است.
ربیعی با ابراز تاسف شدید از برخی مباحث مطرح شده روزدوشنبه در مجلس 
شورای اسلامی و متخلف دانستن رییس جمهوری و رییس سازمان انرژی اتمی، 
اظهار کرد: همانطور که در بیانیه  دوشنبه شب گذشته هیات دولت مطرح شد ضمن 
استقبال از دستور مقام معظم رهبری برای ایجاد یک صدایی در اجرای قانون مجلس 
تاکید می کنیم که اجرای این قانون بر اساس مصوبه شورای عالی امنیت ملی بوده و 
انتظار رفتاری توام با شکیبایی را از همگان داریم. حل مسائل کلان کشور به دور از 

هیجان راحت تر و امکان پذیرتر است.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری ادامه داد: در موضوع هسته ای موضع 
دولت، پس از اعلام نظرات خود در مرحله تصویب، اجرای تکلیف قانونی بوده است 
ولی در نحوه اجرا، کاهش هزینه های اجرا و کمک نکردن به دشمنان ایران را هدف 
قرار داده است. تدبیری هم که اندیشیده شد، و به تصویب شورای عالی امنیت ملی 

رسید، همین هدف را تحقق داد.
سخنگوی دولت با قدردانی از مقام معظم رهبری که یک بار دیگر ضرورت شنیده 
شدن صدای واحد از کشور را مورد تاکید قرار دادند و اعلام کردند پس از آنکه در 
مسیر صحیح، تدبیر و تصمیم گرفته شد، همه باید همین سخن واحد را بگویند، 
ابراز امیدواری کرد که تمهیدی اندیشیده شود تا اطلاعات مربوط به این تدبیر به 

نمایندگان مجلس منتقل شود، این در سایه همکاری متقابل امکان پذیر می باشد. 
یک میلیارد دلار از منابع ایران در کره جنوبی وارد کشور می شود

سخنگوی دولت با اشاره به نشست امروز در ستاد هماهنگی اقتصادی دولت اظهار 
کرد: در این نشست رئیس کل بانک مرکزی گزارش های امیدبخشی ارائه کرد و بر 
اساس این گزارش با نمایندگان کشورهای کره جنوبی و ژاپن درباره نحوه استفاده از 

منابع بانک مرکزی در این کشورها بلوکه شده بود گفت و گوهایی انجام شده است.
وی ادامه داد: رییس کل بانک مرکزی اعلام کرد در گام اول حدود یک میلیارد 
دلار از منابع ارزی بانک مرکزی ایران در کره جنوبی در اختیار ما قرار خواهد گرفت. 
مذاکرات دیگری با کشورهای عراق و عمان داشته اند که بتوانند از منابع بانک مرکزی 
برای تامین نیازهای اساسی و ضروری کشور مثل کالاهای اساسی، نهاده های 

کشاورزی، دارو و تجهیزات پزشکی استفاده کنند.
بازسازی مناطق زلزله زده تا تیر۱۴۰۰ پایان یابد

سخنگوی دولت ضمن همدردی با هموطنان مناطق زلزله زده، اظهار کرد: 
استاندار کهگیلویه و بویر احمد به همراه جمعی از مدیران استان بلافاصله پس از 
وقوع زلزله در محل حادثه حاضر شده و مدیریت بحران زلزله را آغاز کردند. همچنین 
وزیر راه و شهرسازی و رییس سازمان مدیریت بحران به نمایندگی از رییس جمهوری 
در سی سخت حضور پیدا کرده و بررسی های لازم را انجام دادند. ربیعی با بیان 
اینکه در اثر این زلزله ۶۸۲ واحد مسکونی شهری و ۵۸0 واحد مسکونی روستایی در 
استان کهگیلویه و بویراحمد، ۵۸ واحد شهری و 1۵۹ واحد روستایی در شهرستان 
 1۷۲ مبلغ  وزیران  هیات  گفت:  دیده است،  خسارت  اصفهان  استان  سمیرم 
میلیارد تومان به عنوان کمک بلاعوض و نیز مبلغ ۳0۷ میلیارد تومان تسهیلات 
بانکی به خانواده های آسیب دیده از زلزله در استان های کهگیلویه و بویراحمد 
)شهرستان های سی سخت و دنا( و اصفهان )شهرستان سمیرم( موافقت کرد. 
وی افزود: بر همین اساس مقرر شد برای احداث به هر خانوار شهری و روستایی 
به  تومان  میلیون  اعطا شود. همچنین 100  برای بلاعوض  تومان  میلیون   ۲0
خانواده های شهری و ۸0 میلیون تومان به خانوارهای روستایی تسهیلات پرداخت 
خواهد شد.  دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری با اشاره به در نظر گرفته 
شدن ۲0 میلیون تومان برای اسکان موقت در شهرها و 1۵ میلیون تومان در 
روستاها، گفت: رییس جمهوری دستور داد بازسازی کلیه مناطق زلزله زده اخیر تا 

پایان تیرماه 1400 به پایان برسد.

سخنگوی دولت:

 سیاست دولت بر اساس قوانین و رهنمودهای رهبری بوده است

یک تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی با بیان اینکه 
ایجاد  از  آژانس یک تدبیر برای جلوگیری  با  توافق دولت 
و  مجلس  است  ضروری  گفت:  بود،  ایران  علیه  اجماع 
نمایندگان خویشتنداری کرده و با صبوری، به دنبال حل 
مشکلات باشند وگرنه اصرار به عدم اجرای پروتکل الحاقی 

پاس گل به واشنگتن است. 
بیانیه مشترک سازمان  به  با اشاره  »حسن بهشتی پور« 
انرژی اتمی وآژانس در جریان سفر رافائل گروسی به تهران 
گفت: این توافق، یک راه حل میانه بین تهران و آژانس بود تا 
دولت هم مصوبه مجلس شورای اسلامی را اجرا کرده باشد 
و هم در شرایط اضطراری ایجاد شده، فرصت سه ماهه ای 
از  مانع  آمریکا  و  اروپا  ویژه  به  بیاید که طرف مقابل  پدید 
اقدامات بعدی ایران نشوند. وی افزود: اکنون آمریکا مدعی 
است که به دیپلماسی و چندجانبه گرایی بازگشته است. با 

خروج ایران از پروتکل الحاقی این ایران بود که متهم می شد 
که خواستار حل و فصل ماجرا و حفظ برجام نیست در حالی 
که ایران در سه سال اخیر با صبوری، یک تنه هزینه حفظ 
برجام را پرداخته و نباید اکنون که هنگام نتیجه گرفتن است، 

تهران متهم به نابودی توافق هسته ای شود.
این کارشناس مسائل هسته ای با بیان اینکه دولت معتقد 
است که مصوبه مجلس را در توقف اجرای پروتکل الحاقی 
صراحت  به  موضوع  این  کرد:  تصریح  است،  داده  انجام 
در بیانیه مشترک ایران و آژانس نیز مورد تاکید قرار گرفته 
است و از سوی دیگر  توافق شده که تصاویر ذخیره شده در 
دوربین ها به شکل آفلاین بوده و در ایران مورد نگهداری قرار 
می گیرد و در صورتی که تحریم ها رفع نشود،  برای همیشه 

پاک خواهد شد.
توافق با آژانس تدبیر برای جلوگیری از ایجاد اجماع 

علیه ایران بود
را دارد در شرایط  ادامه داد: دولت این حق  بهشتی پور 
اضطراری ایجاد شده، بدون آنکه بخواهد مصوبه مجلس را 
زیر پا بگذارد، با توجه به برگزاری نشست فصلی شورای حکام 
در روزهای آینده و گزارشی که گروسی درباره ایران خواهد 
شود.  ایران  علیه  منفی  فضای  شکل گیری  از  مانع  داد، 
وی توافق ایران و آژانس را یک اقدام پیش گیرانه برشمرد 
و خاطرنشان کرد: اقدام دولت یک تدبیر برای جلوگیری 
و  مجلس  است  ضروری  بود.  ایران  علیه  اجماع  ایجاد  از 
نمایندگان هم خویشتنداری کرده و با صبوری، به دنبال حل 
مشکلات باشند وگرنه اصرار به عدم اجرای پروتکل الحاقی 
پاسی گل به واشنگتن بود و موجب همراهی بیشتر کشورها 
با آمریکا و افزایش فشارها علیه ایران می شد. این تحلیلگر 
ارشد مسائل سیاست خارجی در پاسخ به این سوال که 

آیا اعتراضات نمایندگان موجب ایجاد تصور دو صدایی در 
ایران نمی شود، ابراز داشت: غربی ها از ساختار  و فرایند 
تصمیم گیری در ایران بی اطلاع نیستند اما ما در برابر آنها 
باید یکپارچه باشیم و نشان دهیم یک دولت، یک مجلس 
و یک سیاست را در برابر اروپا و آمریکا داریم. بهشتی پور 
توافق سه ماهه ایران و آژانس را یک توافق راهگشا و اقدام 
موقت برای جلوگیری از بروز یک بحران جدید دانست و 
بیان کرد: مهم آن است که ما به این جمع بندی برسیم که 
برای بازگشت به تعهدات – چه از سوی آمریکا و چه از سوی 
ایران – نیاز به مذاکره دارد یا خیر. من فکر می کنم اگر این 
مذاکرات برای چگونگی بازگشت به برجام و صرفا درباره آن 
باشد، این مذاکره ضروری است چراکه به دستیابی برای 
توافق کمک می کند. وی در گفت وگو ایرنا،  در پاسخ به این 
سوال که آیا دولت بایدن اراده لازم را برای بازگشت به برجام 
دارد؟ یادآور شد: شواهد و قرائن حاکی از کنار گذاشتن 
فشار حداکثری از سوی دولت بایدن نیست. اکنون هم میان 
جمهوریخواهان و دموکرات ها و حتی در درون دموکرات ها و 
تیم امنیت ملی بایدن درباره نحوه برخورد با ایران اختلاف 
نظر وجود دارد ولی همه آنها متفق القول هستند که از اهرم 

تحریم علیه ایران باید استفاده کرد.
 لازمه بی اثر شدن تحریم ها همبستگی ملی است

این کارشناس مسائل مسائل خلع سلاح و تحریم ها با بیان 
اینکه اگر ایران می خواهد آمریکا تحریم ها را کنار بگذارد، باید 
به سمت بی اثر شدن یا کم اثر شدن تحریم ها برود، عنوان 
کرد: لازمه بی اثر شدن یا کم شدن اثر تحریم ها همبستگی 
ملی و وحدت داخلی است. این سیاست است که آمریکا 
را مجبور به تجدیدنظر می کند وگرنه با خروج از معاهده 
ان پی تی یا غنی سازی زیاد هم تحریم ها لغو نمی شوند بلکه 

اقدامات تندتری علیه ایران انجام می شود.
بهشتی پور با رد استدلال برخی از منتقدان دولت مبنی 
بر افزایش غلظت غنی سازی و ایجاد یک نوع بازدارندگی 
بازدارندگی هسته ای رویکردی است که  هسته ای گفت: 
تاریخ مصرف آن گذشته و اثری در رفع تحریم ها ندارد. از 
سویی، ما تجربه کره شمالی را هم داریم که بمب اتمی هم 
ساخت ولی نه تنها تحریمی برداشته نشد بلکه تحریم ها 
علیه پیونگ یانگ هم افزایش یافت. بازدارندگی هسته ای اثر 
مثبتی بر ایران ندارد و فقط کشورها علیه ایران بیشتر متحد 
می کند. وی درباره فرمول احیای برجام و انجام تعهدات 
از سوی آمریکا و ایران اظهار داشت: احیای برجام نیازمند 
اراده سیاسی است. در شرایط کنونی، بایدن آمادگی لازم را 
برای دادن امتیازات لازم برای احیای برجام را ندارد بنابراین 
بهانه »ایران نخست تعهداتش را انجام دهد« را مطرح کرده 
است. سوال این است که اگر ایران به تعهداتش برگردد، آیا 
آمریکا حاضر است به شرایط قبل از خروج از برجام برگردد یا 

به دنبال امتیازگیری بیشتر از ایران است؟
خارجی،  سیاست  مسائل  ارشد  تحلیلگر  این  گفته  به 
شواهد حاکی از آن است که آمریکا امتیازات بیشتری از 
ایران  درباره  بایدن  دولت  در  طرفی،  از  می خواهد.  ایران 
اختلاف نظر وجود دارد و هم اینکه تحت فشار زیادی است و 
همچنین فکر می کند می تواند با اعمال فشار ایران را مجاب 

به مذاکره درخصوص مسائل غیربرجامی کند.
بهشتی پور افزود: آمریکا درصدد شکاف افکنی در 1+4 از 
یکسو و همراه کردن روسیه و چین با خود است. بنابراین 
باید تمامی اقدامات آتی ایران سنجیده و حساب شده باشد 
و اقدامی انجام نشود که موجب اتحاد کشورها علیه ایران و 

شکل گیری اجماع جهانی شود.

بهشتی پور تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی:
توافق با آژانس تدبیر برای جلوگیری از ایجاد اجماع علیه ایران بود



آگهی مزایده عمومی ) نوبت دوم (

شهرداری جعفریه

روابط عمومی شهرداری جعفریه 

 در نظر دارد  ۳ قطعه زمین از زمینها ی شهرداری )1- قطعه شماره 10۳ به متراژ  ۲1۲/۵ مترمربع ۲- قطعه شماره 10۷ 
به متراژ ۲00مترمربع ۳- قطعه شماره 1۶4 به متراژ  ۲۳۶/۲۸ متر مربع معروف به زمین های فرودگاه  آدرس بلوار ولیعصر را 

از طریق مزایده عمومی واگذار نماید.
متقاضیان می توانند جهت خرید اسناد مزایده از ۱۳۹۹/۱۲/۰6 تا پایان وقت اداری روز شنبه ۱۳۹۹/۱۲/۱6 به 
شهرداری جعفریه مراجعه نموده و پس از دو روز کاری مهلت دارند ) پایان وقت اداری  دو شنبه مورخ ۱۳۹۹/۱۲/۱8( تا 

اسناد را تحویل شهرداری نمایند ضمناً زمان بازگشائی     سه شنبه ۱۳۹۹/۱۲/۱۹ساعت ۱۰ صبح می باشد.
شرایط شرکت در مزایده :

1 -   ارائه سپرده شرکت در مزایده معادل ۵ درصد قیمت کارشناسی به صورت نقدی در وجه شهرداری جعفریه.
۲ -  در صورتی که نفرات اول تا سوم شرکت کننده از انجام معامله خودداری نمایند سپرده شرکت در مزایده آنان به ترتیب به 

نفع شهرداری ضبط خواهد شد .
۳ –چنانچه ظرف مدت ۵ روز پس از جلسه کمیسیون، مبلغ توسط برنده واریز نشود سپرده ایشان ضبط و نفر دوم بعنوان 

برنده اعلام میگردد.
4 - قیمت پایه برمبنای نظریه  کارشناس رسمی دادگستری میباشد.

۵ - شهرداری در رد یا قبول هر یك از پیشنهادات مختار میباشد. 
۶ - سایر اطلاعات  و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج می باشد .

۷ – شرایط فروش  به صورت نقد می باشد .
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فروش اجباری روغن همراه با اجناس دیگر

تکذیب یک ادعا علیه دولت اصلاحات
 یکی از معاونین وزارت امور خارجه در دولت نهم و دهم اخیرا طی یک برنامه تلویزیون در شبکه افق سیما 
مدعی شد که در دولت اصلاحات کسانی طرح داده بودند و حتی پنهانی مذاکره کردند که جزایر تنب بزرگ 
و کوچک را بدهند تا روابط ما با کشورهای منطقه احیا شود.سیدمحمد صدر، معاون عربی - آفریقایی وزارت 
خارجه در دولت اصلاحات در این خصوص اظهار داشت: ادعایی که در سیمای جمهوری اسلامی ایران شد 
کذب محض است و هیچ گونه واقعیت ندارد و من تعجب می کنم در سیمای جمهوری اسلامی ایران مطالبی 
مطرح می شود که منافع ملی و تمامیت ارضی ایران را زیر سؤال می برد.عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
با تأکید بر اینکه اصلا چنین بحثی در دوران اصلاحات در وزارت خارجه مطرح نبود، تصریح کرد: علی رغم 
اینکه قضیه جزایر سه گانه یک داستان طولانی دارد و مربوط به ۹0 سال پیش است و قبل از دولت اصلاحات 
بحرانی در رابطه با این مسأله پیش آمده بود، هنر سیاست خارجی دولت اصلاحات این بود که ضمن تحکیم 
حاکمیت ایران بر سه جزیره، بحرانی که از قبل به وجود آمده بود را حل کرد و پشت سر گذاشت و رابطه را با کل 
کشورهای حاشیه خلیج فارس گسترش داد و می شود گفت جزو بهترین دوران های رابطه ایران با مجموعه 

این کشورها بود.
 

جمع آوری 4۷۹ ماینر به ارزش 2۰ میلیارد ریال در قم 
فرمانده انتظامی استان از کشف 4۷۹ ماینر قاچاق به ارزش ۲0 میلیارد ریال در قم خبر داد.سردار سید 
محمود میرفیضی گفت: مأموران پاسگاه انتظامی »سلفچگان« قم در اجرای طرح برخورد با مکان هایی که 
مبادرت به استفاده از دستگاه های بیت کوین می کنند، ۲ کارخانه را در منطقه ویژه اقتصادی این شهرستان 
شناسایی و موضوع در دستور کار آنها قرار گرفت.وی افزود: در ادامه مأموران پلیس پس از هماهنگی های 
قضائی به همراه کارشناسان اداره برق سلفچگان به محل های مذکور مراجعه و پس از بررسی 4۷۹ دستگاه 
ماینر، 4۳۵ دستگاه سویچر و 4۵ دستگاه مودم فاقد مجوز و قاچاق کشف کردند.فرمانده انتظامی استان قم 
با بیان اینکه کارشناسان ارزش تقریبی این دستگاه ها را بیش از ۲0 میلیارد ریال اعلام کردند، گفت: کسانی 
که قصد استفاده از دستگاه های استخراج ارز دیجیتال را دارند باید از اداره صنعت، معدن و تجارت و اداره برق 
مجوزهای قانونی را دریافت کنند در غیر این صورت هرگونه فعالیت در این زمینه غیر قانونی و دستگاه های 

مورد استفاده آنها نیز مشمول قاچاق شده و با متخلفان برابر قانون برخورد می شود.

 حال ۱2 بیمار کرونایی در قم وخیم است
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم به آمار صفر فوتی کرونا مثبت در ۲4 ساعت اخیر اشاره کرد و گفت: کل 
بیماران بستری در مراکز درمانی قم 10۵ نفر هستند که حال 1۲ نفر وخیم است.محمدرضا قدیر دیروز در 
تشریح آخرین وضعیت از مبتلایان به کووید1۹ در قم گفت: در ۲4 ساعت منتهی به پنجم اسفند ماه 1۸ 
بیمار با علائم کرونا در بیمارستان ها و مراکز درمانی قم پذیرش صورت گرفت که از بین آنها 1۶ نفر بستری 
شدند.وی افزود: همچنین از بین بیمارانی که طی روزهای اخیر بستری بودند 1۸ نفر ترخیص شده اند.رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی قم به آمار صفر فوتی کرونا مثبت در ۲4 ساعت اخیر اشاره کرد و افزود: کل بیماران 

بستری در مراکز درمانی قم 10۵ نفر هستند که حال 1۲ نفر وخیم است.

 حاج علی خورشیدی درگذشت 
 حاج علی خورشیدی، مداحی که ۳0 سال قرائت دعای توسل در مسجد مقدس جمکران را برعهده 
داشت، بعد از تحمل یک دوره بیماری سخت، بر اثر سکته مغزی به رحمت ایزدی پیوست.او یکی از مداحانی 
بود که بااجرای منحصر به فرد در سبک زمینه و پیشخوانی از توانایی خارق العاده ای در تحریرهای سبک 
سنتی موسیقی ایرانی نیز بهره می برد و مداحی وی کاملا بر اساس معیارهای آوایی ایرانی بود.خورشیدی 
همچنین در سالهای جنگ تحمیلی نیز با حضور مستمر در جبهه های جنگ به اجرای برنامه های مذهبی 
می پرداخت.پیکر این مداح اهل بیت)ع( امروز چهارشنبه ساعت ۹ صبح از مسجد امام زین العابدین)ع( در 

قم تشییع می شود.

دادستان عمومی و انقلاب قم خبرداد:

دستگیری کلاهبردار میلیاردی خشکبار 
دادستان عمومی و انقلاب قم از دستگیری یک کلاهبردار خرید محصولات کشاورزی، خشکبار و  

آجیل در سایت دیوار به ارزش حدود ۲0 میلیارد تومان خبر داد.
حجت الاسلام والمسلمین حسن غریب دیروز در گفت وگو با خبرنگاران با اشاره به اینکه این پرونده 
کلاهبرداری بیش از ۲0 شاکی دارد، اظهار کرد: این متهم با رصد آگهی های سایت دیوار، افرادی را که 
اقدام به نشر آگهی فروش محصولات کشاورزی، خشکبار و آجیل می کردند، شناسایی می کرد و برای 
خرید محصولات آنها ۲0 درصد نقد و مابقی آن را چک های بی اعتبار به فروشندگان پرداخت و اموال 

آنها را تصاحب می کرد.
این مقام قضایی گفت: متهم با کمک اعضای خانواده و همدستانش و اجرای مانورهای متقلبانه، 
فروشندگان را به قم می کشاند و پس از جمع آوری و تصاحب این اموال به ارزش حدود ۲0 میلیارد 
تومان متواری شده بود. دادستان قم با بیان اینکه این متهم طی روزهای گذشته با عملیات قضایی و 
پلیسی ویژه ای شناسایی و در کرج دستگیر شد، گفت: با صدور دستورات قاطع قضایی و پیگیری های 
شعبه 1۳ بازپرسی دادسرای قم از جمله اعطای نیابت قضایی به حدود ده شهر در کشور، مسدودی 
حسابهای متهم، شناسایی و ردیابی خطوط تلفن مورد استفاده، دستور منع خروج متهم از کشور، متهم 
در کرج دستگیر شد و پیگیری های قضایی برای صورت برداری از انبارها و اموال کشف شده، شناسایی 

و دستگیری افراد مرتبط، همدستان متهم و مالخرها در حال انجام است.
وی در پایان در خصوص هوشیاری و رعایت احتیاط لازم در معاملات به شهروندان هشدار داد و تأکید 
کرد: مردم باید در معاملات خود بالاخص در فضای مجازی از اعتماد به افراد شیاد که با بیان قیمت 

مناسب و شرایط ویژه در یک معامله در کمین اموال آنان نشسته اند، جداً پرهیز کنند.

رئیس دادگاه عمومی بخش کهک خبرداد:

تخریب ویلاهای غیرمجاز روستای خاوه 
رئیس دادگاه عمومی بخش کهک  گفت : ویلاهای غیرمجاز روستای خاوه بخش کهک در ادامه 

اجرای قانون تخریب بناهای خارج از محدوده قانونی با دستور قضایی تخریب شدند.
برزگر در خصوص جزییات این اقدام اظهارداشت : این منازل ویلایی به دلیل احداث در خارج از 
بافت مسکونی روستا توسط سازمان جهاد کشاورزی شناسایی و پس از شکایت توسط جهاد کشاورزی 
و رسیدگی در دادگاه عمومی بخش با استناد به قانون حفظ کاربری اراضی کشاورزی دستور تخریب 

داده شد.
برزگر افزود: بر اساس ماده ۳ قانون حفظ کاربری اراضی زراعی و باغی، کلیه مالکان یا متصرفان اراضی 
کشاورزی موضوع این قانون که به صورت غیرمجاز و بدون اخذ مجوز از کمیسیون موضوع تبصره 1 ماده 
1 این قانون اقدام به تغییر کاربری نمایند، علاوه بر قلع و قمع بنا، به پرداخت جزای نقدی از یک تا سه 
برابر بهای اراضی زراعی و باغی به قیمت روز زمین با کاربری جدید که مورد تخلف بوده است و در صورت 

تکرار جرم به حداکثر جزای نقدی و حبس از یک تا ۶ ماه محکوم خواهند شد.
ریاست دادگاه عمومی بخش کهک در ادامه افزود: شهروندان در صورت مشاهده مصادیق تغییر 
کاربری غیرمجاز از جمله برداشت یا افزایش شن و ماسه، ایجاد بنا و تاسیسات، پی کنی، دیوارکشی 
اراضی و استقرار کانکس و آلاچیق مراتب را به سامانه 1۳1 یگان حفاظت سازمان امور اراضی کشور 

منعکس کنند. دیروز همچنین سه ویلای غیر مجاز در روستای طینوج بخش خلجستان تخریب شد.
 

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

جریمه میلیاردی قاچاقچی لوازم یدکی خودرو
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم گفت: پس از رسیدگی قضایی به پرونده لوازم یدکی خودرو 
کشف شده از یک خودرو در مبادی ورودی قم مالک به ۲ میلیارد و سیصد میلیون ریال جزای نقدی 

محکوم می شود.
مهدی ریاضی صبح سه شنبه در جمع خبرنگاران با اشاره به مظنون شدن مأمورین در حین کنترل 
خودروهای عبوری در جاده قدیمِ قم - تهران به یک دستگاه خودروی سواری پژو گفت: پس از بازرسی 
این خودرو، مقادیر قابل توجهی انواع لوازم یدکی خودرو به ارزش بیش از یک میلیارد و ۹00 میلیون 
ریال کشف و مراتب طی گزارشی جهت سیر مراحل رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم 

اعلام می شود.
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم با اشاره به تشکیل پرونده در، شعبه دوم ویژه رسیدگی به تخلفات 
قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم گفت: بر اساس گزارش مأمورین، اظهارات و اقاریر صریح متهم 
مبنی بر مالکیت کالاهای مکشوفه و عجز از ارائه مدارک مثبته گمرکی، مشارالیه را علاوه بر ضبط 
کالاهای مکشوفه قاچاق، با احتساب جزای نقدی بدل از ضبط خودرو، جمعاً به مبلغ ۲ میلیارد و سیصد 

میلیون ریال جزای نقدی محکوم می شود.
وی همچنین افزود: بر اساس قانون، کلیه کالاهای مکشوفه توسط مرجع کاشف، تحویل اداره 

جمع آوری و فروش اموال تملیکی استان می شود.

۱۰ درصد پسماند روزانه قم نایلون و کیسه زباله است

وقوع فاجعه زیست محیطی درقم 
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: 10 درصد معادل 
۶۷ تن از پسماند روزانه قم را نایلون و کیسه زباله تشکیل می دهد و این به 

معنای فاجعه در مدیریت بحران است.
سید عبدالله میرابراهیمی با تاکید بر اهمیت نقش صنایع در کاهش تولید 
پسماند، اظهار داشت: اگر صنایع برای حفظ محصولات تولیدی خود از 
بسته بندی استفاده می کنند، این بسته بندی ها باید قابل بازچرخش در 

صنعت باشد.
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم افزود: صنایع نباید مواد 
و متریالی استفاده کنند که قابل بازیافت نباشد و یا با هزینه بالایی باید آن را 

به چرخه تولید بازگرداند.
میرابراهیمی بیان کرد: گاهی در تولید بطری نوشیدنی ها از چند لایه مواد 
برای ماندگاری محتوای داخل ظرف استفاده می شود، در حالی که این 
مواد به راحتی بازیافت نمی شود و یا با هزینه های بالا باید آن را بازیافت کرد.
وی عنوان کرد: بازیافت برخی از مواد به دلیل هزینه های بالا، توجیه 
اقتصادی ندارد و به همین دلیل به طبیعت می آید و آلودگی محیط زیست 

را به همراه دارد.
کرد:  خاطرنشان  قم  شهرداری  پسماند  مدیریت  سازمان  سرپرست 
همچنین در بسته بندی اقلامی مانند پفک و چیپس ومواد غذایی نیز از 
بسته بندی هایی استفاده می شود که بازچرخشی در صنعت ندارد، برای از 

میان بردن چنین رویکردی در صنایع، نیازمند بازنگری در قوانین هستیم.
وضعیت  کنترل  برای  قانونی  سال ۹۹  در  کرد:  تصریح  میرابراهیمی 
تولیدات به لحاظ بازپرخش به صنعت و طبیعت تصویب شده که باید به 

خوبی اجرایی و حمایت شود.
وی گفت: در واقع صنعت گر بداند که اگر محصولی را تولید کرد که مخرب 
محیط زیست بود ملزم به پرداخت هزینه ها و جرائم است، با اجرای چنین 
قانونی به سمتی می رویم که محصولات با تخریب زیست محیطی کمتر و 

فرآیند بازیافت بیشتری تولید می شود.
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم افزود: بسته بندی ها 
می تواند به گونه ای باشد که در جریان تولید قرار گیرد و این امر درصد 

عمده ای از نگرانی ها را حل می کند. 

یک مقام مسئول  درشهرداری قم  خبرداد:

اهدا نهال به شهروندان
 درهفته درختکاری

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور خدمات شهری شهرداری قم از اهدا 
درخت و نهال همزمان با هفته  درختکاری به شهروندان خبر داد.

سید محسن میرهادی با اشاره به در پیش بودن هفته درختکاری، اظهار 
کرد: هر سال اسفندماه آماده سازی فضای سبز با همکاری سازمان پارک ها 

و فضای سبز برنامه ریزی می شود.
مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور خدمات شهری شهرداری قم با بیان 
اینکه هر سال کاشت نهال در دستور کار قرار می گیرد و در سال جاری نیز 
این برنامه عملیاتی می شود، ابراز کرد: در هفته درختکاری، نهال هایی که 
شهروندان درخواست بدهند از سازمان پارک ها و فضای سبز در اختیارشان 

قرار می گیرد.
شهروندان  که  موقعیت هایی  از  همکاران  اینکه  بر  تأکید  با  میرهادی 
انجام  برایشان  را  نهال  کاشت  و  کرده  بازدید  می کنند  نهال  درخواست 
می دهند، گفت: بلافاصله یک زمان مناسبی را هم برای توزیع نهال با 

مشارکت سازمان پارک ها و فضای سبز و منابع طبیعی در نظر می گیرند.
وی خاطرنشان کرد: شهروندان درصورتی که نیاز به درخت مثمر داشته 
ثبت  با  می توانند  هستند  خود  منزل  در  درختان  کاشت  خواهان  یا  و 
درخواست، با حضور کارشناسان فضای سبز اقدام به کاشت درختان و نهال 
کنند. مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور خدمات شهری شهرداری قم 
ادامه داد: از آنجا که حوزه معاونت خدمات شهری کارهای روزمره و جاری 
شامل نظافت و جمع آوری زباله را در دستور کار دارد، سامانه 1۳۷ برای 
پیگیری مطالبات در اختیار شهروندان است و هر ماه تماس های شهروندان 
با این سامانه ثبت می شود. میرهادی با اشاره به اینکه در روزهای دوم و سوم 
هر ماه جلسه ای برگزار شده و مشکلات و مطالبات ارزیابی می شود، اضافه 
کرد: در این سازمان ها، حوزه معاونت خدمات شهری یک رضایتمندی 
قابل توجهی را کسب کرده که با آمار و اطلاعات دقیق ثبت شده است. وی 
عنوان کرد: این حوزه تمام سعی و تلاشش را کرده که بهترین خدمات را 
بتواند به شهروندان ارائه بدهد هرچند نواقصی ممکن است دیده شود و 
گلایه ها توسط هشت منطقه و ۲۶ ناحیه بر اساس منطقه بندی ارجاع 

می شود و ما به سرعت این مسائل را بررسی و مشکلات را می کنیم.

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم  خبرداد:

ساماندهی و ایمن سازی ۴۰۰۰ درخت 
خطر آفرین 

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: از ابتدای 
سال کمیته ساماندهی درختان خطرآفرین شهر تشکیل شده و طی این 

مدت نزدیک به 4000 درخت سطح شهر شناسایی شده است.
پیام جوادیان با اشاره به وضعیت درختان خطرآفرین و نا ایمن سطح 
شهر، اظهار کرد: در بازدیدهایی که در قالب کمیته ساماندهی متشکل 
از کارشناسان فضای سبز و گیاه شناس از بوستان ها و معابر سطح شهر 
انجام می دهیم درختان آلوده به بیماری و خشک شده که احتمال سقوط 
و صدمه دارند شناسایی شده و پس از علامت گذاری با اخذ مجوزهای لازم 
نسبت به حذف آن اقدام می شود. مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای 
سبز شهرداری قم با تاکید بر اینکه با قطع این درختان، قطعا با درختان 
چندساله جایگزینی صورت می گیرد، خاطرنشان کرد: در ماه های اخیر که 
این پروژه آغاز شده، نزدیک به 4000 اصله از گونه هایی نظیر اکالیپتوس، 
توت، نارون، اقاقیا، کاج و… شناسایی شده که براساس بیماری و خسارت 
و میزان خطرآفرینی نسبت به حذف آن اقدام می شود. جوادیان تصریح 
و  طبیعی  حالت  به  نسبت  شدن  زاویه دار  و  درخت  انحراف  البته  کرد: 
غیرقابل اصلاح بودن این درختان، هم یکی از دلایل حذف درختان است. 
وی اذعان کرد: شهروندان هم می توانند در صورت خطرآفرینی درختان 
درخواست خود را برای بازدید در سامانه 1۳۷ و یا درگاه اینترنتی سازمان 
به آدرس www.QOMparks.ir ثبت کرده تا اقدامات لازم در خصوص آن 

صورت پذیرد.

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر:

نواقص باغ پرندگان بایدرفع شود
 

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر گفت: احداث 
باغ پرندگان به نوعی مطالبه مردم شهر هم بود، چراکه برخی از مردم برای 
دیدن این مکان تفریحی به شهرهایی مانند تهران و اصفهان می رفتندولی 
نواقص آن بایستی رفع گردد.  محسن مُحرّری در یکصدو هشتاد و سومین 
جلسه رسمی و علنی شورا با بیان این که مجموعه مدیریت شهری موافق 
اصل موضوع احداث باغ پرندگان بوده و هستند اظهار کرد: البته برخی از 

اظهارنظرها درباره این باغ حتی پیش از افتتاح آن هم مطرح می شد.

رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم 
گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان دی ماه در موضوع 
ساخت و ساز در قم رشد قابل توجهی داشتیم و مانند 

برخی از استان ها با رکود مواجه نبودیم.
امین مقومی روز سه شنبه در گفت و گوی مجازی 
آمار  خصوص  در  سوالی  به  پاسخ  در  خبرنگاران  با 
سالجاری ساخت و ساز در قم اظهار داشت: مرجع 
رسمی ارائه آمار ساخت و سازها، شهرداری ها به عنوان 
صادر کننده پروانه هستند ولی چون در برخی حوزه ها 
در زمان صدور پایان کار اضافه بنا و کاهش بنا را ثبت 
می کنیم آن هم جز متراژ ماست بر همین اساس آمار 

ساخت و ساز در استان از رشد برخوردار می باشد.
به سئوال دیگری در مورد  پاسخ  وی همچنین در 
تعرفه بهای خدمات نظام مهندسی نیز گفت: فرمولی 
که برای محاسبه تعرفه خدمات نظام مهندسی استفاده 
می کنیم این است که درصدی از هزینه ساخت و ساز 
را که شورای مرکزی و همچنین وزارت راه و شهرسازی 
ابلاغ می کنند به عنوان تعرفه در نظر گرفته می شود. 
رئیس نظام مهندسی قم در ادامه تصریح کرد: حدود 
4.1۷ صدم درصد تا پنج درصد از هزینه ساخت و ساز 
ابلاغی به نظام مهندسی استان باید مبنای تعرفه باشد 
که با توجه به اختیاری که به هیات چهار نفره داده می 
شود معمولا متناسب با شرایط استان کاهش می یابد.

وی اضافه کرد: کارهای حمایتی در حوزه مربوط به 
مسکن محرومان و همچنین مواردی مثل حسینیه ها 

قرار  مدنظر  و سازها  تعرفه ساخت  در  نیز  و مساجد 
مطابق  ها  ساخت  هزینه  حال  هر  به  اما  گیرد  می 

دستورالعمل های ابلاغی رقم می خورد.
رئیس نظام مهندسی قم یادآور شد: هزینه ساختی 
که معمولا به نظام مهندسی ابلاغ می شود از آن هزینه 

ای که در بازار است پایین تر می باشد.
همیشه  که  گلایه هایی  از  یکی  کرد:  تصریح  وی 
جامعه مهندسان دارند و ما نیز به آن معتقد هستیم 
نیست  واقعی  سازها  و  ساخت  تعرفه  که  است  این 
سنگینی  مسئولیت های  و  خدمات  شرح  آن  یعنی 
که به عهده مهندسان طراح، ناظر و یا مجری است را 
پوشش نمی دهد. این مسئول با بیان اینکه درصدی از 
تعرفه ساخت و سازها با تصمیم های استانی مشخص 
می شود گفت: در ابتدای سال ۹۹ کمتر از ۲0 درصد 
افزایش تعرفه ساخت و ساز را در قم شاهد بودیم به 
دلیل اینکه هزینه ای که ابلاغ شد نیز در همین حد بود.
وی افزود: فارغ از چند ماهی که وضعیت رکود را در 
ساخت و سازها داشتیم، به خودی خود آمار ساخت و 
سازها و همچنین هزینه ساخت و سازها نسبت به سال 

قبل رشد قابل توجهی داشته است.
نظام مهندسی متولی ایجاد اشتغال برای 

مهندسان نیست 
رئیس نظام مهندسی قم در بخش دیگری از سخنان 
خود در پاسخ به سئوالی مبنی بر اقدام های صورت 
گرفته برای حل مشکل بیکاری مهندسان ساختمان 

برای  اشتغال  متولی  مهندسی  نظام  گفت:  استان 
مهندسان نیست و اشتغالزایی نیز جز وظایف قانونی 

این سازمان تعریف نشده است.
وی مجری ذیصلاح را از جمله موضوع هایی که به 
اشتغال مهندسان ساختمان کمک می کند دانست 
وقت  تمام  صورت  به  باید  ذیصلاح  مجری  گفت:  و 
در کارگاه حضور داشته باشد از این رو یکی از زمینه 
همچنین  وی  می آید.  شمار  به  اشتغال  ایجاد  های 
تعمیر و نگهداری و شرکت های مرتبط با این موضوع 
از موارد موثر در اشتغال مهندسان ساختمان  نیز  را 
استان ذکر کرد و یادآور شد: با توجه به رشد آپارتمان 
نشینی در قم ضرورت تعمیر و نگهداری نه فقط برای 
وسایل و تجهیزاتی مانند بالابر بلکه برای بخش دیگر 
ساختمان نیز حائز اهمیت است. مقومی افزود: در 
بحث مقررات ملی ساختمان مثلا در حوزه گاز نیاز 
است که تاسیسات مربوطه در هر دوره زمانی بازرسی 
شود و در راستای تفاهم نامه هایی که با دستگاه های 
مختلف داشتیم نیز تلاش می کنیم از این ظرفیت 

استفاده شود.
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان بیان کرد: 
برخی دلال ها و اشخاص فاقد صلاحیت تحت عنوان 
سرمایه گذار، مسائل مربوط به ساخت و ساز را پیگیری 
میکنند اما اگر از ظرفیت بومی قم بهره لازم گرفته شود 
قطعا بحث اشتغال مهندسان ساختمانی این استان 

تقویت خواهد شد.

رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم :

ساخت و ساز در قم با رکود مواجه نیست
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